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Rozhovor	č	1.-	Šárka	Ošťádalová	-	tajemnice	CLS	 

21. dubna 2011 od 16:00 - budova PF UK, kancelář CLS  
 
protokol rozhovoru   00:02:42-9
 
Interviewer: Tomáš Gregor Jak ses do spolku dostala?   00:02:53-7
 
Osoba 1: Šárka Ošťádalová Jazykové kurzy - podmínkou bylo členství   00:02:53-7
 
Interviewer: Tomáš Gregor takže ve spolku jsi jak dlouho přibližně?   00:03:23-0
 
Osoba 1: Šárka Ošťádalová rok  půl - od listopadu 2009  - jsem ve druháku 

  00:03:45-9
 
Interviewer: Tomáš Gregor Co ti spolek dal a co vzal?   00:04:12-7
 
Osoba 1: Šárka Ošťádalová dal mi spoustu kontaktů, známostí, přátel   00:04:14-2
 
Interviewer: Tomáš Gregor Kolik má spolek členů?   00:04:29-6
 
Osoba 1: Šárka Ošťádalová registrovaných je asi 450 lidí, aktivních je tak 20 a 
kolem 60 lidí znám, jako že jsou součást CLS   00:04:45-0
 
Interviewer: Tomáš Gregor Jak jsi se stala tajemnicí, kandidovala jsi dobrovolně? 

  00:06:11-9
 
Osoba 1: Šárka Ošťádalová U nás je to většinou tak, že Tě na kandidaturu někdo 
navrhne a spíš už jsme byli domluveni předem, Zuzka Vikarská, současná 
prezidentka se mě zeptala asi jeden a půl měsíce předem, jestli bych to nechtěla 
zkusit. Tak jsem zjistila, že je podpora v okolí...   00:06:37-0
 
Interviewer: Tomáš Gregor Co je vlastním cílem spolku a jak se k tomu cíli dostává? 

  00:06:42-8
 
Osoba 1: Šárka Ošťádalová Hlavním cílem je zaujmout studenty a dát jim něco, co 
jim na té fakultě chybí, takže větší kontakt s praxí, zajímaví lidi, kteří tam neučí, větší 
rozhled, pak aktuality, novinky, zprávy. Tohle je ta jedna stránka, ta vzdělávací a 
druhá je pak socializovat ty lidi, nějakým způsobem, vytvářet ta přátelství, kontakty a 
vytvářet týmového ducha. (...) A jedním z cílů, který sice není napsaný na papíře (...), 
tak je, aby to každému něco dávalo a posouvalo to i ty lidi, co jsou uvnitř spolku 

  00:08:20-3
 
Interviewer: Tomáš Gregor Jakým způsobem se snažíte cílů dosáhnout? 00:08:34-

  1
 
Osoba 1: Šárka Ošťádalová Přes různé akce, které pořádáme, - vzdělávací. 
akademické, společenské. any to chytlo co největší skupinu lidí.    00:09:11-8
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(...)   00:09:11-8
 
Interviewer: Tomáš Gregor Je každá akce pro všechny, nejen pro členy? 00:11:08-

  5
 
Osoba 1: Šárka Ošťádalová Všechny akce, krom tedy jazykových kurzů, jsou pro 
všechny. Pouze u jazykových kurzů je podmínkou být členem.   00:11:09-4
 
Interviewer: Tomáš Gregor Děláte, pokud vím, také letní školy, je tam také nějaká 
podmínka?   00:11:13-3
 
Osoba 1: Šárka Ošťádalová Tam není podmínka být členem, vydané to nebylo. 
Minulý rok to nebylo a nepředpokládám, že to bude ani letos.   00:11:37-8
 
Interviewer: Tomáš Gregor Přináší vaše akce prospěch také široké veřejnosti, 
nejen právníkům a studentům fakulty?   00:12:19-9
 
Osoba 1: Šárka Ošťádalová Přednášky, které organizujeme, mohou být zajímavé 
pro studenty ostatních fakult, třeba z FSV, nebo z FHS (...). Hlavně z FSV, protože je 
to dost propojené. Kdo studuje na FSV, tak zná někoho tady a naopak. Na spoustu 
akcí tak chodí lidi z jiných fakult, tu a tam  se objeví. Pro právníky - pro advokátky asi 
tak, že vzděláváme ty lidi jako takové, ale široké veřejnosti, myslím si, ani moc ne. 

  00:13:02-9
 
Interviewer: Tomáš Gregor Vydáváte nějaké publikace?   00:13:05-3
 
Osoba 1: Šárka Ošťádalová Vydáváme Common Law Review, což je časopis, který 
je odborný, je v angličtině, ale je zaměřený pro právníky, je v anglčtině a na určité 
téma, třeba Compony Law, nebo Human Rights.   00:13:33-1
   00:19:37-9
 
(....)   00:19:55-0
   00:20:56-8
 
Interviewer: Tomáš Gregor Víš, za jakým účelem byl spolek založen?   00:20:56-8
 
Osoba 1: Šárka Ošťádalová O tom jsem si povídala s Kevinem Gibbonsem, se 
zakladatelem CLS, protože to, jak spolek vypadá dnes, je hodně odlišné od toho, jak 
byl na začátku. Na začátku to byla skupinka okolo Kevina Gbbonase, zahraničního 
profesora, který sem přijel učit. Kolem něj se vytvořila skupinka pěti šesti studentů, 
kteří založili spolek se zaměřením na Common Law, na anglo-americkou právní 
kulturu, jelikož tehdy se tady o něm moc nevědělo, tak chtěli tady v tomhle směru - 
evropské právo, mezinárodní právo, komparatistika, tak chtěli v tom směru založit 
nějaký spolek a jednou za čas, jednou dvakrát za semestr se pořádala nějaká akce. 
Ale ono to začínalo opravdu jako malinká skupinka, která se ohromně rozrostla 
prakticky až v posledních třech letech, bych řekla. Třech čtyřech.   00:21:45-6
 
Interviewer: Tomáš Gregor A teď: Vidíš ideu common law ještě doteď? Dělají se 
pořád akce zaměřené na common law?   00:21:59-4
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Osoba 1: Šárka Ošťádalová Já si myslím, že sice se spolek jmenuje common law, 
ale v současné době je to spíš snaha občas něco pořádat se zaměřením na common 
law, aby se neřeklo, že od toho úplně utíkáme, ale spíš to není až tak aktuální. 
Vyloženě o common law akce nejsou skoro vůbec. Často spíš k nějakým otázkám. 
Teď například "Jak to funguje v Americe", nebo když k nám někdo přijede z Ameriky, 
nebo z Británie, tak ten člověk povídá o svých zkušenostech a to je provázané s 
common law. A pak je tu tedy samozřejmě "introduction to common law" což je série 
přednášek, která je právě zaměřená na common law, ale ta teď nemá velký úspěch. 

  00:22:42-6
 
Ta snaha tu je, ale spíše taková, že se ten spolek už jednou nějak jmenuje a mělo by 
se to alespoň trošku následovat, ale pokud by se jmenoval jinak a neměl by to ve 
stanovách, tak by tam vztah ke common law asi moc nebyl.   00:23:02-7
 
Interviewer: Tomáš Gregor Ale za tu dobu, co spolek je, myslíš, že tady byly nějaké 
posuny? třeba propagace CLS tady na fakultě?   00:23:24-2
 
Osoba 1: Šárka Ošťádalová V minulosti tady byla spolupráce s Americkou 
ambasádou, dokonce tady byl federální soudce a to bylo na základě spolupráce s 
Americkou ambasádou. Pak tu byli Oxfordští profesoři, tak jsme měli také navázanou 
nějakou spolupráci, nebo s nějakými instituty tu a tam, ale většinou jsou naše akce 
založeny spíše na osobnostech nebo tématech, než na faktu, že je to zrovna 
common law.    00:24:31-2
 
(...)   00:24:44-1
 
Interviewer: Tomáš Gregor Máte nějaké výrazné osobnosti mezi členy, kteří se 
prosadili v dnešním osobním nebo veřejném životě?   00:25:25-4
 
Osoba 1: Šárka Ošťádalová Určitě. Například Michal Bobek, což je velice známý a 
schopný člověk, který se zabývá komparatistikou, tak to je bývalý člen CLS, nebo doc. 
Zdeněk Kuhn, který tu učí, tak to je taky bývalý - současný - pořád člen CLS, Martin 
Ráž, exprezident, který dělá u WGM, a určitě by se našli další,, ale z těch 
nejvýznamnějších mě napadají tihle.   00:26:08-1
 
Interviewer: Tomáš Gregor ještě se teď dostanu do jiné roviny. Zajímalo by mě - vy 
fungujete jako občanské sdužení, máte statut občanského sdružení, Přitom jste 
uzavření v rámci budovy právnické fakulty. Počítáte sami sebe jako organizace 
neziskového sektoru? Vnímáte se jako neziskovka, nebo to berete jinak?   00:27:23-3
 
Osoba 1: Šárka Ošťádalová Sama za sebe nás jako neziskovku neberu a co tak 
kolem sebe cítím, tak lidi to taky tak neberou. Berou to jako studentský klub, 
studentský spolek, nebo jako zájmový kroužek, který dělá něco dobrého pro studenty, 
ale že vyloženě jako neziskovka se asi nevnímáme   00:27:48-7
 
Interviewer: Tomáš Gregor Jaký je pak váš vztah s fakultou? Tady máte prakticky 
své sídlo. Jak vás fakulta vnímá?   00:28:44-3
 
Osoba 1: Šárka Ošťádalová Ona je hodně úzká spolupráce mezi fakultou a spolky, 
protože bez fakulty my bychom nemohli pořádně pracovat, protože vše se děje na 
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půdě fakulty. Jsou určitá pravidla, která fakulta nastavila, která my musíme dodržovat. 
- všechny akce se musí hlásit a musí být povolené, stejně tak, když využíváme 
prostory fakulty, tak to musí být povolené a fakulta - myslím, že nás vnímá tak, že za 
ní děláme nějakou práci, kterou ona není schopna, nebo už nechce dělat. To jsou 
různé kurzy, nebo různé akce, protože na fakultě není většinou dost silná vůle něco 
podobného udělat a tady ta část se přenechává na spolky, aby podnikaly. Takže 
fakulta nám vychází vstříc, podporuje nás, ale v tom smyslu, že si všechno musíme 
zařídit sami. Oni nám nebudou překážet, nebo dělat problémy, ale ta aktivita už je na 
nás.   00:29:46-1
 
Interviewer: Tomáš Gregor Podpořila fakulta něco finančně?   00:29:47-9
 
Osoba 1: Šárka Ošťádalová Třeba letní školy. nebo tady byla možnost 
akademického psaní s tím, že fakulta by zajistila peníze a prostory a my bychom 
zajistili organizaci a lektora.   00:30:02-2
 
Interviewer: Tomáš Gregor Takže fakulta vás v tomto využívá.   00:30:11-3
 
Osoba 1: Šárka Ošťádalová Pro ně je to jednodušší. Přes studentské spolky se ke 
studentům dá dostat mnohem jednodušeji a něco jim nabídnout, než aby se fakulta 
sama snažila. A upřímně, pokud my tu jsme, tak oni nemají zapotřebí něco sami moc 
vytvářet.   00:30:40-4
 
Interviewer: Tomáš Gregor Máš představu, jestli v začátcích CLS fakulta dávala 
spolku nějaké peníze do začátku?   00:30:44-0
 
Osoba 1: Šárka Ošťádalová O tom jsem se taky s Kevinem bavila a on říkal, že 
když úplně na začátku vznikali, tak naopak s tím byl problém, protože tady byl děkan, 
který nepodporoval vznik studentských spolků, pak se to změnilo, takže už je 
nechávali nějakým způsobem existovat a fungovat, ale fakulta si myslím, že žádné 
peníze nedávala, že ten spolek už se musí nějakým způsobem dopracovat a musí 
dělat akce, které jsou zajímavé pro fakultu a ještě si o to požádat, aby případně 
dostal nějaké peníze. Rozhodně to není tak, že by nás fakulta sama od sebe 
spozorovala. Už takhle má málo peněz., tak spolkům nic nedává.    00:31:37-2
 
Interviewer: Tomáš Gregor takže když nepřispívá fakulta, tak vás momentálně 
sponzoruje kdo?   00:31:47-0
 
Osoba 1: Šárka Ošťádalová My máme velkého sponzora - advokátní firmu WGM a 
pak ještě jako vedlejšího sponzora nakladatelství CH Beck, právní nakladatelství. 

  00:31:57-4
 
Interviewer: Tomáš Gregor Vztahy máte jistě nějakým způsobem upravené 

  00:31:57-7
 
Osoba 1: Šárka Ošťádalová mhm, tak jsou smlouvy. Na jedné straně je to, že oni 
nás budou dotovat a třeba C.H. Beck nám poskytuje knížky, WGM, tam vím, že byly 
kurzy Westo, což je databáze právních předpisů a pak ještě nějaké kontakty, ale spíš 
to funguje tak, že C.H. Beck nám dává knížky, a peníze, WGM nám taky dává peníze 
a my na druhou stranu je propagujeme   00:32:29-8
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Interviewer: Tomáš Gregor Máte ještě jiné zdroje financování?   00:32:55-7
 
Osoba 1: Šárka Ošťádalová máme členské příspěvky a pak jsou peníze z 
pořádaných parties - ze vstupného, na kterém se dá trošku vydělat.   00:33:07-6
 
Interviewer: Tomáš Gregor Potom vy jste získali grant...    00:33:14-2
 
Osoba 1: Šárka Ošťádalová Ano. Hugo Grotius, ten grant je zaměřený  na 
konkrétní projekty, které byly předložené a některé byly vybrané a schválené. je tam 
přesně rozpravovaný i rozpočet, kolik peněz se může použít a tak. Ten grant je asi ve 
výši 600 tisíc, to si nejsem úplně jistá. Grant je asi 500 000 s tím, že náklady budou o 
něco vyšší a my si na projekty musíme jednu část, jisté procento doplatit, podílet se 

  00:33:52-2
 
Interviewer: Tomáš Gregor Co třeba tam máte za projekty?   00:33:56-4
 
Osoba 1: Šárka Ošťádalová Byla to nová korporátní identita Common Law Review, 
takže časopis včetně webových stránek, pak letní školy a pak na knihovnu Common 
law. že b y se v rámci současné knihovny fakulty vytvořilo oddělení pro Common Law, 
kam by  se asi za 200 000 nakoupily knížky   00:34:28-5
 
Interviewer: Tomáš Gregor Tedy vyloženě Common law – anglo-americké právo? 

  00:34:28-5
 
Osoba 1: Šárka Ošťádalová ano   00:34:33-5
 
Interviewer: Tomáš Gregor Máte pak ještě něco většího? nebo co byste plánovali 
do budoucna, jaký je cíl? Chcete setrvat již ve vyjetých kolejích, nebo to stočit novým 
směrem?   00:35:19-8
 
Osoba 1: Šárka Ošťádalová To hodně záleží na vedení, na výboru a taky hodně na 
osobnosti prezidenta a víceprezidenta, protože podle nich se to teď vše řídí a Zuzka 
(Vikarská) teď bude končit, takže hodně záleží na tom, kdo bude po ní. Teď poslední 
dva roky se nesly ve znamení obchodního práva, občanského práva, evropského 
práva a co jsme se mezi sebou bavili, tak příští rok bychom to chtěli stočit víc na ty 
oblasti, na které se teď tolik nesoustředíme, takže mezinárodní právo, lidská práva, 
Evropa a vůbec. Celá ta oblast mezinárodního práva je tady na fakultě strašně 
nevyužitá, protože to nikdo pořádně nedělá, Protože ostatní spolky, i když Všehrd se 
poslední dobou hodně rozjel a ta konkurence začíná být hodně silná a není zapotřebí 
utkávat se na jenom poli, pokud je v dalších oblastech trochu volno   00:37:55-5
 
Interviewer: Tomáš Gregor Toť je pro mě asi vše, to by mi stačilo, tak děkuji za 
rozhovor. 
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Zuzana	Vikarská	-	prezidentka	CLS	– 

 úterý 3. 5. 2011, 14:30, právnická fakulta, 

 bufet PF UK 
Interviewer: Tom Gregor - Tak Zuzko, jestli, jestli můžu teda, tak bych začal úplně 
od začátku na tebe s tím, jak jsi se vůbec o spolku dozvěděla, jak ses sem dostala... 

  00:01:33-3
 
Person 2: Zuzana Vikarská - mhm   00:01:33-3
 
Tak mě zaujala přednáška, která byla věnovaná volbám prezidenta ve spojených 
státech, já jsem na to nějakou dobu před tím psala práci a viděla jsem, že to přednáší 
americký profesor, takže mě to přilákalo. Měla jsem pocit, že s ním můžu něco 
konzultovat, anebo vůbec se o tom dozvědět víc.  
Byla to akce, na které bylo asi šest lidí všeho všudy (smích) a potom se šlo do 
hospody, takže jsem se dostala do okruhu lidí, kteří si šli s tím profesorem sednout a 
poznala jsem se tam s organizátory. Tehdejší viceprezidentka Káča Holubová to 
organizoval. Byla moc hodná, přátelská, takže se mě snažila hned do spolku 
zatáhnout, pozvali mě do kanclu a tak nějak jsem se tam pak dostala dál, abych je... 

  00:02:17-9
 
Interviewer: Tom Gregor - Takže, jak dlouho už jsi ve spolku teďka   00:02:19-6
 
Person 2: Zuzana Vikarská - od prváku, takže 3 roky čtyři. Čtvrtý rok   00:02:22-5
 
Interviewer: Tom Gregor čtvrtý rok... Takže za tu dobu už nějaký zkušenosti jsou, jo?  
Co myslíš, že ti za celou tu dobu spolek dal, a co vzal?   00:02:36-2
 
Person 2: Zuzana Vikarská - Vzal mi strašnou spoustu času, vzal mi pár přátel, 
protože ten spolek celkem pomáhá rozhádat si lidi, z různých důvodů. A dal mi 
strašnou spoustu schopností, takových těch "skills" anglicky, prostě, od takových 
maličkostí, jako je etiketa, kterou se musíš kvůli velkým akcím naučit, až po nějaké 
organizační zkušenosti z obrovských projektů s velkým počtem lidí a jednání úplně 
na úrovni, kde si nemůžeš dovolit nějakou nepozornost a nebo taky zprostřed věci, to 
znamená, že něco co se potom čeká asi po každém skoro v praxi, nikdo Tě to 
nenaučí, tak ten spolek tě to naučí, tak že když v tom uděláš hodně velkou botu, tak 
akorát je to trapas, ale nemáš z toho nějaké zásadní sankce. Takže myslím si že je 
to hodně dobré pískoviště tohle to   00:03:20-1
 
Interviewer: Tom Gregor - pískoviště - smích   00:03:20-1
 
Person 2: Zuzana Vikarská smích - pro naučení se nějakým organizačním...,  ale i 
schopnost jednat s lidmi, prostě, skutečně to byla asi největší devíza v tom, že na 
začátku jednáš hlavně z pozice opatrnosti, protože já jsem tam přišla v době, kdy 
jsem neměla úplně silnou pozici, rovnou jako prezidentka, po nějaké pauze po tom, 
co jsem tam byla jako normální člen, takže nejprve jednáš tak, že nevíš, co vlastně 
můžeš, potom, když jsem si tam udělala ten prostor, tak jsem zase jednala z pozice, 
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kdy to bylo super a fakt jsem si ten spolek nastavila tak, že se mi v něm pracovalo 
dobře skrz ty fáze, kdy si získáváš ty nepřátele a odpůrce, musíš překonávat i to, 
musíš častokrát jednat stoprocentně korektně a odosobnit se od toho. A tohle jsou 
obrovské "skills",  které se fakt nenaučíš jen tak někde   00:04:05-5
 
Interviewer: Tom Gregor mhm, Jak jsi začínala vůbec ve spolku? Úplně od řadový 
člen?    00:04:13-0
 
Person 2: Zuzana Vikarská hm Když jsem tam přišla poprvé vlastně po této 
přednášce, tak jsem se stala členkou, to bylo, to bylo teda v tom prváku, účastnila 
jsem se akcí, občas jsem seděla v kanceláři a zajímala se o to, jak to tam funguje 
měla jsem pocit, že vidím do strašně malého zlomku věcí a vůbec jsem nevěděla, jak 
proniknout do té podstaty. O pár měsíců později jsem si vzala svůj vlastní projekt 
kavárny z ústavka, z ústavního práva, které fungovaly ty roky před tím a měly 
největší problém, že tam nikdo nechodil, že jsme měli učitele, měli jsme výborné 
téma a nikdo tam nepřišel   00:04:58-0
 
a pro mě bylo výzvou trošku zašlápnout na marketing spolku a prostě udělat ty 
plakáty a další propagaci tak, aby tam někdo přišel   00:05:01-6
 
což se mi tedy na konec podařilo a myslím si, že to byl dobrý základ i pro další 
propagaci, takže to byl takový můj první aktivní zásah   00:05:08-7
 
potom jsem se zase ztratila na semestr a vrátila se s projektem letních škol, což 
následovalo, když odcházel prezident Karel (Dvořák) na Erasma, tak jsem se stala 
prezidentkou já   00:05:17-7
 
Interviewer: Tom Gregor. mhm   00:05:19-6
 
Person 2: Zuzana Vikarská Takže to bylo takové ne úplně typické pro člověka, co 
přijde a je člen, aktivní člen, člen výboru, viceprezident a nahoře, ale bylo to takové 
trošku netypické, netradiční   00:05:27-9
 
Interviewer: Tom Gregor - jak dlouho jsi prezidentka teďka?   00:05:33-0
 
Person 2: Zuzana Vikarská - eeeh, od listopadu 2009, takže rok a půl   00:05:41-1
 
Interviewer: Tom Gregor - rok a půl, hmhmm   00:05:44-1
 
Tak nějak se zeptám spíš na spolek... Vlastně - co spolek dělá a proč to tak dělá 

    00:05:53-2 00:05:57-5
 
Person 2: Zuzana Vikarská - hmhm - tak, strašně to záleží na lidech, kteří jsou 
zrovna v něm, to znamená, on byl před třinácti lety založený takový ten typický geek 
squat, ve smyslu, že se tam shromažďovali lidé, které skutečně zajímalo Common 
Law a jeho historie, skutečně existovaly přednášky pro pět šest lidí,  kde přijel 
nějaký... člověk z Británie, který jim přednášel o strašně specifické věci, která 
skutečně velkou část nezajímá, a byl to jejich účel, nebyli masoví, nebyli - neměli 
žádnou ambici nahánět si členy  a budovat nějakou členskou základnu, skutečně to 
bylo velice úzce profilované   00:06:29-5
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postupně ten spolek přecházel - vždycky se říká, že jaký prezident takový spolek, 
takže procházel fázemi, kdy byl více společenský, fázemi, kdy byl více akademický, 
fázemi, kdy jako sotva přežil, fázemi velkého boom, kterých už několik bylo v té 
historii.   00:06:47-5
 
já jsem od Karla převzala spolek který prošel stabilizační fází, protože Karel se snažil 
právě skrz více skrz společenské akce a méně kvalitních akademických akcí upevnit 
členskou základnu a vybudovat okruh lidí, kteří se tomu věnují a které to baví 

  00:07:04-3
 
Když jsem to já převzala, tak bylo méně akcí, ale víc získalo hodně přesvědčených 
lidí, kteří tam chcou být, no a co nám pomohlo je hodně ten marketingový boom, o 
kterém jsem mluvila a trošičku širší záběr na členy   00:07:11-6
 
takže jsme se stali více mainstreemovým spolkem, takže poslední dva roky máme 
nejvíc členů a nejvíc projektů na fakultě, což je zrovna pro Common Law society 
netradiční   00:07:23-1
 
Teď prožíváme takový trošku návrat ke kořenům, tzn. snažíme se zase zařadit více 
common law akcí, podle stanov máme ještě evropské právo a srovnávací právo, to 
znamená, že se profilujeme těmito směry, těch akademických akcí je tak určitě nad 
10 za semestr a pokud počítáme i kavárenské semináře, tak nad 20, protože jich je 
docela dost   00:07:47-1
 
stále jsou ale projekty společenského charakteru, jako jsou parties prostě každý 
měsíc alespoň jedna velká, nebo letní školy, které jsou ještě jinak specifické,  

  00:07:59-7
 
takže abych ti odpověděla na otázku co děláme a jak, tak těch akcí je strašná 
spousta a záleží na tom, koho co zrovna baví, pokud máme člověka, který je fanda 
do Letních škol, což jsem byla teď já posledních x let, tak si to ten člověk prostě drží. 
Ale může se stát, že s mým odchodem prostě letní školy nebudou a přibyde úplně 
jiný typ akcí   00:08:24-4
   00:08:20-5
 
Ještě taková jedna věc, která nás trošku charakterizuje až v poslední době a přitom 
to z toho názvu trošku vyplývá je, že se nesnažíme tahat jen směrem k 
angloamerickému právu, ale celkově k anglo-americkému životnímu stylu studentů, 
to znamená podporovat život na fakultě do všech směrů, více ty lidi sdružovat, 
organizovat věci, kde se lépe poznají, kde budou mít lepší přístup k učitelům 

  00:08:39-6
 
takové ty trendy amerických škol  - soukromých, státních , to je jedno  prostě a 
vnášet to do toho vzdělávacího systému, věci jako moot courty, kliniky a tyto věci, 
které by trošku oživily ten život.   00:08:52-4
 
takže nejen právo samotné, ale i ten životní styl, myslím si že to je takové naše 
největší poslání   00:08:59-6
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Interviewer: Tom Gregor Stále tíhnete trošku k Americe, respektive k tomu eeee ke 
Common Law   00:09:02-4
 
Person 2: Zuzana Vikarská  -mhm určitě   00:09:02-4
 
Interviewer: Tom Gregor. co si myslíš, že nejvíc přinášíte oproti ostatním spolkům 
svým členům nebo i tady do fakultního života.   00:09:19-5
 
Person 2: Zuzana Vikarská - Pokud to vezmeme technicky, tak to budou asi 
jazykové kurzy, protože to byla obrovská mezera na trhu vzdělávání u nás a byly na 
to stížnosti dlouhodobě, že se tady neučí obecný jazyk,    00:09:28-9
 
my jsme to vyplnili, je to sice placené, což je škoda, protože by k tomu měli mít 
studenti přístup zdarma, ale jsou to momentálně myslím dva tisíce za semestr, takže 
je to stále proti tržní ceně málo   00:09:40-2
 
To je velký přínos, který nám získává i nové členy, protože je to podmíněno 
členstvím, původní nápad totiž byl, že je to pro nás, jako pro členy   00:09:46-4
 
a spousta lidí je kvůli tomu ochotná do spolku vstoupit, i když jen formálně   00:09:49-0
 
to je technicky asi největší přínos. Podobnou pozici mají letní školy, které jsou v 
jiných státech, hlavně na západě samozřejmostí, Naše škola je nemá a organizujeme 
je... eeee   tam je přínos jednak v tom vůbec ten institut letních škol, ale jednak je v 
tom přínos, že je to asi vlastně jediné místo, možná krom  nějakých Moot courtů, kde 
se setkávají studenti práv z ostatních fakult, včetně slovenských   00:10:11-6
 
takže to je též taková zásadní věc a když to chceš vymezit oproti ostatním spolkům... 
hm   00:10:18-5
 
to je docela těžké, ono ta...taková ta myšlenka je obohatit studentský život, o co se 
snažíme i na té politické úrovni, komunikace spolků zdůrazňovat, že nám nejde o 
předhánění spolků, ale o to, aby ty spolky byly ty subjekty na fakultě, které přinesou 
věci, které ta fakulta sama nedá.   00:10:36-6
 
Pro nás je důležitá ještě jedna věc a to reagovat na tu poptávku, tzn. mít způsoby, 
kterými my od členů zjišťujeme, co jim chybí a reagovat na to   00:10:45-6
 
Ne vždy to funguje, protože lidé, kteří jsou členy pouze formálně, nemají tendenci 
sami přicházet a nějak prostě dávat INTITY, ale když se to stane, tak jsme za to rádi 

  00:10:54-4
 
(do hovoru vstupuje Vojta Rygl) 
 
Person 3: Vojtěch Rygl   Ahoj, Já vás nebudu rušit 
 
  Person 2: Zuzana Vikarská  - Kde se dneska flákáš celý den? Práce nic? 00:11:03-2
 
  Person 3: Vojtěch Rygl   - vždyť já pracuju ve středu ve čtvrtek v pátek 00:11:03-2
jenom 
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  Person 3: Vojtěch Rygl   - můžu si sednout? 00:11:11-5
 
  Interviewer: Tom Gregor - Máme tady ještě rozhovor k mojí bakalářce, 00:11:11-5
tebe bych taky potom nějak vyzpovídal (Zuzka smích). Zrovna dneska jsem Ti chtěl 
psát meila 
 
  Person 3: Vojtěch Rygl Teď mě chceš vyzpovídat: 00:11:19-5
 
  Interviewer: Tom Gregor - teď ne. teď mám tady Zuzku 00:11:21-9
 
  všichni smích 00:11:24-7
 
  Person 3: Vojtěch Rygl   - dobře, dobře. tak já vás nebudu rušit a za 00:11:25-6
chvilku odejdu, protože já toho mám ještě moc, moc moc 
 
  Interviewer: Tom Gregor hm 00:11:34-8
 
  Person 2: Zuzana Vikarská - Tak jo 00:11:35-3
 
  Interviewer: Tom Gregor - rovnou se tě zeptám, kdy máš příští tejden 00:11:35-3
čas 
 
   Tak půl hodinky -  00:11:35-3
 
  Person 3: Vojtěch Rygl   - Určitě, ... jenom... pondělí - máš čas v 00:11:37-8
pondělí? 
 
  Interviewer: Tom Gregor - určitě - v kolik hodin seš tady 00:11:43-0
 
  Person 3: Vojtěch Rygl   e - o půl 3.? od půl třetí do půl čtvrtý mám 00:11:44-1
určitě čas 
 
  Person 3: Vojtěch Rygl   Ok o půl 3. super 00:11:51-4
 
  Person 3: Vojtěch Rygl   - a musím si to zapsat, protože jsem schopnej 00:11:51-4
a odpovědnej 
 
  Interviewer: Tom Gregor - ve 14:30 teda tady, v bufetu? 00:11:53-2
 
  Person 3: Vojtěch Rygl   - můžem, Tak jo 00:12:05-1
 
  Person 2: Zuzana Vikarská - Musíš tam dát titulek - Vojtěch Rygl, druhý 00:12:05-1
Ježíš kristus pro Common Law society 
 
  Person 3: Vojtěch Rygl   chacha cha 00:12:05-1
 
  Person 2: Zuzana Vikarská - To mu připsala revizní komise, protože dal 00:12:07-8
účetnictví spolku do pořádku, takže je to učiněný spasitel 
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  Interviewer: Tom Gregor - já jsem byl na vaší Valné hromadě, ,takže 00:12:12-2
jsem to viděl a slyšel, na vlastní uši 
 
  Person 3: Vojtěch Rygl   - z toho asi budu žít do konce života 00:12:14-7
 
  Všichni smích 00:12:18-5
 
  Vojta Rygl odchází 00:12:18-5
 
  Interviewer: Tom Gregor  ještě se chci zeptat k těm akcím, jestli 00:12:23-3
organizujete taky něco pro veřejnost, ne jenom pro právníky, ale ... 
 
  Person 2: Zuzana Vikarská mhm, tak jazykové kurzy nejsou omezené 00:12:28-9
na právníky. Myslím si, že tam máme i studenty z jiných fakult, není to úplná 
veřejnost, ale je to otevřené pro studenty. Veřejný charakter mají ty politizované akce, 
to znamená, když tu byl prezident Klaus, anebo když je přednáška nějaké velké 
politické persóny, tak se celkem běžně stává, že jsou tu lidé z jiných fakult a lidé z 
veřejnosti 
 
  eeeh... vyloženě pro veřejnost? Byl jeden nápad, není to ještě aktuální 00:12:52-7
projekt, ale od studentů jiných fakult, na to, jestli bychom nemohli zorganizovat 
základy práva pro neprávníky, tak to je věc, nad kterou teď uvažujeme 
 
  ale je to celkem těžké, tedy jet na týden na chalupu a učit je něco... Já 00:13:05-0
myslím, že je to pořád pro ty právníky, protože i pro nás to má větší smysl držet si to 
portfolio projektů, prostě, tak aby to dávalo smysl dohromady, tak aby ta naše činnost 
měla nějaké jasné znaky a meze 
 
  potom, když se podíváme na parties a mezinárodní studenty a všechny 00:13:22-0
tyto věci, tak tom se nekladou meze jenom právníkům, nebo ostatním.. 
 
  Interviewer: Tom Gregor Jasně  00:13:34-4
 
 
  Person 2: Zuzana Vikarská  - ale ty akademické akce hlavně jsou na ty 00:13:34-4
právníky logicky zaměřené. 
 
  Interviewer: Tom Gregor. - jak to vypadá s řízením těch akcí? Kdo to 00:13:38-5
všechno organizuje a jak to probíhá to řízení? 
 
  Person 2: Zuzana Vikarská - V minulosti jsme měli centralizované 00:13:43-5
funkce, tzn, každý dělal nějakou jednu věc u každé akce. S narůstajícím počtem akcí 
to bylo neudržitelné, protože tím pádem by každý musel vědět o všem 
 
  Takže zůstávalo málo centralizovaných funkcí. Těmi zůstávají prezident 00:13:57-1
viceprezident, kteří mají specifickou náplň činností 
 
  tajemník, který se stará o to, aby poslal e-mail členům o tom, že se něco 00:14:06-2
děje. Pokladník, který na to vydává finance, respektive nějakým způsobem se potom 
stará o tu účetní stránku toho celého a potom vlastně Janča (Volfová), jakožto člověk 
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na Marketing a na takovou tu komunikaci s fakultou oznámí fakultě, že chceme něco 
na její půdě organizovat a stará se o to, aby to bylo zpropagované na různých 
místech. Ostatní věci ale má na starosti projektový manažer, to jsme zavedli právě 
na podzim 2009. že jeden člověk, který je pod celým tím projektem podepsaný, je 
jeho PM - projektový manažer. který prostě sám na to samozřejmě není, ale on je 
zodpovědný za to, aby ty zbývající úkoly nějak rozdělil mezi ty ostatní A osvědčilo se 
nám to právě v tom, že to odbřemenilo ty centralizované funkce, že já jako prezident 
nemusím dohlížet úplně na všechno, protože vím, kdo se o který projekt stará a vím, 
že si na to dá pozor, protože jestli to buchne, tak je to prostě jeho průšvih 
 
   myslím si, že se to vyplatilo, a že to byla celkem dobrá změna 00:15:01-1
 
  Interviewer: Tom Gregor - A jak se scházíte s těma PM - projektovýma 00:15:11-2
manažerama 
 
  Person 2: Zuzana Vikarská - funguje to tak, že hlavně."prez" a "vice" 00:15:12-8
komunikují s tím PM, pokud to není jeden z nich zrovna 
 
  Interviewer: Tom Gregor  Prezident a viceprezident? 00:15:22-0
 
  Person 2: Zuzana Vikarská - prezident a viceprezident. Protože zrovna 00:15:22-0
prezident a "vajs" by neměli mít vlastní projekty - teď zrovna byla výjimka, protože 
Kuba (Veselý - viceprezident) měl teď velký projekt - tu návštěvu belgického 
profesora. Ale většinou je to komunikace v trojici, kdy prezident a viceprezident 
komunikují  po mailu anebo osobně s člověkem, které to má na starosti, který 
informuje o tom, jak to celé probíhá. Nedá se to už řešit na výborech - kdysi to 
fungovalo tak, že jednou za týden, nebo jednou za 14 dní byl výbor, kam přišlo těch 
sedm osm lidí, kteří se o spolek starali a probrali se jednotlivé akce a sedělo se tam, 
no nikdy ne méně než hodinu, ale někdy i 2 3 hodiny, přetahovalo se, prostě bylo to 
dlouhé, bylo to neefektivní a ty výbory stále jsou, tzn. že se to přesunulo na bázi, kdy 
ty výbor dělají čím dál méně, komunikujeme prostě elektronicky většinu času a 
hlavně komunikujeme v těch skupinkách prezident viceprezident a PM a ten PM má 
potom svojí mailovou komunikaci s těmi svými lidmi v projektu, tzn, že je to více 
decentralizované, čím dál tím víc se stává, že už nevím, co dělají ti ostatní, protože je 
toho fakt hodně. Je otázka, zda je to takhle optimální, no? Bylo by to nejlepší, kdyby 
na ten výbor, to co se snažíme dosáhnou je ten model, kdy by stále jednou za 14 dní 
byl ten výbor, kde by prošlo kolečko, každý by povídal, jaký projekt má zrovna na 
starosti a  jaký je ten stav, o co se teda i snažíme, ale častokrát je to náročné pro ty 
ostatní sledovat, co všechno se vlastně děje, tak aby byli alespoň základně 
informovaní, tak jsou ještě tyhle osobní výbory ještě stále. 
 
  Interviewer: Tom Gregor  supr...... osobní výbory máte jak často? 00:16:48-0
 
  Person 2: Zuzana Vikarská - no měli bychom je mít minimálně jednou 00:16:53-6
za 14 dní, každopádně v posledním semestru byly snad jen 2, teď bude 3., vlastně 
zítra, protože je strašně těžké se sejít 
 
  Interviewer: Tom Gregor mhm - schází se vás na výboru tak kolik? 00:17:04-0

  00:17:06-7
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   00:17:06-7
 
Person 2: Zuzana Vikarská No, dnes už tak 15 až 20. Je to už docela velká skupina 
lidí, nikdy nás není pod 8 anebo nějak tak. Co ještě víc komplikuje ten způsob 
komunikace, protože je tam strašně moc lidí, je těžké udržet pozornost těch všech a i 
prostorové a tyto přízemní důvody nás pak nutí komunikovat spíše elektronicky. 

  00:17:29-9
 
   00:17:29-9
 
Person 1: Tom Gregor Kolik máte vlastně teď členů?    00:17:29-9
 
Person 2: Zuzana Vikarská  členů jako členů máme asi 600, lidí, kteří se zapíší, 
máme jejich údaje a evidujeme je jako členy, ne všichni z nich jsou platní členové, to 
znamená, že někomu z nich už vypršelo členství tzn., že ztratili zájem a za členy se 
dále nepovažují, těch se skutečně zaplaceným členstvím je tak polovina z toho, víme 
ale, že spousta z těch nezaplacených se skutečně účastí akcí a je to pouze taková 
technická věc. Každopádně lidí jako komunita Common law society, lidí, kteří jsou 
skutečně naši lidí, tak je - těch aktivních, mezi 20 a 30 a těch o kterých víme, že 
chodí na naše akce a že jsou naši, tak to bude asi do stovky, něco mezi 50 a 100, 
záleží, kde si dáš tu hranici, co teda je ten aktivní člen a co ne   00:18:14-5
 
Person 1: Tom Gregor No, to je poměrně dost lidí, O tom si my můžeme nechat jen 
zdát. Tak, co jsem to chtěl? Jo. Chtěl jsem se zeptat ještě, jak propagujete ty akce, 
co používáte přesně?   00:18:37-0
 
 
 
Person 2: Zuzana Vikarská Jasně. Tak hlavní komunikační kanál je Facebook, tam 
se vytvoří akce, máme tam skupinu, a tam sledujeme i monitorujeme i to, kolik lidí 
vlastně čekat. Padají tam otázky a je to takové nejvíc pružné. Máme web, který jsme 
nějakou dobu podceňovali, potom jsme však zjistili, že je několik lidí, kteří Facebook 
odmítají a ten web skutečně má smysl, takže se ho snažíme držet aktuální a mít tam 
ty akce a snažíme se trošičku zatlačit na to, aby se tam z těch akcí objevovaly i 
reporty, aby to bylo potom zpětně i nějak to…, takže to bychom chtěli trošku posílit, 
jako prvek marketingu, plakáty tradičně, které… opět byla tendence je úplně 
eliminovat, potom jsme ale zjistili, že nějaký smysl mají, takže jsme se k nim zase 
vrátili a pokud je to akce větší, tak se jde do studentských portálů jako je Ukáčko a 
nebo podobné stránky, kde teda, pokud to má nějaký mezifakultní přesah a má smysl 
to takto propagovat, jako je teda dnešní přednáška ministra spravedlnosti Pospíšila, 
kdy to smysl má. Existuje fakultní web a fakultní diskuse. Tam se to snažíme dát, 
opět tam jsou nějaké technické bariéry, kdy s počtem akcí se tam dostanou většinou 
ty důležitější věci, a myslím si, že stále důležitější prvek propagace v dnešní explozi 
informací je osobní doporučení, tzn. my prosíme a u členů podporujeme to, aby akci 
skutečně rozeslali kamarádům anebo jim to osobně doporučili, aby tam fakt šli. 
Potom jsou takové ty  vychytávek, jako jsou plazmy, tam občas proběhne nějaký ten 
plakát, ale máme čím dál tím větší pocit, že okolo ti lidé takhle profičí a vůbec si to 
neuvědomí a potom jsou takové věci jako letní školy, kam se nám loni vyplatilo poslat 
e-mail na studijní oddělení všech možných českých a slovenských fakult a skutečně 
nám přišli studenti z těch slovenských a dalších českých škol na základě toho, že to 
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bylo publikované na nějakých stránkách fakulty a podobně   00:20:28-1
 
 
 
Person 1: Tom Gregor mhm . Ty jsi říkala, že používáte i nějaký fakultní portály. Jak 
je to vlastně s váma? Vy jste občanský sdružení a fungujete jenom sami za sebe, 
nebo jste někde přidružení, nebo součástí nějakého…   00:20:44-0
 
 
 
Person 2: Zuzana Vikarská mhm. Jsme sami za sebe, nejsme součástí ničeho, 
nejsme oficiálně součástí fakulty. Máme sídlo v budově fakulty, ale nic nás oficiálně k 
fakultě neváže. Existuje nějaká gentlemanská dohoda mezi fakultou a spolky o tom, 
že spolupracujme, není to však nějak formální, takže máme podporu fakulty občas ve 
formě tiché ignorace, která znamená vlastně podporu, protože by nám mohli spoustu 
věcí zatrhnout, ale máme na ně prostor. Co se týká nějakého členství někde jinde, 
hodněkrát jsme se bavili o členství ve Studentské unii, měli jsme však pocit, že to pro 
nás není výhodné, protože je to spíše zaměřené na malé spolky, pro nás by to bylo 
spíše přítěží, protože je tam nějaký sdílený rozpočet, nějaké vykazování a podobně, 
co pro nás není výhoda. Jediné, čeho asi budeme přidruženým členem je 
International Club, IC CUNI, který momentálně jsme jim pomáhali s inkorporací se 
založením občanského sdružení, psali jsme jejich stanovy a ty stanovy už jsou 
přizpůsobené na to, že to ICéčko bude přijímat studentské spolky, všechny vlastně 
na Karlovce formou přidružení toho spolku jako takového a teď stále řešíme, jestli 
člen Common Law Society bude automaticky členem ICéčka, takže to je, možná 
bude, možná nebude, to se uvidí, to je asi jediná forma asi i právní spolupráce, jinak 
jsme úplně nezávislí.   00:21:54-7
 
 
 
Person 1: Tom Gregor mhm. Potom, já jsem se díval na brněnské univerzitě 
funguje také spolek s názvem Common Law society, je to vaše odnož? Nebo? 

  00:22:05-5
 
 
 
Person 2: Zuzana Vikarská Common law city Brno bylo založeno někdy dva tisíce 
něco - dříve. Tehdy se to nějak neujalo, fungovalo to krátce a my jsme měli stále vizi 
to tam obnovit. Ta se naplnila vlastně minulé léto na letní škole 2010, kde jsme měli 
dost studentů z Brna, které nadchl způsob naší činnosti, a měli pocit, že je škoda, že 
má v Brně monopol ELSA, která dělá určitý typ akcí a hodně věcí tam chybí. Ani jim 
tak nešlo o to common law, spíš chtěli využít toho, že CLSko má určitý brent, který je 
zažitý a když nás poprosili, jestli by mohli použít náš brent, tak my jsme jim povídali, 
že teda Common law city Brno existovalo, kvůli nějakým právním nesrovnalostem v 
tom již existujícím city Brno oni založili ještě nové občanské sdružení Common Law 
Society MU, Masarykovy univerzity, takže jsou vlastně staronoví, nemají žádnou 
kontinuitu s tím původním brněnským spolkem a souvisí to s námi tak, že formálně 
propojení nejsme, každopádně jsme propojení v rámci know how, vzájemné 
propagace a považujeme se ze určitou mateřskou a dceřinou společnost ☺, 
respektive nějaká spolupráce tam je, není však formální, takže to znamená, teď, když 
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budeme mít nové logo a podobně, tak pravděpodobně je převezmou i oni, aby bylo 
vidět na té korporátní identitě, že je to vlastně jeden subjekt neoficiálně   00:23:25-5
 
 
 
Person 1: Tom Gregor ale nějaká větší spolupráce…   00:23:25-5
 
 
 
Person 2: Zuzana Vikarská Do budoucna by to bylo dobré, myslím pro oba ty 
subjekty. Uvažuje se o založení CLS Olomouc, protože tam máme také lidi, kteří jsou 
našimi pražskými členy a možná si to budou zakládat pro sebe sami. V případě, že 
by se CLSko rozšířilo na víc, než na tyto dvě fakulty, tak by asi mělo smysl vytvořit 
určitou síť a začít řešit technické propojení a způsob spolupráce, ale zatím to není 
tak rozšířené, abychom si komplikovali život nějakou technikou. My jsme rádi, že to 
funguje, jsme rádi, že nabírají členy, určitě jim pomůžeme s nějakými financemi, 
pomáháme jim s nějakými radami jako na věci a tak. Takže nějaká spolupráce tam je 
a doufáme, že do budoucna bude větší, teď jsme rádi za to, jak to je   00:24:05-9
 
 
Person 1: Tom Gregor Když jsme se dostali k plánům, tak co máte ještě v plánu do 
budoucna? Jako kam byste chtěli spolek směřovat, nebo máš nějakou svoji vizi? 

  00:24:13-9
 
 
Person 2: Zuzana Vikarská Mám svoju vizi, která je ale bezpředmětná hlavně proto, 
že ve funkci končím a sama vím, že bylo dobré, že mě nijak neomezovali předešlí 
prezidenti svými vizemi a že jsem si mohla vymyslet vlastní. Takže určitě je to na 
děckách, která tam budou pokračovat dál-. A myslím si, že CLS nemá vizi být 
masovým spolkem, tzn. určitě máme důvody mít hodně členů, zachovává nám to 
přízeň fakulty, přízeň sponzorů a podobně, každopádně vize více lidí na výboru dnes 
je větší specializace na Common Law, větší profesionalita ve smyslu kvality, tzn. 
nenechat se převálcovat kvantitou projektů, nenahánět se s ostatními spolky, kdo má 
nejvíc členů a nejvíc projektů, ale zkusit trošku zatlačit na spolupráci. Myslím si, že v 
oblasti mezispolkové spolupráce jsme momentálně největší usměrňovač a máme 
největší snahu o to, aby ty spolky pochopily, že ta konkurence má být přátelská a ne 
nepřátelská. A naše vize je ta, aby ty věci měly smysl, protože naši lidé tam "zabíjejí" 
- teď to nemyslím zle, aby tam ten čas nezabíjeli, ale že tam tráví strašnou spoustu 
času, který je neplacený, takže aby ty projekty byly smysluplné. Myslím si, že je 
důležité, aby si ten spolek zachoval svoje tradiční projekty, kterými se už teda staly 
jazykové školy… ehhh jazykové kurzy, letní školy a věci jako jsou tzv. pamětné 
přednášky - memoriál lectures - která je jedna v létě jedna v zimě. Bylo by fajn, kdyby 
toto bylo zachované, aby se ta tvář spolku neproměnila úplně, stejně tak jako 
Common Law review a podobně tyto tradiční věci. Do toho si samozřejmě každý 
výbor může natlačit ty vlastní projekty, které jsou aktuální a vyžadované těmi 
studenty.   00:26:02-5
 
Person 1: Tom Gregor eeeh, Common law review, vydáváte vlastní časopis, který 
má mezinárodní úroveň jako odborný časopis, Jak jste se k tomu dostali a jak to…? 

  00:26:15-8
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Person 2: Zuzana Vikarská To bylo přítomné od začátku spolku, to byl jeden z těch 
hlavních pilířů, které to založení spolku vlastně obsahovalo. Myslím si, a teď si 
nejsem jistá, to Ti potom můžu upřesnit, že první CLR vyšlo v roce 2000, že to byl 2 
roky po založení spolku a skutečně to tehdy byla jedna z hlavních aktivit. Dnes je to 
trochu na straně, právě tím, že je to jiná skupina lidí, která je s námi spojená určitým 
způsobem, ale nekryje se to s výborem. Je to projekt, který určitě má budoucnost, v 
případě, že na něj trošku zatlačíme. Smažíme se teď trošku zvýšit jeho úroveň, 
protože nechceme, aby se to dostalo do té formy, že to vždycky bylo součástí a proto 
to bude i nadále součástí, ale aby to fakt mělo smysl. To je jedna z věcí, kde 
skutečně ta vize je, a já doufám, že se naplní. Máme v plánu kontaktovat americké a 
britské univerzity s trošičku důraznějším návrhem spolupráce, tzn, aby i studenti byli 
našimi autory, aby ty školy si objednaly alespoň pár výtisků do svých knihoven, 
protože není to tak silný brent, aby byl běžně citovaný v Americe nebo v Británii, 
myslím si, že kvalita je tam dost velká, takže opět je to jedna z oblastí, kde je čas na 
marketingový boom. Aby se to rozšířilo. Eeeehm. Já nevím, to Common Law review, 
možná se ptej na to, co tě konkrétně a zajímá, protože je to zase obrovské téma, o 
kterém by se dalo hovořit.   00:27:42-5
 
Person 1: Tom Gregor Dalo by se o tom určitě hovořit dlouho. Mě by spíš zajímalo, 
vydávali jste někdy i něco jiného, než jenom Common Law Review?   00:27:49-0
 
Person 2: Zuzana Vikarská No v minulosti byl takzvaný CLS Bulletin, nebo "bilten". 
který nějak shrnoval uspořádané akce, krátký komentář k věcem, které byly, byly tam 
nějaké zprávy, v případě, že člen výboru vycestoval do zahraničí, tak napsal krátký 
report o úrovni vzdělání a podobně, bylo to hodně objektivní a bylo to zaměřené na 
podání zprávy o tom, co bylo a co se děje. To potom zaniklo na nějakou dobu, 
přežívala vize obnovení, o které se stále mluvilo, ale nikdo to nezrealizoval. Minulý 
rok, vlastně 2010 jsme to obnovili pod novým názvem CLS Newsletter a ne bulletin. 
Mělo to trošku jiný charakter v tom, že to nebylo tak objektivní, víc se to snažilo 
zachytit atmosféru spolku, tzn, že jsme to psali víc otevřeně. Víc přátelsky, měli jsme 
tam i fotky z víkendů na kterých jsme byli  na Veselsku a podobně, ¨Bylo to trošku víc 
intimní ve smyslu toho členství. Takže pro ty KONKEJŠÍ členy to možná neplnilo tu 
informační funkci, kterou předtím měl ten bulletin. Bylo to však strašně náročné dát 
dohromady, byl tam, bylo tam interview s členy výboru taky o nějakých věcech, které 
byly celkem osobní, nebylo to přímo pro konkrétní veřejnost. Na to byly reakce velmi 
kladné a velmi záporné zároveň, protože někteří byli velice rádi za možnost 
nahlédnout do nitra, jiní zase vyčítali, že to působí strašně jednostranně, že sami 
sebe chválíme, jak jsme skvělý spolek a že tam není žádná objektivní kritika, což 
jsme teda nevěděli, jakým způsobem dostat do vlastního časopisu objektivní kritiku. 
Každopádně to nebyl důvod, proč se to potom trošku omezilo. Důvod byl nedostatek 
času, protože je to strašný "Time konsuming" Já osobně doufám, že ten CLS 
newsletter, i kdyby neměl být tištěný a takto kompaktní a takhle to, tak se právě 
obnoví formou blogu. Tzn. vždycky se najde někdo, kdo napíše report z té akce, byla 
ta a ta přednáška, bylo tam tolik lidí, bavili jsme se o tom, potom jsme šli do hospody, 
byla to fajn akce a dá se to na blog, vlastně na naše stránky, které mají formu blogu 
mezi ty oznámení o budoucích akcích, aby tam byl feetback před i po.   00:29:52-9
 
Person 1: Tom Gregor Supr. EEEE. To by bylo k publikacím, ještě. Vydávali jste, 
nebo spolupracovali jste někdy na vydání nějaký knížky, nebo něčeho většího, nebo 
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jen tyhlety časopisy, nebo bulettin.   00:30:13-4
 
Person 2: Zuzana Vikarská Momentálně máme snahu dát dohromady sborník z 
letní školy z minulého roku, s tím, že je otázka, jestli budou sborníky z těch dalších - 
to je jedna forma publikace. Common Law society pomáhalo s vydáním knížky o 
reformě právnického vzdělávání, což byla původně konference organizovaná CLS, 
potom se k tomu přidal Všehrd, myslím, že v roce 2008 nebo 09. Tam z toho vyšla 
tenká publikace. S tím, že teda v rámci grantu Hugo Grocius, který jsme dostali, 
budou vydané 2 sborníky z výjezdních seminářů, vlastně pod naším logem, i když ty 
semináře nejsou vysloveně naším projektem. A ... eeeh uf, to je asi všechny, to je asi 
všechno.   00:30:52-9
 
Person 1: Tom Gregor Ten grant Hugo Grotius je poměrně úspěch, co se vám… co 
se vám povedl. Vy jste dostali 650 000, což na spolek je poměrně hodně peněz. Na 
co hlavně bude tenhle ten grant zaměřený,   00:31:09-6
 
Person 2: Zuzana Vikarská Tak 500 000 z toho, z té částky, kterou jsi právě řekl je 
polovička na knihovnu Common Law Society a polovička na Common Law Review. 
tzn, že je to 2x 150 000 na tyto projekty každý z nich. Ty zbývající finance jsou na 
výjezdní semináře, jednak na Moot court, tam je 20 000 na nákup knih + na 2 letní 
školy, které budou teď v létě na Právo a ekonomii a na srovnávací právo. Takže to 
jsou ty menší částky a co se těch větších týká, tak za 250 000 máme vybudovat 
knihovnu COmmon law society, která bude obsahovat publikace, ke kterým 
momentálně nemá nikdo, respektive není tak lehký přístup v české republice a těch 
dalších 250 000 je na tisk 3 čísel Common Law Review + na grafiku a web CLR. 
Takže je to super příležitost. Jen škoda, že jsou ty finance tak striktně vázané, že 
každý nám poví "vy se máte skvěle, vy jste dostali půl milionu, ale nás to ještě stojí 
100 000 v rámci spolufinancování, protože my jsme se zavázali zaplatit 15 % z 
celého toho projektu, takže nás to víc finančně vyčerpává, než by nám to pomohlo, 
na druhou stranu je to pro nás určitá motivace a určitý motor k tomu, aby ty věci, 
které jsme si do toho grantu napsali, abychom je zrealizovali v určitém časovém 
horizontě, což v těch spolcích je vždycky problém, takže nám to pomáhá ☺ 

  00:32:19-5
 
Person 1: Tom Gregor EEEEE.... ohledně knihovny, to budete spolupracovat tady s 
právnickou knihovnou, nebo jak?   00:32:25-5
 
Person 2: Zuzana Vikarská Je to jedna z možností, myslím si, že nejvíc reálná, že 
by nám knihovna vyčlenila oddělení, kam by se ty knížky daly. Byla by totiž škoda, 
aby byly jen v kanclu Common Law society, tam k nim není obecný přístup a není to 
zabezpečené, což už u hodnoty knih, které… o kterou se tu jedná je celkem hodně, 
takže myšlenka je taková, že by se to nacházelo v prezenční formě v knihovně 
právnické fakulty, s tím, že se vymyslí určitý mechanismus, že členové Common Law 
society by si to mohli půjčit domů na nějakou krátkou dobu 2 týdnů případně měsíce, 
což už je ale docela dost. Myslím si ale, že je docela důležité hlavně to prezenční 
nahlížení do těch knih, protože bude asi od každého jeden kus a bude to spíš 
reprezentativní pro nějaký výzkum, než na to, aby to lidé doma drželi na svých 
poličkách.   00:33:12-1
 
Person 1: Tom Gregor hmmmm. tady mě teď nic nenapadá, ještě se vrátím k tomu 
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financování trošku víc. Jak vlastně vy jste financovaní celkově?   00:33:23-8
Person 2: Zuzana Vikarská Máme generálního sponzora, to je asi největší část těch 
peněz, pokud tedy pomineme ten grant, je to advokátní Kancelář Weil, která je New 
Yorkská advokátní kancelář, která má právě proto zájem s námi spolupracovat jak s 
Common Law society. Generální partner znamená to, že už se nemůžeme obracet 
pro peníze k jiným právnickým subjektům, anebo ani k žádným poradenským 
daňovým finančním a podobně.  V podstatě k jejich konkurentům. Neznamená to 
však, že nemůžeme mít další sponzory, takže se snažíme trošku rozšířit tu síť. Zatím 
se nám podařilo navázat spolupráci s vydavatelstvím C. h. Beck, které nám dává 
samozřejmě menší částku, než generální partner, ale též je to určitě obrovská pomoc. 
Nakladatelství CH beck nám dává hlavně nefinanční benefity ve formě knih a nebo  
ve formě různých dalších publikací, TZka a podobně, takže to je obrovská pomoc. 
Potom určitá část příjmu jsou členské příspěvky, to je samozřejmě jenom symbolické 
hlavně a pár tisíc ročně se dá nasbírat na těch Parties. To se vždy napíše jako zisk z 
konkrétní akce a přidá se to do rozpočtu. Pomáhá to v tom, že věci, které nemůžeme 
vykázat těm sponzorům, nebo věci, které by se jim úplně nezdálo, že na to chcou 
dávat peníze, tak si financujeme z těch parties. To jsou takové ty věci - každodenní 
potřeby toho spolku, za další takové nějaké vznešenější projekty, které těm 
sponzorům přináší popularitu a dobré jméno, tak to se přináší z těch peněz. 

  00:34:49-4
 
Person 1: Tom Gregor To by k financím asi bylo všechno. Já se ještě zeptám úplně 
na začátek. Vlastně jak spolek vznikl, proč vznikl a proč byl založen, jestli o tom něco 
víš.   00:35:06-7
 
Person 2: Zuzana Vikarská Jak jsem zmiňovala, tak to bylo vlastně pro lidi velmi 
úzce specializovaných na téma common law, takže je to trošku jiná situace, než je 
dnes. Bylo to v roce 1998. Zakládala to úzká skupina lidí, které velmi pomohl Kevin 
Gibbons, který tady měl tu vizi a podařilo se mu na to namotivovat studenty. Prvním 
prezidentem byl Michal Havlík, který včera přišel na přednášku například, a to mě 
velmi překvapilo a potěšilo, že ten kontakt ta, stále je. Tehdy spolek fungoval v úplně 
jiných číslech. Bylo to fakt pár lidí, nadšenců, kteří byli dobří kamarádi a scházeli se 
spolu a vymysleli jednu dvě akce za semestr., takže ta atmosféra byla úplně jiná. Ti 
lidé jsou dnes v praxi, jsou to velcí advokáti, lidé, kteří jsou už dávno venku ze školy 
a podobně a myslím si, že za ty roky spolek prošel mnohými změnami, myslím si, že 
o tom ti víc řekne kevin o tom, co se stalo, jak to vypadalo před tím a jak to vypadá 
dnes. O tom já sama vím nejvíc věcí od Kevina, takže bude určitě nejlepší, když ti to 
poví sám. Každopádně pro nás je to obrovská deviza, že ta historie není tak dávná, 
že ta historie není tak dávná, abychom neviděli na začátek a zároveň není tak mladá, 
aby to ještě nemělo hodnotu, tzn. že pro mě jednou, jeden z největších přínosů toho 
prezidentování, ne toho členství samotného protože k tomu se nedostane každý člen, 
ale toho prezidentování byla v tom, že většinou Kevin mě představil těm starším 
členům a ještě starším členům, s kterými si můžu podat ruku, tykat si s nimi, když se 
jedná o blbosti, ale vím, že je to něco, co nás spojuje a protože vím, že na ty lidi vím, 
že na ty lidi mám nějakou vazbu a že od nich můžu získat cenné zkušenosti, ať se to 
týká už vedení spolku a organizace projektů anebo týkající se toho, že tito lidé mají 
velmi motivaci přijímat nás, současné členy do zaměstnání a nebo doporučovat nás 
na rozličné projekty. Takže to je určitě další silná stránka, ten Alumni rozměr toho 
spolku   00:36:56-8
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Person 1: Tom Gregor To je výborný. Jakým způsobem… nebo takhle. Za tu dobu 
už prošla spousta lidí tím spolkem. Kam až se dostali vaši absolventi, Až…? 

  00:37:11-3
 
Person 2: Zuzana Vikarská hmh  Tak já teda nejsem schopná sledovat dráhu úplně 
všech, protože ty lidi neznám, ale jsou jména, které…   00:37:18-4
 
Person 1: Tom Gregor staří jenom někdo   00:37:18-9
 
Person 2: Zuzana Vikarská Která mě potěší, když zjistím jak to je, tak mnozí z 
bývalých prezidentů, nebo bývalých členů, jsou dnes zaměstnanci velkých a myslím 
si že celkem dobrých právnických firem v Praze většinou, ale samozřejmě jsou i lidé, 
kteří vycestovali do zahraničí, mnozí exprezidenti jsou absolventy takových univerzit 
jako je Oxford anebo Cambridge, dokonce jsem já zjistila, když jsem se dostala na 
univerzitu do Lovaně do Belgie (Loewen), tak jsem zjistila, že tam už jeden 
exprezident studoval, Určitě jsou to historie dobrých škol, kam opět zpětně, když to 
otočím, jim pomohlo i to, že byli členové common law society, protože na západě se 
na ty spilky hledí úplně jinak, takže v životopise napsané prezident viceprezident, 
člen výboru Common law society jim otevíralo dveře na dobré univerzity. O nějakých 
exotech nevím, každopádně například Martin Lička, což je exprezident, který 
studoval v Lovani a dneska působí v Londýnské advokátní kanceláři, tak napsal 
knížku Komentované rozhodnutí soudního dvora Evropské unie, který byla vydaná v 
pražském nakladatelství Linde, které je dnes doporučeným zdrojem studia 
Evropského práva, takže opět to zpětně vrhá světlo na to, že já se dívám na tu knihu, 
kterou napsal člověk, který ještě před pěti lety byl tam, kde dnes jsem já a je to 
strašně velká motivace i pro členy, kteří zaťukají na kancelář a zeptají se proč by 
měli vstoupit, tak je tam posadíme, uvaříme jim kafe a do toho tam vletí Martin Ráž, 
prostě náš starý člen, který je dnes advokát u Weilu a povídá "čus děcka, tebe ještě 
neznám, tak se s tebou seznámím, no já jsem advokát ve Weilu, mám polední 
přestávku, tak jsem se jako zastavil, abych si přišel popovídat" a zase odsviští jako 
velká voda a ten potenciální člen je z toho úplně fascinovaný, že je tam ten kontakt 
na ty starší členy a ti lidé jsou dnes velké persony a že se s nimi vlastně setkáváme v 
neformálním prostředí.   00:39:13-7
 
Person 1: Tom Gregor To je výborná věc. To vám trošku závidím tuhle tu historii, 
přeci jenom, my jsme pořád ještě v plenkách. Eeeeeh Potom jsem se ještě chtěl 
zeptat (listuji v papírech)   00:39:22-1
 
Person 2: Zuzana Vikarská Ty máš těch otázek ☺   00:39:22-1
 
Person 1: Tom Gregor Ne to už chýlíme ke konci, teď už jsem se chtěl zeptat na 
jednu věc a to je ohledně toho. Vy fungujete jako občanský sdružení. Tedy, já to 
mám pojatý taky trošku jako vztah k neziskovým organizacím… okolním, takže jak vy 
se vidíte, jako součást neziskového sektoru, třetího sektoru, což vy jste, jak s nimi 
spolupracujete, nebo vůbec.   00:39:50-2
 
Person 2: Zuzana Vikarská To je jedna z věcí, kterou máme trošku podvyživenou 
ve smyslu, že na tom zase tolik nepracujeme. Protože to pro nás nebyla prvá priorita. 
Pochopitelně, kdybychom měli méně projektů a více uvažovali tímto organizačním 
směrem, tak pro nás má smysl být v kontaktu i s jinými organizacemi. Teď jsme ale 
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celkem nezávislí, spolupracujeme s tím ICečkem, které bylo doteď jako neformální 
sdružení studentů, které se snaží inkorporovat jako neziskovka, právě jako občanské 
sdružení. Pracovali jsme s organizací Fórum 2000, spolupracovali jsme s některými 
dalšími, teď ti to asi všechno nedám, Já jsem si to zrovna včera četla, kdo všechno 
tam byl. Byly určité vize navázat spolupráci. V současnosti je to trochu utišené a není 
to úplně primární cíl naší činnosti. Je to otázka i do budoucna protože těch směrů, 
které může ten spolek nabrat je víc, a můžeme se více účastnit nějakých více 
členných organizačních týmů a spolupracovat s ¨jinými neziskovkami, na druhou 
stranu to pro nás není tak výnosné, protože věci, které děláme a činnost, kterou 
produkujeme je celkem uzavřená na tu činnost té fakulty. tzn, že více 
spolupracujeme jako spolky navzájem, nebo se snažíme budovat určitou spolupráci, 
Venku z fakulty, respektive venku z univerzity je toho skutečně minimum   00:41:24-0
 
Person 1: Tom Gregor Ještě se chci zeptat, vnímáte se jako neziskovka sami sebe, 
nebo to berete jako taková parta lidí, kteří něco dělají?   00:41:27-2
 
Person 2: Zuzana Vikarská co pro tebe je neziskovka, respektive, co je u vás na 
FHS neziskovka?   00:41:35-4
 
Person 1: Tom Gregor Beru to spíš takovým způsobem, jestli se cítíte jako součást 
nějakýho třetího sektoru, nebo jestli se cítíte jako ad hoc organizace, tady a teď a 
nevnímáte vůbec to okolí. Že byste patřili mezi nějaký ostatní. Ono to souvisí trošku s 
tou spolupráci, ale ....   00:41:56-3
 
Person 2: Zuzana Vikarská Ale je to trošku jiná odpověď, protože tady a teď určitě 
nejsme a i pro tu práci uvnitř toho spolku je vždy důležité vždycky povzbuzovat tu 
partu kamarádů, jsme tady a teď a děláme to protože nás to baví, tak si myslím, že 
mnohem důležitější je ta tradice toho spolku, ať už se jmenuje jakkoliv, ať už je v 
něm kdokoliv, a i kdyby měly zaniknout všechny spolky až na jeden, tak aby jeden 
zůstal - to je jedno který, protože mnohem důležitější než to naše tady a teď, který je 
přínosem pro nás je to, aby na té fakultě působil ten 3. sektor ve smyslu, že ti 
studenti sami z vlastní iniciativy, bez nějaké vize zisku chtějí ten fakultní život 
obohacovat, přinášet do něj něco nového. To je to o čem jsem mluvil už v té 
spolupráci spolků, abychom nezapomínali na to, že jsme pro ty studenty, jsme tu pro 
to, abychom zkvalitnili život na fakultě, nebudeme proti sobě bojovat, budeme se 
snažit vytvořit určitou vrstvu mezi tou fakultou a mezi těmi studenty, vyplnit nějaké to 
místo, kde se lidé můžou střetávat, kde můžou přinést něco nové a v tomto smyslu si 
myslím, že ten 3. sektor jsme, v tom uzavřeném světě právnické fakulty, respektive 
UK, pokud máme trošku dalekosáhlejší projekty, tak jsme vlastně ten jediný 3. sektor, 
protože uvnitř těch fakult nepůsobí ty neziskovky, které jsou tam venku v tom světě, 
Těmi neziskovkami jsou ty studentské spolky, ať už mají jakoukoliv formu. Takže v 
tomto smyslu určitě ano a myslím si, že kdyby tento prvek vypadl, tak ten fakultní 
život bude hodně zkostnatělý, hodně… bude tomu něco chybět prostě   00:43:28-9
 
Person 1: Tom Gregor a poslední otázka, kde byla .... jakou vidíte sami pozici na 
fakultě? Jak se k vám fakulta chová, jestli je to partnerství, jaký je ten vztah… 

  00:43:43-8
 
Person 2: Zuzana Vikarská Já už jsem na to trošku narazila, je to spolupráce, která 
někdy máme velkou podporu fakulty. Nejlepší zkušenost máme z komunikace se 

http://localhost:2300/file=C:/Users/Tom/Desktop/Bakalarka/VR0016.WAVtime=2484000
http://localhost:2300/file=C:/Users/Tom/Desktop/Bakalarka/VR0016.WAVtime=2487200
http://localhost:2300/file=C:/Users/Tom/Desktop/Bakalarka/VR0016.WAVtime=2495400
http://localhost:2300/file=C:/Users/Tom/Desktop/Bakalarka/VR0016.WAVtime=2516300
http://localhost:2300/file=C:/Users/Tom/Desktop/Bakalarka/VR0016.WAVtime=2608900
http://localhost:2300/file=C:/Users/Tom/Desktop/Bakalarka/VR0016.WAVtime=2623800


zahraničním oddělení, jednak nám zprostředkovávají kontakt na zahraniční studenty 
tam je to vyloženě spolupráce, tam oni nás berou jako partnera, my je bereme jako 
partnera, my si od nich půjčujeme ty zahraniční studenty a pracujeme s nimi, oni se 
naopak spolehnou, že ti studenti jsou v naší péči, takže… už nemusí řešit nějaké 
technikálie, tam se to asi nejvíc podobá spolupráci........ co se našeho studia v 
zahraničí se začínají víc a víc rozbíhat s tím, že my komunikujeme jménem fakulty s 
těmi zahraničními univerzitami a dáváme ty informace studentům, takže tam je ta 
naše pozice hodně silná. Další komunikace se týká komunikace s kolegiem děkana 
nebo s děkanem samotným. Tam také probíhá komunikace na bázi, že my můžeme 
za děkanem kdykoliv přijít a poprosit ho o spolupráci o schválení, o protlačení 
nějakého projektu přes formální stránku fakulty a tam už přicházíme do té fáze, kdy 
někdy nám ochotně pomůže a někdy nám pomůže tím, že do toho nezasáhne. Takže 
my vidíme to, že fakulta buď není nadšená, anebo si nemůže dovolit se do toho 
aktivně zapojit a podpořit nás, tak je prostě zticha a nechá nám ten prostor si něco 
zorganizovat. V minimu případů se nám stane, že to i zatrhne, v případě, že má pocit, 
že to nepatří na akademickou půdu a je tam nějaká osobní zášť, prostě, ale to je 
opravdu v minimu případů. Většinu máme od té fakulty podporu. A co se týká naší 
pozice vůči fakultě, tak v posledních měsících, v posledních tak zhruba 2 letech jsme 
ze strany fakulty jsme cítili přístup, že hodně na ně platí to číslo členů, takže oni nás 
vnímali jako spolek s nejvíce členy, takže když chtěli něco tlumočit studentům, tak 
nás zavolali jako CLS, protož měli pocit, že máme nejdelší dosah, dokonce ze strany 
děkana nám bylo řečeno, že jsme pro něho důležitější orgán, než je akademický 
senát, protože cítí jakoby větší vliv na student y z naší strany, když fakultě bylo 
nabídnuto, aby sem přišel prezident Klaus, tak jsme byli první, koho fakulta 
kontaktovala, prosím vás, zorganizujte nám to, vy jste to studentstvo. Takže za toto 
jsme rádi, jsme rádi, že máme v těch očích té fakulty tu silnou pozici, že když chcou 
komunikovat se studenty, tak zavolají, protože mají pocit, že tam je ten styčný bod. 

  00:46:05-6
 
Person 1: Tom Gregor To je perfektní, to je úžasná pozici. Děkuju.   00:46:11-4
 
Person 2: Zuzana Vikarská není zač   00:46:14-7
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Rozhovor	č.	3	s	Karlem	Dvořákem,	bývalým	prezidentem	
spolku	Common	Law Society 
 
   00:00:00-0
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:00:00-0
 
Jak ses vůbec o spolku dozvěděl, jak ses tam dostal?   00:01:02-1
 
Osoba 1: Karel Dvořák   00:01:02-1
 
To byl trochu paradox, protože já jsem dělal pro ELSU nějaké články do toho jejich 
časopisu, Primalex se jmenuje, a chtěli jsme tam udělat nějaký program akcí a chtěli 
jsme vědět, co dělá Common Law Society, takže jsem tam vlastně zašel za nima do 
kanceláře a potkal jsem se tam s Irenou Ochmannovou, která byla prezidentka a 
kterou jsem znal z nějakých výjezdních seminářů a ta mě tam vlastně nalanařila. 
Irena je takový otevřený, příjemný, komunikativní člověk, takže jsem šel na nějaké 
jejich akce, a tak jsem vlastně začal s tím, že jsem měl čistý pragmatický zájem 
zlepšit si angličtinu, to znamená, jak chodit na přednášky, které jsou v angličtině, i mě 
to zajímalo, protože common law jako systém, angloamerické právo, pro mě byla 
taková neznámá, no, možná ještě je, takže tak. Takhle jsem se tam dostal. Věděl 
jsem, že ten spolek existuje, ale nikdy jsem neměl potřebu až do čtvrťáku se nějak 
účastnit těch spolků, spíš jsem to bral jako sektářství nebo jako nic vyloženě 
negativního, ale nic, co by mě nějak fascinovalo. V tom čtvrťáku přišel nějaký zlom, 
kdy jsem měl potřebu něco dělat, a tohleto mi přišlo dobré. Bylo tam více faktorů: 
jazyk, lidi, volný čas atd.   00:02:44-4
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:02:44-4
 
Jak dlouho jsi tedy ve spolku Common Law Society?   00:02:44-4
 
Osoba 1: Karel Dvořák   00:02:47-4
 
Od mýho čtvrtýho ročníku, takže dva roky, přes dva roky, tři, tři ne ještě.   00:02:56-8
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:02:56-6
 
Mmh, mezitím jsi zvládnul teda prezidentství, jak dlouho jsi byl prezidentem? 

  00:03:00-7
 
Osoba 1: Karel Dvořák   00:03:02-6
 
Eh, no vlastně jeden semestr. Jeden semestr jenom, ale... nebo: semestr, prázdniny 
a kus dalšího semestru dohromady. Já nevím, dohromady to mohlo být asi tak půl 
roku? Tak asi no.   00:03:17-8
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:03:18-6
 
Mmh. Dělal jsi předtím něco v Common Law nebo jsi vyloženě přišel a hned na to si 
se stal prezidentem?   00:03:27-8
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Osoba 1: Karel Dvořák   00:03:27-8
 
No, já jsem tam vlastně semestr byl jako člen normální, běžný, ale s tím, že ta 
situace tehdy nebyla úplně standardní. Tam nebylo moc lidí, bylo tam dost těch 
starších členů, ale v tý době to byl jakoby takovej komorní spolek spíš s tím, že tam 
byly nějaký potíže předtím, rozvraty a vlastně Irena Ochmannová to nějakým 
způsobem dávala dokupy a prostě každej člověk, kterej tam přišel, měl co dělat. Není 
to jako dneska, že tam někdo přijde, samozřejmě může něco dělat, ale jenom něco 
malýho nebo tak. Prostě já jsem přišel a Irena chtěla dělat oslavu deseti let založení, 
jo, takže to na mě spadlo. Dělal jsem celou velkou akci, která měla rozpočet sto tisíc, 
bylo to v Karolinu, bylo tam pozvanejch spoustu lidí, takže tak asi. Ze začátku jsem 
tam trávil spoustu času i z toho důvodu, že je to založený na nějakých sympatiích a 
vazbách, protože jsme si s Irenou padli do oka, takže jsme tam trávili spolu dost času. 
Třeba jiný lidi, který byli v tom výboru už zas tak..., třeba dělali tu svojí práci, dělali ji 
dobře nebo dostatečně, ale nebyli takoví ti, který by měli takovej drive a byli by tím 
motorem.   00:04:57-8
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:04:57-8
 
Jasně a co teď děláš pro spolek?   00:04:58-2
 
Osoba 1: Karel Dvořák   00:04:58-2
 
Já se teďka učím na ty státnice, takže vlastně teďka jsem mimo, ale ještě do, já 
nevím, do března nebo já nevím dokdy, jsem tam pořád někde byl. Já myslím, že 
možná jako dost. Snažil jsem se nějak nezasahovat nebo ne nezasahovat, snažil 
jsem se přispět svojí radou a nevnucovat se, protože jsem věděl i z mýho vlastního 
působení, že často představy nějakých těch starších členů nebo nějaký jejich potřeby 
nebo požadavky, můžou být dost protivný a nepříjemný. Tak jsem se tomu snažil 
vyvarovat.   00:05:43-2
 
Mmh. Co ti za tu dobu, co tam jseš, spolek dal a co vzal?   00:05:50-7
 
Osoba 1: Karel Dvořák   00:05:52-0
 
Mmh. Dal mi, začnu tím, co mi dal teda. Tím, že prostě, že teda vedle toho, že jsem 
dělal ve spolku prezidenta a tak, tak ještě jsem dělal právní poradnu, což teda jako 
akademický projekt, což mi dalo mnoho, to jako ale vedle asi. Spolek jako takovej 
mně umožnil naučit se jednat s lidma, jak s těma, co jsou ve spolku, který zvlášť, 
když jseš jako nějakej vedoucí, tak musíš umět motivovat, musíš s nima umět 
pracovat, musíš je umět odhadnout, musíš vidět, o co jim jde, proč tam jsou, co na ně 
platí, jak je uhánět o termíny, je to všechno na bázi dobrovolnosti, takže ty prostě, 
fakt to stojí a padá na tom, jak ty dokážeš pracovat s těma lidma, protože ty jim 
nemůžeš říct, nedostanete výplatu nebo tak, to byla velká škola, určitě největší a 
potom další důležitá věc byla, jak třeba jednat s fakultou, pochopit vůbec obecně 
fungování nějaké organizace, vědět za kým jít, co je důležitý, že funguje něco, nějaký 
termíny, jsou tam nějaký rozhodovací mechanismy. Jako student to nepotřebuješ 
vědět že jo, když ale něco po nich chceš.... Potom když domlouváš akce, co je třeba, 
všechny tady tyhle ty věci organizační. Uvědomit si, co je třeba, jak se jedná s lidma, 
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po kterých něco chceš jako klient, třeba objednat catering. Umět si dupnout, nebát se 
někomu zavolat, nebát se někoho odmítnout, nebát se někoho sprdnout. To jsou věci, 
který jsem dřív věděl, jak se dělají, ale neměl jsem třeba úplně tu schopnost, přijít 
někam do cizího prostředí, říct chci tohle a tohle, co mi můžete udělat, můžu Vám za 
to dát tady tohleto, jo, dáte nám slevu, nedáte nám slevu a tak no. A co mi vzal? 
Mluvím dlouho, co? Co mi vzal? No tak ten čas, to je jasný, spoustu času. Neměl 
jsem moc prázdniny, furt víš, že ti někde něco visí, furt se bojíš, aby se něco 
nepodělalo. Furt nad tebou i jak jsem tam byl jako takovej cizí prvek, vlastně v tý 
době, mě ještě spousta lidí neznala, tak furt jsem musel někomu něco dokazovat. Bál 
jsem se, abych něco nepodělal, že nějaký starý členové, někdy deset let zpátky, 
řeknou, to je hrozný, co se tam dneska děje a tenhleten kluk, no ten je úplně vadnej 
a tak, takže to bylo náročný v tomhle směru.   00:08:48-4
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:08:48-4
 
Mmh. Ty jsi zmínil právní poradnu, funguje ještě do teďka, nebo jak to teď 
vypadá s právní poradnou?   00:08:53-1
 
Osoba 1: Karel Dvořák   00:08:53-1
 
Funguje pořád stejně, nic jsem s tím neudělal, ale furt to jako běží. Běží to tak, 
že na internetu jsou odkazy na lidi, kteří jsou ochotní řešit nějaký dotazy, a 
člověk jim něco pošle, aby třeba odpověděli.   00:09:05-9
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:09:05-9
 
Je to přes vše webové stránky nebo ...   00:09:11-3
 
Osoba 1: Karel Dvořák   00:09:11-3
 
Je tam odkaz no, jinak je to spporadna.society.cz. Dá se to prostě najít, 
studentská právní poradna, je tam odkaz ze society.cz.   00:09:24-7
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:09:24-7
 
Co potom další projekty, kterých ses zúčastnil, nebo který si myslíš, že jsou 
důležitý pro Common Law.   00:09:31-3
 
Osoba 1: Karel Dvořák   00:09:31-3
 
Já vlastně v době, myslíš, jako když jsem já dělal prezidenta nebo teďka nebo 
všeobecně?   00:09:43-1
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:09:43-1
 
Všeobecně   00:09:43-1
 
Osoba 1: Karel Dvořák   00:09:43-1
 
Tam je několik úrovní. Jsou to prostě věci jako na vlastní organizaci a 
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fungování toho spolku a zabezpečení jeho chodu, to jsou jedny akce. Když to 
teda řeknu hloupě, tak akce jako nábory nebo to, co zavedla Zuzka ty 
seznamovací týdny pro prváky. Jo, potřebuješ tam ty lidi nějak dostat, nalákat, 
potřebuješ se nějak zavděčit fakultě a tak, takže to je jeden typ akcí. Pak máš 
ten vlastní, tu vlastní náplň, to jsou ty akademický hlavně, no a pak ty 
společenský taky, vůbec všechno, jo, ten spolek, ač je to hlavně akademická 
organizace, která má za úkol nějaký zvyšování povědomí a tak dále, tyhlety 
věci jakoby vzdělávacího, tak je to i nějaký společenství, který potřebuje 
nějakou sociální hranici. Jaká byla otázka?   00:11:05-1
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:11:06-9
 
Otázka byla, co vidíš jako nejdůležitější projekty.   00:11:11-1
 
Osoba 1: Karel Dvořák   00:11:11-1
 
No, tak jak jsem říkal, je jich takhle víc, plus si myslím, že super jsou i ty letní 
školy, co dělá Zuzka, to je velká věc a velký přednášky obecně, ale za těma 
projektama jsou i další věci, jo, ono sice je nakonec jednoduché ten projekt 
zorganizovat, ale nejtěžší je na něj dostat dost lidí. Většinou záleží na tom, co 
děláš, ale často to je a můžeš mít báječnýho přednášejícího, skvělý téma. Já 
nevím, všechno může být super a báječný a pak tam přijde patnáct lidí a je z 
toho hrozný průser, že jo.    00:11:39-9
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:11:39-9
 
Zaslechl jsem, že včera na Pospíšilovi bylo skoro osm set lidí.   00:11:43-5
 
Osoba 1: Karel Dvořák   00:11:43-5
 
No jo, protože na něj přijde každej, i když vlastně se tam nic nedozvíš. Ale když 
prostě přijede profesor z Belgie nebo soudkyně z ESD, tak tam prostě přijdou 
lidi, který za a) tam je ten omezující jazyk, že jo, takže tam prostě přijdou ty lidi, 
co si alespoň myslej, že jsou schopný rozumět, pak lidi i který, zas to máš 
omezený i ročníkově, protože tam nepřijdou nižší ročníky, protože nevědí 
vlastně, o čem je řeč, jo, a furt se ti to zkracuje a pak jsi prostě na padesáti a jsi 
rád a je to hloupý, protože ty lidi třeba fakt přijedou z Ameriky. Sice ok, mají 
tady i něco jinýho nebo tak, ale z toho sám ...., pozvali jsme americkýho 
profesora, který byl teda v Praze jako hostující profesor přes Fullbrightovu 
nadaci, a udělali jsme akci o Lincolnovi, protože to bylo jeho téma no a nebylo 
tam moc lidí. Bylo jich tam asi deset, patnáct, tak byl potom takovej rozmrzelej 
z toho. Jo, představoval si, že bude přednášet na Karlově univerzitě a já nevím 
co a pak tam přijde do nějaký malý třídy a je tam pár lidí, no, takže bylo to dost 
špatný.   00:12:54-9
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:12:54-9
 
To se bohužel stává no. Čeho všeho se vlastně snažíte jako spolek dosáhnout, 
jakých cílů a proč vůbec děláte tyhlety...   00:13:03-3
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Osoba 1: Karel Dvořák   00:13:03-3
 
Proč vůbec, to je dobrá otázka. Ne, tak zase, těch cílů je víc. Máš nějaké cíle, 
který jsou vytknutý tam, jo, jak jsem říkal, to vzdělávání a tak, to je samozřejmý, 
to myslím, že není třeba nějak jako rozmazávat. Máš, tady se k tomu ještě 
vrátím, máš ty vzdělávací projekty a my tomu říkáme akademický, vzdělávací 
ještě označujeme něco jinýho nebo já jsem to tak označoval a myslím, že to tak 
funguje pořád. Akademický věci, přednášky, semináře, kavárenský semináře, 
tam jde o to, někoho pozvat, na nějaký téma, který alespoň někoho zajímá, 
především v tom spolku, jo, to je taky důležitý, protože jsou v tom spolku lidi, 
který chtěj dělat ty akademický akce a teda vzděláváš, rozšiřuješ, debatuješ. Je 
to všechno zajímavý a super. Pak jsou ty vzdělávací, to je podobný, to jsme 
dělali různý jakoby výukový programy třeba nějaký ty databáze právnický nebo 
jazyky, ale všechno to je hrozně provázaný s tím, aby lidi o tobě věděli, aby tam 
chodili a měli pocit, že jseš dobrej. Studenti myslím, obecná obec akademická, 
a takže ten nejdůležitější cíl toho spolku, je umět se prezentovat nějakým 
způsobem a bejt schopnej přitáhnout hodně lidí, jak jako členy, jako aktivní 
členy, tak prostě jenom jako pasivní posluchače. To je vlastně jeden z 
největších cílů. Podle mě největší cíl toho spolku je, aby fungoval jo, ač je to 
vlastně takovýto jakoby, říkám to s nadsázkou, jo, je to takový, jakože sám pro 
sebe zase nebo taková nějaká oligarchizace nebo jak se tomu říká, ale je to 
důležitá věc nebo alespoň z mýho pohledu byla. Vlastně v době, kdy jsem to 
přebíral po Ireně, tak Irena s tím začala, s nějakou normalizací toho spolku, aby 
to nějakým způsobem trochu profesionálně fungovalo, a já jsem se v tom 
snažil pokračovat i když se mi pak Zuzka smála, ale myslím si, že pak do určité 
míry hodně těch věcí i prostě pak zjistila, že to jinak nejde. Jo, ty jseš jako 
prezident zodpovědnej za ty lidi, za tu činnost, potřebuješ vědět, co se děje. 
Nejjednodušší, když je toho hodně, je nastavit nějaký formální postupy, 
alespoň trochu a člověk je pošahanej samozřejmě i trochu tou fakultou, takže 
jeden z těch nejdůležitějších cílů je, aby to fungovalo dobře, protože tu náplň 
jakoby těch přednášek a tak, to pak vždycky nějak se něco najde.   00:15:59-0
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:15:59-2
 
Jak to funguje při organizaci těch akcí, protože vy máte hodně členů a nezávisí 
to jen na jednom člověku.   00:16:02-0
 
Osoba 1: Karel Dvořák   00:16:09-8
 
To je různý no, říkám, postupně se to vyvíjí tyhlety věci, sice to nezáleží na 
jednom člověku, ale mnohdy to tak bylo, což pak většinou i bývá problém, ale 
taky nemusí být, ono taky mnoho psů, zajícova smrt, že jo a víc hlav víc ví, jak 
by řekla teta Kateřina. Mmh, jsem vtipnej teda za každou cenu. Vidím mikrofón 
a hnedka.... Ne, co jsem chtěl říct, jo, organizace akcí. Chceš přímo jako ten 
technologickej postup nebo jak to myslíš?   00:17:00-1
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:16:59-4
 
Ne, myslím, jak se dorozumíváte mezi sebou nebo jak disponujete 
pravomocemi a takovéhle věci.   00:17:02-5
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Osoba 1: Karel Dvořák   00:17:02-5
 
No, tak když to řeknu, tak prostě většinou je to tak, že máš nějakou tu strukturu, 
prezident, viceprezident, tajemník a pak ty členové výboru pro jednotlivé 
okruhy. Ideální stav je ten, že tohleto je nějaký aparát, který ti to technicky 
zajistí a pak tam přicházejí různý lidi, jak z těch členů, tak z těch venku a říkají: 
tohleto je zajímavý přednášející, toho bychom měli pozvat, tadyto je zajímavý 
problém, pojďme udělat něco, tady tohle všechny zajímá nebo nevím, aktuální 
věc teďka je nezávislost Justice, tak pojďme na to udělat přednášku, pojďme 
na to udělat panel. Vím, koho pozvat nebo zeptáme se děkana, koho pozvat 
nebo někoho, kdo tomu rozumí a pak ti tam přijde a tenhleten aparát, 
v uvozovkách, ti to zpracuje a vyplivne tu přednášku. Někdo udělá prezentaci, 
někdo udělá, já nevím, zorganizuje potom párty nebo nějakou sklenici vína 
nebo tak, někdo zajistí tomu učiteli, když to bude zahraniční, třeba ubytování, 
prohlídku Prahy, jo, nějak se to prostě rozdělí.   00:18:09-8
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:18:10-2
 
Jasně.   00:18:10-2
 
Osoba 1: Karel Dvořák   00:18:10-2
 
Ale ty akce jsou různý, ne vždycky to tak funguje, takže kolikrát je to tak, že 
někdo přijde, řekne, já tohleto udělám, udělá to, většinou to funguje potom 
jenom tak, že tam je člověk, kterej zpravuje marketing, tak ten udělá plakát a 
rozešle to těma kanálama jo. To přece jenom si myslím, že musí být tak, že 
musí dělat jeden člověk, protože máš těch kanálů, máš plakáty na fakultě, máš 
facebook, máš fakultní web, spolkovej web jo, takže tam taky nemají přístup 
všichni, takže potom to je takhle, ale je to dost různý, záleží taky na akci, jestli 
je to velká akce typu letní školy, na který se podílí spoustu lidí nebo je to 
prostě kavárenskej seminář, kterej může během půl hodiny zorganizovat jeden 
člověk. Já nevím, ptej se mě, já nevím, jestli to říkám srozumitelně nebo 
dostatečně pro tvoje účely.   00:19:05-1
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:19:05-1
 
Jo, je to naprosto srozumitelný, je to perfektní. Co se těch akcí týče, co ti 
přinesly ty akce, tobě osobně.   00:19:26-1
 
Osoba 1: Karel Dvořák   00:19:26-1
 
Mně osobně jo. Tak zase, to má dva rozměry, buď ti přinese to, co je ten obsah 
tý akce, když uděláš akademickou přednášku, je to téma, který tě zajímá, jo, já 
nevím, třeba v mým případě nějaký duševní vlastnictví, tak si to zorganizuješ, 
ten člověk ti tam přijde a řekne ti to a poučí tě to odborně nebo uděláš akci, 
která, a to je ten týden právnických profesí, kde chodí ty různý lidi z různých 
právnických profesí a říkají ti, jak to vlastně funguje, co musíš umět, abys mohl 
dělat advokáta, notáře a tak. Tak to ti asi taky dá něco obsahově, pro další 
vývoj, kariéru a tak dále no anebo, to je jeden rozměr, a druhej rozměr jsou ty 

http://localhost:2300/file=C:/Users/Jana/Desktop/rozhovory-BC/VR0018.WAVtime=1022500
http://localhost:2300/file=C:/Users/Jana/Desktop/rozhovory-BC/VR0018.WAVtime=1089800
http://localhost:2300/file=C:/Users/Jana/Desktop/rozhovory-BC/VR0018.WAVtime=1090200
http://localhost:2300/file=C:/Users/Jana/Desktop/rozhovory-BC/VR0018.WAVtime=1090200
http://localhost:2300/file=C:/Users/Jana/Desktop/rozhovory-BC/VR0018.WAVtime=1090200
http://localhost:2300/file=C:/Users/Jana/Desktop/rozhovory-BC/VR0018.WAVtime=1145100
http://localhost:2300/file=C:/Users/Jana/Desktop/rozhovory-BC/VR0018.WAVtime=1145100
http://localhost:2300/file=C:/Users/Jana/Desktop/rozhovory-BC/VR0018.WAVtime=1166100
http://localhost:2300/file=C:/Users/Jana/Desktop/rozhovory-BC/VR0018.WAVtime=1166100


tvoje schopnosti organizační a jiný přitom, když tu akci děláš. Začíná to tím, 
vůbec něco vymyslet, vymyslet něco, aby to bylo zajímavý nejen pro tebe, ale 
pro víc lidí, pak vůbec vědět, na koho se obrátit, jo, protože ty můžeš mít 
nějakej nápad, ale málokdy i víš, kdo to dělá a jaký by měly být témata a jaký by 
měly být body, tak se občas obrátíš na nějakýho učitele na fakultě, který ti 
poradí, co dál nebo přímo někoho znáš, tak toho oslovíš a on ti řekne, měli 
bychom se věnovat tomu a téma přednášky máte nějaký, no nemáte, tak třeba 
tohle, celej ten proces tohohle a to ti pak dá, nejen že víš, jak to funguje, ale 
rozvíjí to ty takzvaný soft skills.   00:21:05-6
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:21:07-9
 
Mmh, jasně. Ještě by mě zajímalo, jestli ti to pomohlo nějak sehnat práci třeba 
ty kontakty jako prezident nebo tys byl na Erasmu, pomohla ti ta pozice? 

  00:21:20-2
 
Osoba 1: Karel Dvořák   00:21:20-2
 
Mmh. Myslíš, jestli to má i takovýhle jiný výhody jo?    00:21:29-6
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:21:29-6
 
Mmh.   00:21:29-6
 
Osoba 1: Karel Dvořák   00:21:29-6
 
Těžko říct, v době, kdy jsem se hlásil na Erasmus, tak jsem prezident nebyl 
ještě. To bylo až nějak hnedka potom, takže to přímo mi nepomohlo, ale 
samozřejmě pomůže ti to, protože znáš třeba, znáš toho děkana, znáš nějaký ty 
učitele, protože za nima jdeš, nejen, že bys se tam nějak natřásal před nima 
jako prezident, ale prostě proto, že za nima jít musíš.Musíš s nima jednat, 
musíš se jich na něco ptát, oni si tě nějakým způsobem mezi těma tisíci lidma 
zapamatujou, to je jedna věc. Určitě, když si to napíšeš do životopisu, že jsi 
vedl nějakou organizaci, která ještě má anglickej název, takže to vypadá, že 
mluvíš anglicky, tak to má určitě pozitivní význam. Každá věc, která tě nějak 
odlišuje od těch davů jiných uchazečů je fajn, to je moje teoretická poznámka a 
vlastně třetí věc je, ač to pro mě vlastně zatím nemělo žádný význam, tak i díky 
těm starším členům, jo, a ten spolek funguje už, já nevím, jedenáct, dvanáct let, 
tak přece jenom už tam jsou lidi, kteří před desíti, dvanácti lety byli studenti, 
který občas potkáváš na těch akcích, třeba Martin Ráž, kterej chodí hodně, ale i 
lidi, který chodí občas nebo je vidíš opravdu výjimečně, ale máš prostě nějakej 
kanál do toho, jak to funguje v praxi, máš kanál do toho, co všechno můžeš 
dokázat a máš kanál i k případnýmu zaměstnavateli. Já jsem, to byla taková 
vlastně paradoxní situace, jsem si sháněl na podzim místo studenta v nějaký 
kanceláři a psal jsem někam, kde se mi to líbilo a psal jsem nějakýmu člověku a 
ten mi pak napsal, bohužel už je to plný a tak dále, no a ten večer jsem se s ním 
setkal, aniž bych to věděl, že to je on, teda původně, na akci CLS, kde jsem se s 
ním představoval teda jako že jsme bývalí prezidenti a podle jména mi došlo, že 
to je ten člověk, se kterým jsem si ještě ten den ráno psal kvůli práci a on říkal, 
no to já kdybych věděl, no tak já nevím co, jo přesně, nějak to funguje i jako 
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určitá skupina lidí. Jsou tam určitě i nějaký antipatie nebo tak, ale je to nějaká 
jakoby za a) pro někoho to může být nějaká záruka kvality, což pochybuju, 
může to být i nějaká nostalgie, někdo, koho znáš jo, ale i prostě taková ta 
nějaká rodinná soudržnost v uvozovkách.   00:24:22-3
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:24:22-3
 
Potom jsi mluvil o spolupráci s fakultou a s děkanem. Jakým způsobem vidíš 
spolupráci s fakultou? Jak vám fakulta vychází nebo nevychází vstříc? 

  00:24:34-1
 
Osoba 1: Karel Dvořák   00:24:34-1
 
Tak máme kancelář, já myslím, že fakulta vychází vstříc tam, kde může a tam, 
kde jí to nestojí zas moc úsilí, což neříkám vůbec negativně, je to přirozený, 
ona má dost starostí sama se sebou, když teda mluvím o fakultě jako o ní. Jsou 
tam i nějaký vnitřní pravidla, já nevím, kdy to bylo vydaný, je to nějaký desatero 
tý koexistence fakulty a spolků, já nevím, že musíš hlásit nějaký akce a že 
fakulta tohle a tamto, nevím přesně, co tam je, to jsou takový ty základní 
mantinely. Ta fakulta si myslím, neznám přímo ten…, jako je to různý taky, 
něco jinýho je děkan, něco jinýho jsou někteří proděkani, kteří nemají úplně 
pozitivní vztah k těm spolkům nebo jiní lidi, který to berou jako, já nevím, 
nějaký SSM nebo nějaký akční nebo nějaký zašívárny nebo nějaký amatéry, 
který chtěj něco dělat. Ty pohledy jsou různý a jsou pochopitelný, protože je 
spoustu takových lidí, o kterých oni mají předsudky, že jsou všichni tam nebo 
prostě viděj, já nevím, Všehrd akorát rozbíjí dveře a jednou za rok akorát udělá 
velkou chlastačku nebo dvakrát, na fakultě ještě k tomu, nebo prostě jsou lidi, 
třeba tajemník fakulty, ten musel řešit, že jeden spolek chtěl kancelář jinýho 
spolku, jo, tak samozřejmě tyhle lidi to obtěžuje do určitý míry, ale myslím si, 
že zvlášť CLS, ale myslím si, že i jiným spolkům, vychází fakulta vstříc. Máme 
nástěnky, fakulta požádala Univerzitu, abychom mohli mít ty slavnostní 
prostory v Karolinu na tu oslavu těch deseti let, vlastně přes fakultu máme i 
Patejdlovku, tu chatu v Krkonoších, takže fakulta nám, si myslím, vychází vstříc 
jako dost, ale já si myslím, že ona nás i do určité míry potřebuje, jo, nebo 
potřebuje, oceňuje tu naši práci, protože jak jsou ty jazykový kurzy, fakulta 
nezajišťuje žádný jazykový kurzy nebo jsou to vzdělávací akce a jsou to akce i 
pro ty samotný učitele fakulty, který tam jsou zvaný, který se tam můžou 
prezentovat nějakým způsobem a setkají se tam s lidma, který to i zajímá, to 
jejich téma, není to jenom, že přednášejí do toho tupýho davu na přednášce. Je 
to jedno s druhým.   00:27:10-7
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:27:10-7
 
Mmh. Co spolupráce s ostatníma spolkama? Organizujete s nima nějaký akce, 
nebo jak vůbec všeobecně funguje spolupráce?   00:27:16-8
 
Osoba 1: Karel Dvořák   00:27:16-8
 
Ta spolupráce se hodně mění s těma spolkama, protože vždycky záleží na 
lidech, kteří jsou v jejich čele. Někdy jsou tam takový ty legrační pnutí typu, teď 
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jsem slyšel nějaký vtip, že jedinej spolek je právě Common Law Society, 
protože Všehrd je jenom orgán správy nadace, oni mají tu Randovu nadaci 
nebo tak nějak to je a ELSA je jenom cestovní kancelář, protože oni zase mají 
ty vazby po světě, to jsou takový jakoby pro mě nepochopitelný, hloupý nějaký 
rivality, který k tomu ale asi zase na druhou stranu patří trochu, ale tady záleží 
hodně na lidech. Já třeba jsem si rozuměl, protože jsme se znali i jsem byl 
vlastně členem ELSY, když jsem byl člen Common Law, to bylo úplně, to 
nemělo žádný zvláštní důvod, to prostě byla shoda okolností přes nějaký zase 
známý a že jsem psal do toho časopisu a tak, takže jsem měl jakoby tam 
nějakým způsobem trochu dveře otevřený i když od nějakých lidí prostě člověk 
cítí jakoby odstup a od nějakých lidí naopak to bylo přátelský i tím, že přede 
mnou byla Irena jako holka a v druhých spolcích byli, starosta i prezident, kluci, 
tak Irena byla taková kontaktní, takže s nima dokázala pracovat, já jsem to pak 
nějakým způsobem přebral po ní, takže tam byl velice přátelskej vztah a dělali 
jsme i nějakou akci dohromady i tak, že jsme ji financovali společně i spoustě 
lidí se to nelíbilo v CLS, starším členům, protože tradičně byla nějaká rivalita a 
tak, ale je to různý, prostě ta spolupráce někdy je a je dobrá a někdy není, 
někdy je rivalita, je to prostě na týhletý stupnici. Co chceš, může být. Je to 
vždycky o lidech.   00:29:33-9
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:29:33-9
 
Na jednu stranu je ta rivalita fajn, nejvíc na tom vydělávají studenti, protože na 
můj vkus teď ten uplynulej akademickej rok skoro už nebylo, kde si odpočinout. 

  00:29:47-3
 
Osoba 1: Karel Dvořák   00:29:47-3
 
Jakože furt něco bylo?   00:29:47-3
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:29:47-3
 
Furt něco bylo.   00:29:48-5
 
Osoba 1: Karel Dvořák   00:29:48-5
 
A to vždycky záleží.... Víš co to za a) záleží na lidech, který se tam prostě 
sejdou a který mají chuť něco dělat. Vůbec jako vždycky to je o lidech, ten 
spolek je jenom prázdný jméno, když tam nejsou lidi, tak to není nic a tím, že 
třeba ten spolek dělá hodně věcí jeden, tak nějakým způsobem aktivizuje ty 
ostatní. Kdyby všichni nedělali nic, tak nikdo nemá potřebu dělat něco navíc, 
protože cítí, že je hezky v průměru, standardní, není problém. V okamžiku, kdy 
jeden spolek se hodně profiluje akademicky, což si myslím, že CLS je, proti těm 
zbývajícím dvěma, asi si myslím, že je nejvíc akademický, jo, prostě děláš 
hodně akcí, je to hodně vidět, tak oni chtějí být taky hodně vidět a vždycky to je 
i podle mýho názoru, jakým způsobem jseš schopnej se prezentovat před tou 
fakultou, jo, protože když oni vidí, že tenhle spolek je hodně akční, něco dělá, 
tak mu dáme tu Patejdlovku nebo jo, budeme na ně hodný, nejsou tady 
zbytečně, nemají tu kancelář jenom proto, aby se tam váleli.   00:31:06-7
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Interviewer: Tomáš Gregor   00:31:06-7
 
Chtěl jsem se zeptat ještě ohledně těch akcí, organizujete jich spoustu a to 
vyžaduje dva zdroje jako u všech neziskovek, což jsou lidi, těch máte docela 
dost. Kolik máte teď členů?   00:31:31-9
 
Osoba 1: Karel Dvořák   00:31:31-9
 
Myslím, zcela upřímně, neříkám, že hrajeme s číslama, to je silnej výraz, ale 
jsou tam lidi, který jsou aktivní, který tam opravdu jsou, těch může být pár 
desítek, opravdu pár. To jsou lidi, který tam chodí a opravdu něco dělají, těch 
může být třeba do padesáti a to myslím, že přeháním. Pak je tam deset, patnáct 
lidí, který něco dělají jako opravdu makají a pak tam jsou lidi, bývalí členové, 
kteří občas chodí na akce. Je tam spoustu členů, kteří jsou členové a občas 
jdou na akce, ale třeba ani moc ne a pak tam jsou i lidi, protože jsme jazykový 
kurzy dělali jakoby pouze pro členy, tak lidi, kteří se vlastně papírově napsali 
jako členové, což podle mě není nic špatného, prostě jsme to dělali proto, 
abychom na ně měli kontakt, abychom je nějakým způsobem nalákali, dotáhli, 
jo, posíláš jim e-maily, zahlcuješ je, potom na něco třeba přijdou a samozřejmě 
se to hodí i jako prezentace vůči těm partnerům.   00:32:31-8
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:32:31-8
 
Mmh. Co potom ta druhá věc, finance? Jak to máte s financema?   00:32:37-1
 
Osoba 1: Karel Dvořák   00:32:37-1
 
Tak já nevím, to asi víš, že máme vlastně tu smlouvu s WGM exkluzivní, že oni 
nám dávají sto padesát tisíc za rok, myslím. Říkala ti to Zuzka? Není to 
obchodní tajemství?   00:32:54-3
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:32:54-3
 
Říkala sto padesát tisíc za rok, ale myslím, že Zuzka se o tomhle čísle přesně 
nezmínila.   00:33:01-8
 
Osoba 1: Karel Dvořák   00:33:01-8
 
Jo, takže beru zpět.   00:33:01-8
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:33:01-8
 
Říkal někdo.   00:33:07-7
 
Osoba 1: Karel Dvořák   00:33:07-7
 
No prostě ta částka je někde přes těch sto tisíc s tím, že máme s nima smlouvu 
o exkluzivitě, což teda znamená, že nemůžeme mít, tam je to přesně definovaný 
tak, že nesmíme spolupracovat s žádnou jinou společností nebo s žádným 
jiným subjektem, který dělá také poradenství, jak daňové, tak právní. Takže ty 
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peníze se vždycky hodí, i když někdo máš zase problém je utratit, ale to se spíš 
nestává, ale taky jsme měli teďka ten grant od tý.... Takhle, teda máme tuhletu 
advokátku, řekněme nejmenovanou a pak jsme teda zkoušeli...   00:33:56-0
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:33:56-0
 
To je oficiální, WGM máte i na stránkách, takže je to oficiální informace. 

  00:34:00-3
 
Osoba 1: Karel Dvořák   00:34:00-3
 
Ne, dělám si srandu. No a pak jsme zkoušeli teda jiný jako je nakladatelství 
C.H.Beck, který prostě nepatří do toho omezení toho poradenství. Zkusme to 
jinak, víme, že do určité míry ten zájem je i ze strany jiných velkých advokátek, 
ale pro nás je tohleto relativně plodný řešení, samozřejmě, má to i omezení, 
přece jenom WGM jsou dost sebevědomá advokátka, takže často si řeknou, co 
se jim nelíbí nebo tak jo. Může to být problém někdy, no, ale pro ně si myslím, 
že je to velice výhodný, protože na všechny akce je tam jejich logo, mají svoje 
loga u nás na fakultě, všichni o nich vědí, prostě v případě sponzorů ELSY, kde 
jim každej dá něco a když se podíváš na jejich plakát, tak prostě u nich pětina 
plakátu jsou loga partnerů, ale všechny jsou jako dost těžko rozeznatelný, tady 
to logo vidíš podle mě jasně nebo víceméně na první pohled.   00:35:26-2
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:35:26-2
 
Ohledně toho grantu Hugo Grotius, co vlastně jsou ty nejdůležitější věci, který 
se žádaly?   00:35:40-8
 
Osoba 1: Karel Dvořák   00:35:40-8
 
No, my jsme ten projekt vlastně taky přes starýho člena, kterej teda furt tím žije, 
tak jsme se o tom dozvěděli, já jsem vlastně to začal ještě tehdy s 
šéfredaktorem Review, což je vlastně projekt, na který se často zapomíná, ale 
myslím si, že je to jeden z vůbec nejdůležitějších projektů, který drží nějakou 
jakoby, ač má často málo společného s tím, co se děje ve spolku, tak drží 
jakoby nějakou odbornou úroveň, je to hodně důležitá věc, což si myslím, že by 
měl být taky jeden z cílů taky pořád, když jsme o tom mluvili, o těch cílech, 
předtím. No, takže ten Hugo Grotius, tam byly nějaký podmínky daný, jenom 
my jsme tam zkusili nacpat všechno možný právě jak Review, jeho nějaký 
rozvoj, tak nějaký naše věci, vybavení, knihovna, to byla velká položka a prostě 
jsme zkoušeli, co se dalo, protože těch peněz tam bylo hodně a pak nám něco 
nepřiznali, proškrtali nějaký technický vybavení a tak, ještě tam byla nějaká 
velká přednáška, protože když chceš někoho pozvat a chceš mu zaplatit 
letenku a tak, tak to samozřejmě stojí dost peněz, i když většinou je to tak, že ty 
lidi vědí, že je to studentský spolek, tak já nevím, to mají třeba z nějakýho 
svýho grantu jinýho a my jim zajistíme třeba jenom ten univerzitní hotel a tak jo, 
takže potom ve výsledku je to docela, není to zas tak hrozná pálka a máme i 
dohodnuto s WGM, že kdybychom na nějakou zvláštní akci typu nějaký velký 
přednášky, konference nebo nějakou jinou investici, takže vedle toho, co nám 
dávají, jsou ochotný přispět i nějakou další částku, jak to bylo už jednou v 
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případě nový kanceláře a v případě právě tý oslavy desátýho výročí.   00:37:46-1
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:37:49-5
 
Co se týče Common Law Review, je to vaše jediná publikace, kterou vydáváte? 

  00:37:54-0
 
Osoba 1: Karel Dvořák   00:37:54-0
 
Tak Review je ta hlavní, oficiální, odborná, dlouholetá, ta, kterou můžeme mít 
nejvíc ve štítě jakoby, pak vychází ten Bulletin, to dělala Jana taky, ne, nebo 
ještě dělá, nevím ani, to je spíš taková jako interní věc, no a pak byla, vím, že 
byl nějakej záměr dělat sborníky z těch akcí, jako jsou letní školy, ale jinak jako 
že bychom publikovali typu jako časopis Všehrd nebo tak, to ne. Oni něco 
takovýho mají nebo vím, že měli teda dřív.   00:38:42-4
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:38:42-4
 
Všehrd vydával hodně.   00:38:46-0
 
Osoba 1: Karel Dvořák   00:38:46-0
 
Já vím, že v devatenáctém století no.   00:38:48-1
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:38:48-1
 
I v devadesátých letech ještě vydávali nějaký knížky.   00:38:49-1
 
Osoba 1: Karel Dvořák   00:38:49-1
 
Jo, jo? Já vím, že jako bylo největší nakladatelství právnický, všechny ty starý 
učebnice, komentáře prvorepublikový jsou z Všehrdu.   00:38:59-8
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:38:59-8
 
Z Všehrdu, přesně tak. To bylo. Takže vy, podíleli jste se, vlastně, na nějaký 
knížce?   00:39:09-4
 
Osoba 1: Karel Dvořák   00:39:09-4
 
Co já vím, tak ne. Jestli někdy dřív, tak tam ta kolektivní paměť teda není tak 
silná.   00:39:22-5
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:39:22-5
 
Jak dlouho vlastně vychází Common Law Review?   00:39:24-6
 
Osoba 1: Karel Dvořák   00:39:24-6
 
To bych kecal, ale podle mě od začátku víceméně, protože když se podíváš do 
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kanceláře, tak těch titulů nebo těch ročníků, uvidíš to na tom posledním, tam to 
určitě bude napsaný, kolikátý je to číslo, ale podle mě jich je takových deset, 
patnáct, s tím, že vychází většinou tak jednou, maximálně dvě za rok, 
výjimečně, takže z toho to můžeš spočítat.   00:39:52-4
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:39:52-4
 
Jasně. Pak jsem se chtěl zeptat z trošku jinýho soudku, vy fungujete jako 
neziskovka, což znamená jako součást něčeho, co nazveme občanská 
společnost nebo občanský sektor, jak se vnímáte jako součást tady tohohle 
občanskýho sektoru?   00:40:17-0
 
Osoba 1: Karel Dvořák   00:40:17-0
 
To je pravda, co říkáš a byl to i třeba jeden z argumentů Ireny, kterým mě tam 
nalákala, že jako budeme budovat tu občanskou společnost a tak, což mi bylo 
třeba sympatický, tak si myslím, že to tak nikdo nevnímá na té fakultě. Prostě 
to je studentský spolek, který aby mohl fungovat, aby mohl mít nějaký 
účetnictví, příjmy, tak musí mít nějakou právní formu, a proto má tady tuhle a 
prostě je to studentskej spolek, kterej je, čistě si myslím, fakultní, akademická 
záležitost, sdružuje studenty a absolventy fakulty. Žádnej projev navenek tam 
podle mě není. To, že buduje na tý fakultě nějaký mimo oficiální klima nebo tak, 
to je jako samozřejmostí nebo tou podstatou, ale, já nevím, co si představit 
jako všechno pod občanskou společností, jo, ale je to čistě jako interní věc 
nebo fakultní nebo univerzitní při největším.   00:41:22-2
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:41:22-2
 
Jasně a víš, jestli jste spolupracovali někdy v historii s nějakou neziskovkou 
nebo v poslední době?   00:41:28-2
 
Osoba 1: Karel Dvořák   00:41:28-2
 
Mmh, já například v době, kdy jsem byl prezidentem, jsem dělal takový pásmo 
přednášek - právní dovednosti jakoby změna koncepce studia na fakultě, tak 
jsme spolupracovali s organizací, která se jmenuje Pila a je to neziskovka 
zaměřená přímo na tohle rozvíjejí právních dovedností, právní kliniky a tak. To 
vím, že jsme dělali a jestli se dřív, něco s nějakýma těma azylama? Jakoby 
vyloženě nějaká spolupráce pevnější nebo ne nahodilá, si myslím, že tam 
nebyla. Nevím o ní.   00:42:23-1
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:42:23-1
 
Mmh.   00:42:23-1
 
Osoba 1: Karel Dvořák   00:42:23-1
 
Fullbrightova nadace je vlastně další věc, ale to jsou takový volný vztahy, jo, 
nic zvláštního nebo jsou různý nadace jako je ten Grotius nebo a já jsem teda s 
tím nic nedělal, ale co mi říkala Irena nebo i někdo jinej, ta vila Grébovka 
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vlastně, tak to patří právě nějaké organizaci, která má taky nějak ve štítě to 
právnický vzdělávání, takže vím, že s nima se nějak spolupracovalo, jo, i teda 
to není úplně klasická neziskovka, ale Velvyslanectví Spojených států s náma 
taky něco chtělo navazovat nebo tak. Často spolupracuješ s nějakýma 
institucema nebo organizacema, ale není to nic trvalýho, nějaký trvalý 
partnerství to není, když teda nepočítám občas nějakou spolupráci s jinýma 
spolkama.   00:43:20-7
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:43:20-7
 
Asi na závěr jsem se chtěl zeptat ještě na jednu otázku a teď jsem ji zapomněl... 

  00:44:01-0
 
Osoba 1: Karel Dvořák   00:44:01-0
 
Moje další zkušenost pro tebe asi zajímavá bude, jak jsem teď byl v Německu 
nebo ještě začnu jinak. Na začátku, když jsem do spolku vstupoval, to bylo 
takový menší společenství, tak se vždycky chodilo po nějakých akcích někam 
s Kevinem. Kevin mě tam ještě lanařil, protože jsem ještě nebyl člen jako 
hodně mě lanařil nebo hodně, byl takovej, jak se to má dělat a říkal mi, jak je 
teda běžný v tý Británii, že tam je hrozně moc spolků na tý fakultě, jo, protože 
mi tím chtěl vyvrátit takovou tu jakoby podivnost těch spolků, jo, mně to přišlo 
takový jakoby napůl elitářský napůl takoví lidi, kteří musí žít v nějakém 
kolektivu za každou cenu a nedokážou si najít kamarády a já nevím co a Kevin 
říkal, spolky jsou úplně automatickou součástí akademickýho života, vždycky 
na začátku, když začíná nový semestru, přichází noví studenti, je hala plná 
stolů, u jednoho je šachystickej spolek, u dalšího, já nevím, ochránci velryb, 
napříč celou univerzitou a všichni říkají, jo, pojď sem, tady máš papíry a přijď k 
nám, to tě bude zajímat, to tě bude bavit, můžeš se nějak rozvíjet, můžeš něco 
udělat a tak. Tak to mi přišlo zajímavý, pak vlastně na základě téhle myšlenky, 
jsme začali pořádat ten den spolků v bazénu a vlastně to mě k tomu přivedlo a 
myslím si, že to je docela dobrá akce, že ty spolky vystupují z nějaký tý 
anonymity trochu nebo takovýho toho… Znáš tu akci ne nebo byl jsi tam? 

  00:45:29-0
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:45:31-1
 
Byl jsem tam, ano, byl jsem se tam podívat.   00:45:31-2
 
Osoba 1: Karel Dvořák   00:45:31-2
 
Ale to bylo zrovna v tom letním semestru, kde bývá míň lidí. V tom zimní, tam 
to má docela úspěch si myslím.   00:45:38-8
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:45:38-8
 
Mmh, já jsem tam byl v zimě, na podzim.   00:45:39-9
 
Osoba 1: Karel Dvořák   00:45:39-9
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Jo? Teďka to bylo taky, tak to víš, to si myslím, že je docela povedená akce. No, 
takže vůbec jakoby mě zaujalo to pojetí spolků jinde, protože u nás se to tak 
nějak přece jenom furt rozvíjí nebo je to trochu něco nadstandardního. Já 
myslím, že je to tím, že lidi u nás mají fakt odpor k nějakým kolektivům dost 
času nebo k nějakým institucím, takže vlastně, to mě na tom vůbec zaujalo, jak 
je to vlastně běžný jinde a že to má smysl, jo protože pak taky spousta lidí 
nadává, že na fakultě není tohle a nejsou tam ty jazyky a tak, no tak hold ti 
nezbyde nic jinýho, než si to udělat sám, že jo.   00:46:25-8
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:46:25-8
 
Jasně, ono tady u nás to bylo úplně normální, ty spolky. Až vlastně do roku 
1939 tady byla spousta spolků.   00:46:35-6
 
Osoba 1: Karel Dvořák   00:46:35-6
 
To spolkování že jo, takový ty všechny besedy a slovanský já nevím co. 

  00:46:37-9
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:46:39-2
 
Ano, veškerý tyhle věci, byla tady šílená kompetice s němcema, no.   00:46:45-2
 
Osoba 1: Karel Dvořák   00:46:45-2
 
To bylo taky, to z toho vycházelo no. No a to je právě ta druhá věc, když mluvíš 
o těch němcích, já když jsem byl v tom Německu, tak tam, vedle spolků 
akademických typu, já nevím, čtenářskýho klubu a klubu pletení počínaje, až 
po, já nevím, sportovní různý, většinou celouniverzitní, protože ty fakulty tam 
nejsou tak oddělený nebo vyloženě, já nevím, liberální mládež, levicová mládež 
a tak a konče právní historií nebo, já nevím, nějakýma jinýma oborama. Vedle 
tady těch spolků čistě akademických, tam fungujou bratrstva jako takoví ty 
data psí, jak znáš z nějakých těch přiblblých filmů amerických, tak tam 
fungujou bratrstva, jmenujou se Verbindungen jako společenstva nebo spolky, 
jsou to historický organizace, který vznikly někdy v devátenáctým století 
většinou po roce 1948 nebo 1930, v Německu to bylo tak, ty revoluce, ale jsou 
různý, je to taky velká škála, od těch konzervativních, nemyslím politicky, až po 
ty liberální, od spolků, který nosí takový uniformy až po ty, který je nenosí nebo 
který šermujou v tom spolku a sekají se do tváří a mají pak jizvy po obličeji a je 
to hrozně cool, až po ty, který to nedělají. No a já jsem se dostal do takovýho 
spolku, kterej nenosil, nesekal a byl liberální, naštěstí teda, a byla to hrozně 
zajímavá zkušenost i vlastně z toho mýho hlediska, že jsem předtím byl v tom 
Common Law, protože jinak bych asi do toho fakt nešel, ale protože mi to 
jakoby, ač jak mně to bylo dřív méně sympatický, tak, jak je mi to sympatický 
víc teď, tak to právě jakoby nějaký ten kolektiv nebo nějaká ta instituce, je 
hrozně fajn, obzvlášť protože jseš tam novej a potřebuješ se nějak někam 
dostat a bylo to hrozně zajímavý teda i z toho hlediska, jak jsem říkal, že to 
funguje tak trochu rodinně. Jsou tam užší vazby, než třeba v CLS i v tom 
smyslu, že ti staří členové, kteří tam byli před padesáti lety, pomůžou těm 
mladším, když si hledají práci nebo tak. To si myslím, že je zajímavej rozměr i 
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tady do tohohle toho a k tomu tady spěju, těma dlouhejma řečma, že je jako 
dobrý, že je ten spolek vedle nějaký tý formální instituce, která má ty stanovy a 
která má nějakou náplň práce a můžou tam být lidi, který jsou kamarádi a tak, 
tak by měl být i do určitý míry, a to jako s nadsázkou jo, nějakou jakoby 
skupinou, která má nějaký užší vazby z důvodu tý instituce jako takový. 

  00:50:08-2
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:50:08-2
 
Mmh.   00:50:08-2
 
Osoba 1: Karel Dvořák   00:50:08-2
 
Že prostě já teďka v páťáku nebo v šesťáku vlastně, tak když tam přijdou 
prváci, tak aniž bych je znal, tak zcela přirozeně, nevnucuju se samozřejmě, že 
jo, tak já nevím si s nima sednu nebo jim poradím, s čím budou chtít. Tak si 
myslím, že je to taky dobrý, aby to takhle fungovalo, tenhle další prvek. 

  00:50:40-5
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:50:40-5
 
S tím naprosto souhlasím no, to je...   00:50:43-4
 
Osoba 1: Karel Dvořák   00:50:43-4
 
Ale jako samozřejmě všechno musí být přirozený, normální, dobrovolný a tak 
dále, ale je to prostě zajímavý, zvlášť v tom prostředí tý velký fakulty, tam si 
myslím, že to je asi úplně jiný, než u vás, že jo.   00:50:59-3
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:50:59-3
 
No je no. U nás, my jsme taky založili spolek na fakultě, to možná víš. 00:51:06-

  8
 
Osoba 1: Karel Dvořák   00:51:06-8
 
To jsi mi říkal ty, myslím.   00:51:06-8
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:51:06-8
 
Já tam teďka dělám předsedu už rok a půl, takže, musel jsem se smát tady, 
když jsi popisoval některý ty situace, jak organizuješ lidi, jak je to s 
dodržováním termínů, jak s nima komunikovat, sprdnout je, pochválit je, aby je 
to bavilo a tak. Naše fakulta má jednu velkou nevýhodu, dvě. První nevýhoda je 
ta, že jsme absolutně mimo centrum, to je jako místní poloha jo, takže všichni 
to mají docela daleko, druhá věc je, že nemáme společný vůbec žádný 
předměty. Máme v prváku, jsou jednou za týden přednášky jako úvody do 
historie, sociologie a tak dále, no jo, ale pak se ty lidi už třeba vůbec nepotkají, 
za celou tu dobu.   00:52:03-1
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Osoba 1: Karel Dvořák   00:52:03-1
 
Kolik je lidí v ročníku?   00:52:06-1
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:52:06-1
 
Začíná tak šest set padesát lidí, po prvním semestru jich tam bylo tři sta. 

  00:52:12-7
 
Osoba 1: Karel Dvořák   00:52:12-7
 
Mmh. Tak tam jde hodně lidí, že jo, jakože alespoň něco no.   00:52:18-4
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:52:18-4
 
Vy máte velkou výhodu jako právníci, že máte vlastní budovu, která je 
perfektně situovaná.   00:52:23-5
 
Osoba 1: Karel Dvořák   00:52:23-5
 
Jsme všichni furt v té budově taky, nikam se nechodí, máš tam všechno. 

  00:52:27-3
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:52:27-3
 
To je přesně tak.   00:52:30-9
 
Osoba 1: Karel Dvořák   00:52:30-9
 
V tomhle je to výjimečný.   00:52:30-9
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:52:30-9
 
My jsme měli mít, nám teď v září minulého roku měla začít přestavba budovy, 
která měla být přímo pro FHS v Tróji u 17. listopadu, což by bylo úžasný, přímo 
u kolejí, vlastní budova, poměrně dobře dostupná a tak dále a zatím to vypadá, 
že by, teď prohlásil děkan, že by měla být snad otevřena 2015 místo 2012, jak 
se zmiňovalo původně.   00:53:02-9
 
Osoba 1: Karel Dvořák   00:53:02-9
 
Tak vůbec že se o tom uvažuje, je taky fajn.   00:53:05-5
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:53:05-5
 
No, všechno to čeká jenom na povolení, jo, aby, nevím, co přesně, ale plány 
jsou hotový.   00:53:19-5
 
Tak ti děkuju mnohokrát za rozhovor. 
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Rohovor	č.	4	s	Vojtěchem	Ryglem,	členem	Common	Law	
Society 
Rozhovor č. 4 
 
   00:00:00-0
 
Person 1: Vojtěch Rygl   00:00:00-0
 
Říkám, spousta lidí jsou v tom spolku rádi, rádi něco udělají, ale tohle je už tak 
nezajímá, že tady je nějaký grant, o který jsme zažádali, a musí se utratit. Mají prostě 
nějaké svoje akce a chtějí si je dělat, určitě, to je skvělý, ale třeba jsme se zavázali k 
tomu, že uděláme určité projekty a ty už třeba nikdo moc nechce dělat, takže je to 
těžké prostě dovést do konce všechno to, co se člověk nebo ten spolek zaváže 
dokončit no.   00:00:35-8
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:00:35-8
 
Jasně no, ono se velice jednoduše plánuje a potom to vypadá tak, že není čas. 

  00:00:44-8
 
Person 1: Vojtěch Rygl   00:00:44-8
 
Není čas a není nálada hlavně, třeba u některých lidí i u mě občas není nálada. 

  00:00:53-5
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:00:53-5
 
No jasně, tak to u každého. Každý máme syndrom vyhoření. Každopádně, jestli 
můžu, tak já bych, když už tě tady nahrávám, tak já bych u tebe začal úplně od 
začátku.    00:01:08-9
 
Person 1: Vojtěch Rygl   00:01:08-9
 
Jo.   00:01:08-9
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:01:08-9
 
Jak ses vlastně dostal do Common Law Society?   00:01:11-6
 
Person 1: Vojtěch Rygl   00:01:11-6
 
No, takže já jsem se dostal do Common Law Society poměrně pragmaticky, protože 
jsem potřeboval nutně jazykové kurzy a Common Law Society prostě nabízela za 
bezkonkurenční dva tisíce kurz angličtiny, takže jsem se nechal zapsat a začal jsem 
chodit na ty kurzy a protože jsem trávil hodně času ve škole a tak nějak krom toho, 
že občas jsem chodil na ty přednášky povinné, tak Common Law Society pořádalo i 
zajímavé akce, tak jsem si říkal, že by možná bylo dobré, abych se podíval do 
kanceláře. Tak jsem si tam párkrát zašel, byli tam celkem příjemný lidi, nikdo mě 
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nějak neodrazoval a nějakým způsobem jsem se teda začal zapojovat trošku do 
chodu, a když o tom tak přemýšlím, tak chvilku jsem to hodně sledoval, jak vlastně 
ten spolek funguje, kdo tam hraje jakou roli, zúčastnil jsem se nějaké valné hromady i 
jsem se podíval na další lidi, zjistil trošku z historie spolku, zajímavé, no a po nějaké 
době toho koukání jsem se zapojil do nějakých akcí. Přímo já jsem třeba neměl 
akademickou akci, ale spíš to fungovalo na bázi, je potřeba, aby někdo donesl tohle 
někam nebo zavolal někam, vyřešil problém, tak spíš takováhle práce no a za 
nějakou dobu jsem se prostě dostal k financím spolku. Bohužel, nevím, nebo 
bohudík, nevím, za jak dlouho jsem se dostal k financím spolku, které prostě nikdo 
moc nechtěl dělat a říkal jsem si, že je to poměrně důležitá složka, že by se na to 
nemělo zapomínat a tak jsem si to prostě vzal a dělal jsem to půl roku.    00:03:07-6
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:03:07-6
 
Dělal jsi to půl roku, teď už to neděláš?   00:03:07-6
 
Person 1: Vojtěch Rygl   00:03:07-6
 
Oficiálně. Ne ne, skončil jsem s tím a jsem za to rád.   00:03:15-2
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:03:15-2
 
Co ty vlastně děláš ve spolku?   00:03:15-2
 
Person 1: Vojtěch Rygl   00:03:17-6
 
Teď? Teď dohlížím na ten grant Hugo Grotius, o který jsme zažádali vlastně v 
minulém roce, běží nám tam nějaké lhůty, máme peníze na účtu a potřebujeme 
vlastně utratit celou částku toho grantu na ty projekty, které jsou tam vymezené a 
mým cílem je prostě někdy na konci září mít k dispozici vyúčtování celého grantu tak, 
aby na korunu sedělo s tím plánem.   00:03:46-2
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:03:46-2
 
Jasně. No, to je docela dost složitý úkol, pokud vím, s tím grantem, aby se neztratilo 
vůbec nic. No každopádně, co přesně obnáší ten grant?   00:04:00-7
 
Person 1: Vojtěch Rygl   00:04:00-7
 
Ten grant má x částí a je rozložený. Záleží, kdo ho psal. Psali ho různí lidé a v 
podstatě si ho psali jakoby pro sebe, na svoje projekty, jenže problém je, že se psal 
bůh ví, před kolika lety a než ho schválili, tak to chvilku trvalo a v současné době má 
ten grant x částí, přesně nevím kolik, ale během chvíle je můžu spočítat a tak já 
nevím, tak to můžeme vzít popořadě. Takže v první části je Common Law Review, 
což je vlastně časopis, který v podstatě vydává Common Law Society, přestože 
samotný spolek vlastně de facto s časopisem nemá moc co do činění, až na to, že se 
z řad spolku rekrutují autoři, celá redakční rada, ale spíš se dá říct, že nejdřív člověk 
vstoupí do spolku a pak teprve se dá mluvit o Common Law Review za nějakou dobu, 
protože přece jenom je to trochu specifičtější práce a člověk už musí být trošku 
schopnější jak co se týče jazyku tak co se týče práva a právního myšlení. Takže 
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první část grantu je na tři čísla Common Law Review, pak tu máme letní školy a kurz 
Ekonomie a právo, z toho se bude financovat letní škola Law & Economics, takže 
zaměřená na filozofii spojující právo a ekonomii a tu letní školu. Z toho bude nějaký 
výstup pravděpodobně.   00:05:56-9
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:05:56-9
 
Ta letní škola se má odehrávat kdy?   00:05:56-9
 
Person 1: Vojtěch Rygl   00:05:56-9
 
Ta letní škola se bude odehrávat tuším ke konci července. Pak se tady bude 
odehrávat další letní škola, to je další část grantu: letní škola srovnávacího práva, ta 
se bude odehrávat na konci června. Bohužel to nebude nikde mimo Prahu, ale bude 
to tuším tady na fakultě, každopádně bude to týdenní intenzivní program plný 
přednášek a myslím, že velice zajímaví přednášející. Sám se tam hlásím, takže 
doufám, že se tam dostanu. Uvidíme.    00:06:33-1
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:06:33-1
 
Kolik se tam hlásí lidí, pro zajímavost?   00:06:33-1
 
Person 1: Vojtěch Rygl   00:06:33-1
 
Já nevím, nemám tušení, možná takových šedesát, určitě alespoň šedesát se tam 
hlásí.   00:06:42-6
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:06:42-6
 
A pro kolik je to lidí?   00:06:42-6
 
Person 1: Vojtěch Rygl   00:06:42-6
 
Třicet, takže tak, ale kdyby to mělo lepší propagaci, tak vůbec nepochybuju o tom, že 
se tam bude hlásit třeba čtyřikrát tolik lidí, vzhledem k tomu, jaksi našlápnutému 
programu. Potom jsou tady nějaké další výjezdní semináře, to jsou výstupy z těch 
seminářů, konkrétně z obchodněprávního a z ústavněprávního, to bude asi psaná 
publikace s příspěvky a co se týče tady toho, tak snad někdy ke konci července bude 
i finální výsledek a ti lidé mi snad budou moci poslat faktury, abych to nějak spočítal. 
No a potom jsme přispívali, tuším, třicet tisíc na moot court, tuším, že se to týká 
mezinárodního práva soukromého na nákup učebnic a vůbec cen do té soutěže a 
poslední, což si myslím, že je vůbec nejkrásnější, je vlastně knihovna Common Law. 
Na tu jsme dostali dvě stě padesát tisíc jenom na knihy a s fakultou jsme domluveni, 
že nám vyčlení někde místo v naší knihovně. Ta knihovna, tam ty knížky musí mít 
tematiku spojenou nějak s Common Law s angloamerickým právním systémem a 
jinak vlastně nejsme limitováni. Počítáme, že někdy ke konci června uzavřeme 
seznam těch knih a necháme to poslat z Británie a doufám, že někdy v průběhu 
prázdnin to bude připraveno. Tak to je asi k tomu grantu teda.   00:08:43-2
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:08:43-2
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Ty jsi mluvil o Common Law Review, taky vydáváte nějakou vlastní publikaci ještě 
kromě Common Law nebo připravujete něco takového v rámci toho grantu nebo ne? 

  00:08:54-5
 
Person 1: Vojtěch Rygl   00:08:54-5
 
Ne, ne, ne, ne, nic takového nepřipravujeme, nějak tuším, že se měly publikovat 
nějaké výstupy z těch letních škol v létě, ale momentálně nevím, na čem se to 
zaseklo úplně. Sám jsem tam měl nějaký příspěvek, opravdu nevím tady to, ale spíš 
neplánujeme. Myslím si, že už takhle je toho opravdu dost.   00:09:20-4
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:09:20-4
 
Jasně. Co z ostatních prací, co dělá Common Law, co tebe osobně zajímá z těch 
akcí?   00:09:31-1
 
Person 1: Vojtěch Rygl   00:09:31-1
 
No vzhledem k tomu, že jsem zatím nebyl na žádné akci v tomto letním semestru co 
Common Law pořádalo, kromě jedné přednášky, tuším minulý týden to bylo, přijel 
profesor z Univerzity v Leuvenu v Belgii, přední odborník na evropské soutěžní právo, 
ale nebylo to jen o evropském soutěžním právu, mělo to takový přesah obecně do 
evropského práva a měl tedy přednášku, bylo tam asi dvanáct lidí, což bylo opravdu 
málo tedy, na to, jaká je to kapacita. Další den měl potom seminář, kde už bylo 
jenom šest lidí, ale na druhou stranu, jemu to vůbec nevadilo, že tam bylo málo lidí. 
Říkal, že mu stačí, když ty lidi o to budou mít zájem, takže to byla úžasná hodina v 
šesti lidech, skutečně svým způsobem by se vůbec mělo učit třeba na fakultě, prostě 
malé skupinky lidí, co se musí připravit na ty hodiny a pak dělají teprve jako 
specifickou práci pod vedením toho lektora. Takže to byla taková skvělá akce.  

  00:10:42-2
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:10:42-2
 
Co ti třeba tahle akce dala?   00:10:43-1
 
Person 1: Vojtěch Rygl   00:10:45-3
 
No, určitě mi dala nějaké schopnosti třeba lépe se připravovat, lépe si číst případy, 
lépe se vyznat vůbec v argumentaci, dala mi taky to, že jsem si řekl ano, takhle to 
prostě má být, takhle by se mělo učit, takhle by ta hodina měla probíhat, takže nějaký 
nátlak prostě, že to, jak se tady běžně učí, není úplně správně a nevím, jinak byl 
jsem rád, že jsem se zase trošku vrátil k právu, protože přece jenom, jak pracuji, tak 
se tomu někdy moc vzdaluji a nejsem z toho úplně nadšený, takže jsem se zase 
trošku nadchnul pro to právo a to je dobře.   00:11:33-2
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:11:35-4
 
V minulém semestru ses účastnil akcí Common Law?   00:11:39-7
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Person 1: Vojtěch Rygl   00:11:39-7
 
V minulém semestru, v minulém semestru jsem hodně pracoval a určitě jsem se 
zúčastnil nějakých akcí Common Law, určitě jsem se zúčastnil té letní školy 
interpretace práva, to bylo v létě ještě, na to byla potřeba docela velká příprava, pár 
dní jsem na to četl a samotná letní škola byla výtečná teda, to bylo skvělé zavřít se 
prostě v chalupě v horách s kvalifikovanými lektory a i lidmi zajímavými jako 
účastníky a diskutovat o věcech. Byla tam po celou dobu skvělá atmosféra. No a 
potom v zimním semestru jsem se zúčastnil, myslím, že byla nějaká diskuze k 
novému občanskému zákoníku a to nebylo úplně špatné, pak byla přednáška, 
myslím, Zdeňka Kühna k nějakému tématu, už nevím. Už vím, čeho jsem se 
zúčastnil, to jsem pořádal výjezdní zasedání na chalupě, taková klasická akce. 

  00:12:58-0
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:12:58-0
 
Výjezdní zasedání výboru jo?   00:12:58-0
 
Person 1: Vojtěch Rygl   00:12:58-0
 
Tak.   00:13:02-1
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:13:02-1
 
Takže tohle byla spíš uzavřenější akce, než...   00:13:02-1
 
Person 1: Vojtěch Rygl   00:13:02-1
 
Tak, tak. Já moc nemám rád ty masové akce jako protože většinou, já nevím, jestli 
už jsem tak zhýčkaný, ale jako moc mě to nebaví ty různé diskuze a mluvení o 
spoustě věcí. Když přijede třeba někdo ze zahraničí, tak je to skvělé si ho třeba 
poslechnout, ale jinak prostě model přednášení mi moc nevyhovuje, protože v 
podstatě to, co se řekne na přednášce, tak se dá kdekoliv přečíst a to už musí být 
skutečná modla, aby se na ní člověk třeba vydržel dívat hodinu a půl a poslouchat, 
takže já úplně nejsem úplný fanoušek přednášek.   00:13:41-8
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:13:41-8
 
Hmm, to je zajímavý názor. Podle mě by učitel měl maximálně zaujmout a přednáška 
je od toho, aby tam bylo to, co normálně v těch knížkách člověk nenajde. Takhle je to 
u nás na Fakultě humanitních studií, nevím teda, jak to jde aplikovat u vás na 
právech.   00:13:57-6
 
Person 1: Vojtěch Rygl   00:13:57-6
 
No, teď bych tady nechtěl rozvíjet nějakou kritiku práv, ale u nás jsou přednášky 
úplně zbytečný, já nevím, já jsem v tomto akademickém roce nebyl na žádné 
přednášce a ti, kdo na nich byli, tak ty hluboce lituji, protože to je podle mě marnění 
času. Tady prostě se kopíruje, co je v té knize a není to moc odlišné a mezi námi ono 
i ty knihy jsou tedy dost strašné, ale to já zas nechci vypadat, že bych chtěl všechno 
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kritizovat, já naopak tady vidím spoustu prestižních věcí, ale jsou to jednotlivci a musí 
strašně bojovat s tím systémem, za což teda, o to víc si jich je potřeba vážit. 

  00:14:42-5
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:14:42-5
 
Vraťme se opět tedy ke spolku, i když zůstaňme vlastně ještě u fakulty. Jak vlastně 
vypadá spolupráce s fakultou, vedete nějakou iniciativu za změnu nějakých studijních 
podmínek?   00:15:00-3
 
Person 1: Vojtěch Rygl   00:15:00-3
 
No jako určitě nějaká diskuze s fakultou probíhá a já myslím, že pro nás je mnohem 
jednodušší, než přemlouvat fakultu, aby to dělala jinak si tu akci udělat pod naší 
záštitou. To znamená, zoufale tady chybí kvalitní výuka jazyků, je toho strašně málo 
těch hodin a opravdu žalostné, tak prostě máme jazykové kurzy. Chybí taky třeba 
výuka kvalitní common law, tak my prostě pořádáme přednášky s touto tematikou a 
tak dále a tak dále, prostě myslím, že jistým způsobem se to dá, trošku na tu fakultu 
působit, ale spíš tím, že máme ty akce, jsou opravdu dobré a jsou oblíbené. Ne, že 
bychom prostě přišli a řekli, to, to a to je špatně, na to si myslím, že není ještě 
správná doba.   00:15:57-3
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:15:58-7
 
Když organizujete projekty, tak je organizujete většinou tady na fakultě. Vychází vám 
v tom fakulta vstříc nebo dělá nějaké problémy? Byly někdy s fakultou problémy? 

  00:16:06-2
 
Person 1: Vojtěch Rygl   00:16:06-2
 
Já na tohle nejsem moc odborník, jak říkám, za mě ty finance ob rok, já si pamatuju 
všechno ohledně financí, ale myslím si, nepamatuji si, že by byly nějaké problémy, že 
by nám fakulta něco nechtěla nebo řekla si, koho máme pozvat nebo tak, ohledně 
toho určitě nebyly žádné problémy. Myslím, že s fakultou máme nadstandardní 
vztahy od dob, co já si pamatuji, takže to není zas tak dlouhá doba, ale myslím, že s 
fakultou nejsou problémy.   00:16:37-0
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:16:37-8
 
V tom případě tedy přejdeme k financím. Pomáhala vám někdy fakulta finančně? 

  00:16:42-9
 
Person 1: Vojtěch Rygl   00:16:42-9
 
Já si myslím, že ne. Finančně jsme žádné příspěvky od fakulty nedostaly, my 
dostáváme spíš tu materiální podporu jako kancelář a potom teda místo nějaké na 
pořádání různých akcí, případně nějakou záštitu.   00:17:03-3
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:17:05-5
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Na fakultě platíte nájem za kancelář, je to tak?   00:17:08-7
 
Person 1: Vojtěch Rygl   00:17:08-7
 
Platíme nájem, telefon a ještě nějaké služby.   00:17:16-9
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:17:16-9
 
Takže není to zcela...   00:17:16-4
 
Person 1: Vojtěch Rygl   00:17:16-4
 
Jasně, není to úplně zadarmo, ale ta částka je poměrně minimální. Já si myslím, že 
se vejdeme do nějakých dvanácti tisíc tady na těch nákladech za rok, což není úplně 
málo, ale zase, my ty příjmy máme, takže to není až takový problém.   00:17:33-9
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:17:33-9
 
S kterých věcí vlastně máte příjmy?   00:17:39-1
 
Person 1: Vojtěch Rygl   00:17:41-4
 
No, tak především je to sponzorský dar. Máme dlouhodobou smlouvu s jednou 
advokátní kanceláří a ta nám dává teda poměrně velkou finanční injekci každý rok, 
plus dostáváme občas i jednorázové dary od nich, pokud potřebujeme, já nevím, 
nábytek kanceláře nebo nějaký velký projekt, tak donedávna se teda dala vyjednat 
nějaká částka navíc. Potom tedy příspěvky od členů, to je sto korun na rok 
akademický, případně pět set korun doživotní členství.   00:18:26-6
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:18:29-3
 
Kolik máte členů? Máš představu?   00:18:37-8
 
Person 1: Vojtěch Rygl   00:18:33-8
 
No, já tuším, že jsme teď překonali rekord a to bylo, tuším, že máme něco přes tři sta 
členů, ale konkrétní čísla, to vede Zuzka Vaňková, takže ta o tom bude mít přehled, 
možná Zuzka Vikarská má přehled, stoprocentně, kolik je členů, ale já o tom moc 
přehled nemám, opravdu. Ona většina těch členů, to jsou takoví papíroví členové, že 
v té kanceláři, tam je skupinka třeba třiceti lidí takových jakoby, to je hodně širší 
skupinka, takové to jádro toho spolku tvoří třeba deset, dvanáct lidí. Třicet lidí chodí 
do té kanceláře fyzicky jako pravidelně třeba párkrát do roka a zbytek jsou takoví, 
kteří se přihlásili někdy na nějakých akcích nebo jsou to nějací doživotní členové, co 
už kdysi dávno prostě vstoupili do spolku.   00:19:26-7
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:19:33-1
 
I tak, třicet lidí je poměrně dost lidí na koordinaci, kdo to všechno řídí? Jak to vypadá 
s řízením tady nebo kdo organizuje i tebe?   00:19:36-9
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Person 1: Vojtěch Rygl   00:19:36-9
 
No, já bych řekl, že vlastně jediný člověk, který mě organizoval nebo kterého jsem 
potřeboval k organizaci, byla vlastně Zuzka, takže bych řekl, že jakoby na ní. Určitě 
je tady spousta lidí, kteří odvádí dobrou práci, ale na nich zase ten spolek asi stojí a 
padá v současné době si třeba myslím, že to tak je, přestože někteří se třeba chopili 
iniciativy a začali se více zapojovat, tak prostě ona byla takový ten tmelící prvek, 
takový ten zdroj nápadů, informací, takový ten urychlovač, který je prostě potřeba v 
každém spolku.   00:20:21-2
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:20:21-5
 
Takže myslíš, že teď, když bude Zuzka končit jako prezidentka, tak spolek zase 
zažije útlum?   00:20:30-1
 
Person 1: Vojtěch Rygl   00:20:30-1
 
Těžko říct, já nevím, co ta děvčata, co se teď derou dopředu, co tam chtějí udělat. 
Abych pravdu řekl, tak mě hrozně nebaví výbory, protože jako je to nutné, ale 
devadesát devět procent prostě se na těch výborech skoro nic nevyřeší. Každý 
prezentuje ten svůj problém a pak se to stejně vyřeší nějakým způsobem separátně, 
alespoň tak se mi to zdá. Když já něco potřebuji, prezentuji to na výboru, tak se 
rozběhne strašně dlouhá diskuze, která potom odbočí někam úplně jinak a nakonec 
se to stejně vyřeší prostě v nějakém užším kruhu. Třeba ten model těch výborů mně 
vrcholně nevyhovuje, ale věřím, že třeba někdo, kdo má nějakou akcí a potřebuje 
někoho, aby mu s tím pomohl, tak tam minimálně alespoň najde ty lidi, že ví, že 
prostě tenhle člověk má v tu dobu čas a můžou to spolu pořádat.   00:21:29-6
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:21:29-6
 
Jak často se konají výbory?   00:21:31-9
 
Person 1: Vojtěch Rygl   00:21:31-9
 
No, za mých let, když já jsem ještě chodil, v zimním semestru, tak to bylo, řekl bych, 
jednou týdně a teď jsem slyšel, že v letním semestru se konal snad jen jeden výbor, 
takže...   00:21:50-9
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:21:50-9
 
A jak dlouho trvaly ty výbory?   00:21:50-9
 
Person 1: Vojtěch Rygl   00:21:50-9
 
Tak hodinu, hodinu a půl no. Na mě to bylo poměrně dlouhé. Jak jsem většinou nikdy 
nic moc nepotřeboval, protože všechny ty věci jsem si buď vyřídil, nebo je někdo 
chtěl po mně, většinou peníze nebo doklad, takže asi tak, ale určitě mají nějaký 
význam ty výbory.   00:22:17-8
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:22:17-8
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Co si myslíš, že by spolek potřeboval zlepšit?   00:22:17-8
 
Person 1: Vojtěch Rygl   00:22:17-8
 
Zlepšit? Já nevím, já si myslím, že máme hodně dobré akce, hodně dobré 
přednášející, možná, ale já si myslím, že to je čistě prostě na té osobě, která si tu 
akci pořádá, tu propagaci jo, že prostě můžeme mít člověka, který je nějakým 
obecným propagátorem, ale myslím, že je to na každém, aby si vymyslel svůj 
koncept propagace, určitě by bylo dobré mít ve spolku někoho, kdo to opravdu umí, 
kdo umí sehnat i grafiky a přijde s nějakou radou, ale myslím si, že primárně, když se 
někdo rozhodne pořádat akci, tak by si měl zařídit od shora až dolů.   00:23:07-6
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:23:09-5
 
To myslíš třeba i s letní školou teďka?   00:23:09-5
 
Person 1: Vojtěch Rygl   00:23:09-5
 
Tak jsou některé projekty, které jsou prostě větší, a určitě to nejde hodit jen na 
jednoho člověka, to prostě není možné, ale minimálně prostě v tom mini týmu 
nějakém, který ty akce připravuje, tak by měli být prostě schopný nějakým způsobem 
si rozmyslet ten koncept a opravdu pak jen třeba některé práce jako vyrobení plakátů, 
což asi ne každý člověk umí, delegovat na někoho v tom spolku, kdo to umí. 

  00:23:44-1
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:23:47-7
 
Jak bys hodnotil váš spolek ve srovnání s ostatními spolky, které tady na fakultě 
působí?   00:23:47-7
 
Person 1: Vojtěch Rygl   00:23:50-7
 
Jo, no, já abych pravdu řekl, tak jsem nikdy moc nesledoval ty ostatní spolky. Občas 
jsem si prohlédl nějaké stránky. Co se týče třeba ELSY, tak ta má třeba dlouhodobou 
výhodu, že je součástí té mezinárodní složky a má tu podporu, má některé výhody, 
které jí z toho plynou, má i dost peněz, protože tady pořádá jednu akci a za tu 
vyinkasuje skutečně hodně. Nevím, z jakého důvodu zrovna oni tolik inkasují, ale 
nechce se mi do toho nějak zaplétat. Potom, co se týče Všehrdu, tak ten má zase 
tradici a v poslední době má teda i ten design stránek, to je jediné, co jsem slyšel. Má 
pěkné plakáty, hezčí než my, asi bych řekl, odvolávají se na to logo, není to vůbec 
špatné, ale nejsem si vůbec jistý, co dělají, občas jsem si všiml nějaké party, občas 
tady přijde nějaká politická osoba mluvit, ale ty akce mi nepřijdou tak zajímavé. No a 
potom jsou tady ještě Juristi, ale o tom spolku jsem neslyšel asi nic, abych pravdu 
řekl.   00:25:05-1
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:25:05-1
 
Za celou dobu, co jsi na fakultě?   00:25:07-0
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Person 1: Vojtěch Rygl   00:25:07-0
 
No, asi tak.   00:25:11-4
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:25:11-4
 
To znamená, ty jsi ve druháku, že jo?   00:25:11-4
 
Person 1: Vojtěch Rygl   00:25:11-4
 
No, ve druháku.   00:25:15-7
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:25:15-7
 
A celou dobu jsi ve spolku?   00:25:15-7
 
Person 1: Vojtěch Rygl   00:25:15-7
 
Jsem, ale o Juristech jsem neslyšel. Jenom takové legendy.   00:25:27-6
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:25:27-6
 
No, já ač mimo, tak možná jsem o nich slyšel tedy víc.   00:25:30-8
 
Person 1: Vojtěch Rygl   00:25:30-8
 
Je to možné, já to vůbec nepopírám, protože v poslední době jsem hodně mimo 
fakultu.   00:25:38-7
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:25:38-2
 
Jasně, jasně, chtěl jsem se zeptat ještě, jak funguje vlastně spolupráce s ostatními 
spolky, jestli nějak nebo jaké jsou vztahy s ostatními spolky?   00:25:45-0
 
Person 1: Vojtěch Rygl   00:25:45-0
 
Jo vztahy. No, já právě, já na to moc nedám na nějaké vztahy, já všechno považuju 
primárně za dobré vztahy a nějaké osobní rozpory, ty já prostě nevnímám, takže 
abych pravdu řekl, tohle není úplně vhodná otázka na mě.   00:26:11-4
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:26:09-6
 
Dobře, přejdeme k jiné.   00:26:09-6
 
Person 1: Vojtěch Rygl   00:26:09-6
 
Já to prostě nepovažuji za až tak důležité, protože většinou ty rozpory jsou z nějaké 
malichernosti. Já to nepovažuji za rozpor, ale určitě někdo by ti dokázal mluvit dlouho 
o nějakých rozporech.   00:26:26-0
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Interviewer: Tomáš Gregor   00:26:26-0
 
Já se vrátím zase k tvému tématu, k těm financím, ještě by mě zajímalo, jestli si 
pamatuješ nebo jestli víš o nějaké spolupráci s neziskovými organizacemi, jestli buď 
vy jste jim s něčím pomáhali, nebo jestli tady byla nějaká spolupráce, ať už finanční 
nebo propagační nebo jakákoliv.   00:26:53-2
 
Person 1: Vojtěch Rygl   00:26:53-2
 
Já vím, že jsme.... Takhle, my máme jistou vazbu, na tu vzdělávací organizaci ACSA, 
nevím přesně, jestli je to neziskovka, ale prostě zabývá se právě vzděláváním lidí z 
neziskových organizací a na ně tedy máme nějakou úzkou vazbu, někteří členové se 
zúčastňují různých kurzů a ta tematika je celkem široká, ať už řízení spolků nebo 
finance nebo projekt management a další. No a co se týče takových těch klasických 
neziskovek, tak si nejsem úplně jistý, jestli tady něco proběhlo, možná ta jedna, je to 
takový deficit, přece jenom spousta těch neziskových organizací by možná 
potřebovala nějakou propagaci tady na fakultě a do budoucna to třeba není vůbec 
špatný.    00:27:57-0
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:27:57-0
 
Co se týče neziskovek, vy vlastně fungujete jako občanské sdružení, takže vy jste 
součástí něčeho, čemu by se dalo říkat občanská společnost. Jak ty osobně vnímáš, 
jak spolek vnímá pozici sebe sama jako organizace občanské společnosti? Jak by se 
začlenil do té občanské společnosti? Nebo si myslíš, že stojí někde mimo? 00:28:21-

  2
 
Person 1: Vojtěch Rygl   00:28:24-0
 
Já myslím, že jakákoliv takováhle činnost veřejná je prostě ať chce nebo nechce 
součástí něčeho jako je občanská společnost. Myslím si, že to je zásadní projev 
existence každého civilizovaného státu taková společnost. Komunita lidí, kteří mají 
určité zájmy, určitý náhled na život a pomocí nějaké platformy přenášejí jisté názory 
nebo svoje schopnosti do té společnosti, do té reality a nabízí třeba tu platformu i 
jiným lidem, kteří třeba jsou také součástí té společnosti, ale třeba nemají možnost 
jakým způsobem se prosadit nebo se zúčastnit organizace nějakých projektů, takže 
určitě to stojí za to a nedá se říct, že bychom stáli mimo, i my jsme její součástí. 

  00:29:32-1
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:29:32-1
 
Ovšem projekty vyloženě pro veřejnost neorganizujete. Vy se specializujete spíš 
interně, je to tak?   00:29:39-6
 
Person 1: Vojtěch Rygl   00:29:39-6
 
Takhle, myslíš jako veřejně, co se týče fakultní veřejnosti nebo veřejně všem lidem 
nebo jestli si děláme projekty vyloženě pro nás jako pro členy spolku, protože si 
myslím, že povětšinou všechny naše akce jsou veřejné. Já si myslím, že s tím ani 
nemáme problém. Někdo splní určité požadavky, účastnil se nějakých akcí, stal se 
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součástí spolku, ale řekněme, že to, že jsme zaměření na angloamerické právo určitě 
pořád, tak to nás nějakým způsobem vymezuje vůči úplně všem, protože řekněme si 
narovinu, že ne každý ví, co si pod tím má myslet a není to úplně třeba v oblasti jeho 
zájmu, ale myslím, že v současné době jsou ve spolku takové tendence, že opustíme 
nějaký ten původní záměr a opravdu se stáváme takoví více otevření a naše akce 
jsou zaměřené nejenom na common law, ale mají daleko širší záběr a já třeba tenhle 
trend nevnímám negativně na rozdíl třeba od starších členů, kteří jaksi nostalgicky 
vzpomínají na to, kdy tam bylo opravdu pár lidí a zabývali se skutečně tím právem, 
ale já v tom nevidím problém.   00:31:14-0
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:31:12-8
 
Víš něco ještě víc o historii? Jak to vypadalo úplně v těch začátcích? Proč vůbec byl 
spolek založen?   00:31:15-2
 
Person 1: Vojtěch Rygl   00:31:20-8
 
Já teda tak úplně nevím, proč byl spolek založen, ale já si myslím, že je to spojené s 
Kevinem Gibbonsem, který je vlastně náš zakladatel, který tady vedl nějaké kurzy 
amerického práva a v nějaké době asi měl blízko ke studentům a v nějaké době 
založili tenhle spolek jako nějakou platformu, jakým dalším způsobem vlastně se k 
tomu angloamerickému právu dostat, protože to nebylo úplně tak jednoduché. Nebyl 
internet tak rozvinutý, nebyly stroje, co jsou teď a nějakým způsobem se tam teda 
začali ty lidi kumulovat, skutečně takoví ti v té době zvláštní lidé, co si prostě řekli: 
tohle mě zajímá, tak to budu dělat a bylo to takové více komornější, více užší a určitě 
to mohla být krásná doba. Mě osobně se to líbí, ale jsme dneska někde jinde, spolek 
je daleko masovější a nespecializuje se jenom na common law.   00:32:22-1
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:32:22-1
 
Toť z té historie. Asi poslední otázka, co ti spolek za tu dobu, co v něm jsi dal a co 
vzal?   00:32:23-8
 
Person 1: Vojtěch Rygl   00:32:28-5
 
Tak nevzal mi skoro nic, řekl bych, že až na to, kdy jsem strávil dva víkendy 
účetnictvím před odevzdáním. To jsem byl trošku v horším rozpoložení, ale vybral 
jsem si tu cestu, takže není třeba na to nějakým způsobem nahlížet špatně. Pokud si 
člověk vybere určitou cestu, tak by prostě zpětně nad tím neměl moc želet, ale co mi 
dal? Tak dal mi určitě přátele, dal mi kontakty, dal mi nějaký větší rozhled plus tu 
platformu, na které můžu prezentovat svoje názory, svoje akce, určitě, určitě mi 
nevzal skoro nic a dal mi toho hodně moc. Když tak zpětně o tom přemýšlím, určitě 
to bylo dobré rozhodnutí.   00:33:32-2
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:33:32-2
 
Takže plánuješ dál ve spolku přetrvat?   00:33:32-2
 
Person 1: Vojtěch Rygl   00:33:35-6
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Plánuju přetrvat, teď zajímavé, že se držím nějak úplně stranou těch zákulisních jaksi 
bojů nebo diskuzí o tom, kdo bude prezident nebo kdo bude viceprezident, ale rád 
bych dodělal ten grant, protože jsem se k tomu zavázal a řekl jsem, že se o to 
postarám a potom, někdy v zimním semestru nebo pak v následujícím letním, bych 
chtěl mít jednu velkou akademickou akci.   00:34:04-3
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:34:04-3
 
A do vedení spolku? Ženeš se tam? Láká tě ta funkce nahoře?   00:34:11-1
 
Person 1: Vojtěch Rygl   00:34:11-1
 
Abych pravdu řekl, tak mě to úplně neláká, mě baví být, já nevím, jak bych to přesně 
popsal tu svojí pozici, ale takovým pozorovatelem, nějakou šedou eminencí, co jen 
tak sleduje, co se děje a třeba o kom si myslím nebo koho mám rád, tak dám nějakou 
radu, když jí chce slyšet, ale nemyslím si, že bych chtěl s někým soupeřit. Já hlavně 
nemám rád takovéto přesvědčování lidí, jako volte mě, chci váš hlas a taková ta 
agitace. Do toho se mi nechce. Takže já určitě se asi nebudu do ničeho hlásit a 
zůstanu teď jakoby pěkně mimo a budu si dělat svoje akce.   00:35:00-9
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:35:00-9
 
Dobře, tak ti děkuju. Příjemný rozhovor.   00:35:10-6
 
Person 1: Vojtěch Rygl   00:35:10-6
 
Jo? Třeba to k něčemu bude. 
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Rozhovor	č.	5	–	Ondřej	Hála	–	Všehrd	–	Pověřenec	pro	
marketing 
2.5.2011 ve 12.00, kancelář Všehrdu, PF UK 



Rozhovor	č.	6	s	Vladimírem	Lajskem,	místostarostou	Všehrdu,  
dne 2.5.2011 v 12.35 v kanceláři Všehrdu v budově PF UK   00:00:11-5
 
Interviewer: Tomáš GregorTak já bych začal... Jak jsi se o spolku dozvěděl, jak jsi 
se sem dostal   00:01:59-0
 
Person 1: Vladimír Lajsek V podstatě já jsem se o tom našem spolku dozvěděl, 
když jsem byl přijat na PF, tak jeden z doktorandů pořádal takové úvodní setkání, 
aby nám vysvětlil v podstatě, jak to tady funguje na fakultě. Tam asi musím říct, že s 
tím doktorandem jsme se už nějakou dobu znali, takže on nám vyšel vstříc a 
uspořádal to setkání, a když jsme na té schůzce listovali Karolinkou, tak v zadní části 
mají vždycky spolky část věnovanou vlastní prezentaci, takže tam jsem pochopitelně 
narazil na Všehrd, takže to byla vůbec první, to byl asi vůbec první kontakt s tím 
naším spolkem. Jinak, jak jsem se sem dostal? To bylo v průběhu druhého ročníku, 
kdy jsme vlastně s jedním kamarádem si řekli, že bychom chtěli být aktivnější, nějak 
víc se do toho zapojit, víc něco dělat, tak jsme vybírali spolek a mezi těmi všemi, 
které tady jsou, jsme shledali Všehrd jako nejlepší a společně jsme do toho spolku 
vstoupili.   00:03:18-4
 
Interviewer: Tomáš Gregor mhm, Co ti spolek dal, za tu dobu, co tady jseš? 

  00:03:31-0
 
Person 1: Vladimír Lajsek Tak určitě je to jedinečná možnost pro člověka, jak se 
nějakým způsobem víc realizovat. Taky určitě mi dal spoustu nových přátel a 
podobně.   00:03:51-1
 
Interviewer: Tomáš Gregor Jak dlouho jsi konkrétně ve spolku?   00:03:51-1
 
Person 1: Vladimír Lajsek já jsem ve spolku teď druhým rokem   00:04:01-5
 
Interviewer: Tomáš Gregor Za tu dobu, vzal Ti něco?   00:04:01-5
 
Person 1: Vladimír Lajsek určitě mi vzal hodně času, ale pořád si myslím, že je to 
docela dobře, protože se mi ten čas podařilo nějak dobře investovat. , že prostě, 
nepřišlo to v niveč, i když třeba někteří vyučující si občas mohou myslet něco jiného. 

  00:04:26-2
 
Interviewer: Tomáš Gregor Jaká je tvoje role momentálně ve spolku?   00:04:29-7
 
Person 1: Vladimír Lajsek Já jsem v nynější době místostarosta, to znamená, že 
zastupuji našeho nejvyššího statutára, kterým je starosta. Současně s tím mám ještě 
funkci pověřence pro publikační činnost, se kterou je spjata i funkce šéfredaktora 
našeho časopisu.   00:04:49-5
 
Interviewer: Tomáš Gregor hmm. Takže už víš určitě hodně o vydávání, co se týče 
historie. Tak bych se rovnou dostal k tomu... Dřív jste vydávali hodně, ať už je to od 
založení spolku až po tu První republiku, kdy se vydávalo asi největší množství věcí. 
Co potom v 90. letech, jak to vypadalo? Máš představu?   00:05:21-6
 
Person 1: Vladimír Lajsek No tak já se vrátím na úvod a řeknu to tak, že ano, 
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naivně si myslím, že hodně vím o vydávání. Když se vrátím k historii, tak kvůli té 
nakladatelské činnosti byl ten náš spolek založen. Tam právě bylo velkým počinem 
vydání Všehrdových knih devater, ta publikační činnost určitě byla hodně rozjetá za 
té První republiky přesně, jak jsi říkal. Po obnovení spolku v těch 90. letech 
pokračovala, ovšem v současné době je ta situace taková, že na trhu působí velké 
množství hlavně komerčních vydavatelství. Ty mohou zvyšovat ceny, mají mnohem 
lepší podmínky, tím pádem ty menší  vydavatelství samozřejmě vytlačují.... Jenom 
tady můžu uvést srovnání, že na začátku 90. let po Sametové revouluci tady byla 
jenom, když to tak řeknu, jenom hrstka vydavatelství, dneska jich je mám informaci, 
že možná okolo 19 000. To mluvím jenom o vydavatelstvích, nemluvím o právních. 
Těch je ale pochopiteleně taky celá řada, takže ono taky z podnikatelskýho hlediska, 
kdybychom to tak měli vzít, tak není to tak úplně lukrativní pole působnosti. Takže tím 
pádem se také kvůli situaci na trhu se to spolkové vydavatelství je oproti té historii o 
něco na ústupu. Ale je to samozřejmě určitá tradice a myslíme si, že má smysl se o 
to snažit, má smysl na tom pracovat, i když je to často velká dřina.   00:07:23-7
 
Interviewer: Tomáš Gregor Je tedy váš časopis jedinou publikací, kterou vydáváte? 

  00:07:28-9
 
Person 1: Vladimír Lajsek momentálně, co se týče momentální doby ano, ale již v 
blízké době chystáme vydání skript o kapitálových trzích. Máme samozřejmě ještě 
naplánováno vydání dalších vybraných titulů, také se uvažuje o zahájení 
překladatelské činnosti, že budeme překládat významná díla zahraničních autorů, 
která dosud ještě nejsou přeložena do češtiny, ale kdbych se měl teda vyjádřit k té 
momentální době, tak ano, ten časopis je zatím jediným vydávaným periodikem, 
publikací.   00:08:11-2
 
Interviewer: Tomáš Gregor Máte nějaký kontakty, partnerství s vydavatelstvíma, 
nebo jakým způsobem vydáváte vlastní časopis? Na vlastní náklad, nebo přes 
někoho?   00:08:26-6
 
Person 1: Vladimír Lajsek Kontakty máme. Rozhodně není žádným tajemstvím 
pochopitelně, že dvě největší nakladatelství jsou našimi sponzory, a taky máme, 
máme poměrně dobré vztahy s jedním vydavatelstvím, které má prodejnu tady na 
fakultě. Jenom tady já se zeptám, značky tam (v bakalářské práci) uvádět? Loga? 
Jména?    00:08:51-3
 
Interviewer: Tomáš Gregor Jestli je to možný...   00:08:51-3
 
Person 1: Vladimír Lajsek Můžu, takže ti partneři jsou C. H. Beck a Walter Scluver. 

  00:08:58-3
 
Interviewer: Tomáš Gregor Máte je i na stránkách, takže je to veřejná informace 

  00:08:56-8
 
Person 1: Vladimír Lajsek Ano ano. Jasně. Ne, jen se ptám jen k charakteru té 
práce. Jeslti to tam může zaznít, nebo tak, jinak co se týče toho vydavatesltví, se 
kterým máme ty dobré vztahy, tak to je nakladatelství a vydavatelství Aleš Čeněk. 

  00:09:16-4
 

http://localhost:2300/file=C:/Users/Tom/Desktop/Bakalarka/VR0014.WAVtime=443700
http://localhost:2300/file=C:/Users/Tom/Desktop/Bakalarka/VR0014.WAVtime=448900
http://localhost:2300/file=C:/Users/Tom/Desktop/Bakalarka/VR0014.WAVtime=491200
http://localhost:2300/file=C:/Users/Tom/Desktop/Bakalarka/VR0014.WAVtime=506600
http://localhost:2300/file=C:/Users/Tom/Desktop/Bakalarka/VR0014.WAVtime=531300
http://localhost:2300/file=C:/Users/Tom/Desktop/Bakalarka/VR0014.WAVtime=531300
http://localhost:2300/file=C:/Users/Tom/Desktop/Bakalarka/VR0014.WAVtime=538300
http://localhost:2300/file=C:/Users/Tom/Desktop/Bakalarka/VR0014.WAVtime=536800
http://localhost:2300/file=C:/Users/Tom/Desktop/Bakalarka/VR0014.WAVtime=556400


Interviewer: Tomáš Gregor Tohle by byla tedy vydavatelská a publikační činnost, 
co dál spolek dělá? Co je náplní jeho činnosti a co je hlavně jeho cílem?    00:09:31-5
 
Person 1: Vladimír Lajsek Tak určitě, určitě. Tak cílem, jestli můžeme mluvit o cílu, 
tak to je rozhodně jakýsi pokus o pozvednutí právnického stavu, o pěstování rovoje 
studentů, propojování s právnickým stavem a podobně. Co se týče té činnosti, tak 
hlavně se zaměřujeme na studentské aktivity, tzn. pořádáme různé přednášky, 
konference, společenské akce, vydáváme teda ten časopis a tak... Snažíme se také 
udržovat kontakty s bývalými členy a podobně.   00:10:22-3
 
Interviewer: Tomáš Gregor co považuješ teď za nejdůležitější akci posledního 
akademickýho roku?   00:10:31-3
 
Person 1: Vladimír Lajsek Nejdůležitější akci? Tak těch možná bude víc. Nevím, 
jestli je teď řeknu úplně všechny,takový ty. co považuju za významný. Určitě je to 
ples PF, na kterém se podílíme společně s fakultou, potom to byl kurz Etikety třeba 
od Ladislava Špačka, přednáška ombudsmana Pavle Varvařovského, tak taky si 
myslím, že rozhodně velké naděje můžeme vkládat do projektu Alumni, což je 
vlastně takový kurz, klub bývalých členů, že bychom se prostě setkávali.   00:11:23-3
 
Interviewer: Tomáš Gregor Co tobě přináší tyhlety akce? Účastníš se jich? 

  00:11:28-1
 
Person 1: Vladimír Lajsek Rozhodně se jich účastním, snažím se co nejvíc a 
rozhodně určitě je to různé setkávání s různými zajímavými lidmi, člověk  se dozvídá 
různé informace nad rámec studia, takže to je určitě taky velmi přínosné.    00:11:48-3
 
Interviewer: Tomáš Gregor Pomohlo ti třeba setkání s nějakou zajímavou osobností 
k rozhodnutí, aby ses věnoval publikační činnosti, nebo už jsi k tomu měl blíž před 
tím?   00:11:56-1
 
Person 1: Vladimír Lajsek setkání, setkání to ani tak nebylo. Bylo to spíš tím, že já 
sám jsem vlastně autor, snažím se občas publikovat odborné články v různých 
odborných časopisech, takže jsem k tomu měl přirozeně docela blížko, účastním se i 
různých soutěží typu SVOČ. Takž samozřejmě to pověřenectví pro publikační činnost 
tady bylo již delší dobu, že když já jsem vstupoval do toho spolku, tak to byla taková 
jasná volba, asi. A potom jsem postupně přicházel třeba s vlastními projekty, takže 
jsem se na tom snažil nějak pracovat. Tak tak jsem se nějak dostal k té svojí práci.  

  00:12:45-7
 
Interviewer: Tomáš Gregor Ještě se zeptám, má váš časopis statut odborný, nebo 
je to spíš studentský časopis.   00:12:54-1
 
Person 1: Vladimír Lajsek má statut odborného časopisu, s tím, že do něho mohou 
posílat odborné články... v podstatě jakýkoliv právník, když to tak řeknu. A co se týče 
toho obsahového složení, tak přispívají do něj vyučující, odborníci z praxe, ale 
dáváme prostor taky studentům, ale jde o to, že to musí být odborné články. 

  00:13:23-1
 
Interviewer: Tomáš Gregor V jakém nákladu vychází?   00:13:25-8
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Person 1: Vladimír Lajsek Ten časopis je primárně veden v online verzi, ale jednou 
ročně vychází jeho tištěná verze a ta zatím teď vyšla, protože je to první verze , která 
byla vydaná asi po dvou letech, tak ten pilotní náklad byl asi 150 výtisků. Uvidíme, 
možná to budeme zvyšovat do budoucna, tam ale se musíme poradit ještě s 
redakční radou.   00:13:50-3
 
Interviewer: Tomáš Gregor Te%d se dostanu spíš k tomu organizačnímu celku. 
Kdo to tady všechno řídí. Ty jsi říkal starosta. Koho považuješ obecně za takovou 
nejvýraznější osobnost, který by řídila celý spolek?   00:14:11-4
 
Person 1: Vladimír Lajsek Tak nejvyšším statutárem je starosta, jak už jsem říkal. 
Asi, jestli bych měl říct, nebo vybrat nějakou nejvýraznější osobnost, tak to bude 
určitě starosta, ten reprezentuje spolek na venek, je takovu tváří spolku, vyjednává 
všechny důležité záležitosti zase na venek. Prezentuje spolek ve vztahu k fakultě, ve 
vztahu k akademické obci. Takž určitě starosta, potom je místostarosta, to jsem já, já 
funguju hlavně jako jeho zástpuce. Hlavním správním orgánem je správní výbor. Ten 
je v tuto dobu pětičlenný. Tomu teda předsedá starosta, ještě jsem v něm já, jako 
místostarosta a pověřenec pro publikační činnost, a dále jsou tam pověřenec pro 
marketing, naše jednatelka a pověřenkyně pro studentské aktivity.   00:15:22-8
 
Interviewer: Tomáš Gregor Kroměsprávního výboru, je tady ještě nějaký jiný 
samostatně fungující celek organizační?   00:15:29-4
 
Person 1: Vladimír Lajsek Ano, ještě máme kontrolní a revizní komisi a smírčí sbor. 

  00:15:38-7
 
Interviewer: Tomáš Gregor funguje i redakční rada částečně samostatně? 

  00:15:42-4
 
Person 1: Vladimír Lajsek ana ano. Ta redakční rada v podstatně to moje 
pověřenectví, jak se na tom shodujeme ve správnm výboru, tak v podstatě to moje 
pověřenectví funguje jako samostatnej organismus. je to trochu autonomní, žije to 
trochu svým životem, takže ano, máme pochopitelně ještě redakční radu, ta se 
skládá z odborníků, máme tam, teď nevím, jestli to řeknu dobře, 15 členů. Zhruba 
těch odborníků. Zase je to ještě k dohledání na stránkách časopisu. Potom je tam 
ještě editorský tým a ten sestává  v podstatě ze studentů ze členů Všehrdu. Ti dávají 
ten časopis dohromady a já tomu v podstatě jako šéfredaktor všemu předsedám a 
třídim to, koordinuji.   00:17:13-0
 
Interviewer: Tomáš Gregor jaká je vaše spolupráce s fakultou? Ať už časopisu, 
nebo celýho spolku?   00:17:20-8
 
Person 1: Vladimír LajsekJá musím říct, že spolupráce s fakultou je velmi dobrá. 
Určitě musím říct, že nám hodně vycházejí vstříc, ať už je to třeba v otázce 
propůjčování prostor faulty a podobně, takž tam ta spolupráce je hodně dobrá. Co se 
týče redakční rady časopisu, tak tam hodně členové redakční rady jsou vyučujícími 
na této fakultě, takže taky rozhodně jsou vstřícní, takže tam já si taky nemůžu 
stěžovat. Myslím si, že spíše fakulta tu činnost spolků tady vítá.   00:18:04-8
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Interviewer: Tomáš Gregor sponzoruje vás fakulta nějak finančně?   00:18:07-4
 
Person 1: Vladimír Lajsek finančně ne. ale, asi ne, asi bych řekl, že ne, že finančně 
se nepodílí, ale právě, že nám vychází vstříc zase v jiných obsaltech.   00:18:32-4
 
Interviewer: Tomáš Gregor Co tady ostatní spolky na právnický fakultě, nebo i na 
jiných PF? Spolupracujete s nima? Nebo jak vnímáte spolupráci?   00:18:44-5
 
Person 1: Vladimír Lajsek Tak spolupráci bychom se asi nebránili, ale spíš to 
funguje tak, že mezi těmi spolky je určitá diverzita, každý ten spolek dělá na něčem, 
zabývá se něčím jiným, takže tu nabídku všechny tak nějak doplňují a dávají těm 
řadovým studentům, když to tak řeknu, tím myslím studenty, kteří nejsou členy 
žádného spolku, tak těm v podstatě dávají na výběr z té škály svých projektů. 

  00:19:16-0
 
Interviewer: Tomáš Gregor Jak vypadá momentálně situace tady mezi spolky 
navzájem?   00:19:25-3
 
Person 1: Vladimír Lajsek hmmm. tak ta situace........... ta situace je taková, že se 
spolu snažíme vycházet, pochopitelně ne vždycky to asi jde, musíme to vnímat asi 
tak, že mezi těmi spolky existuje jistá soutěž, přeci jenom, někdy se občas stává, že 
soutěží, nebo tentýž přednět, kterž vlastně tu soutěž tvoří, tak že je občas se tam 
mohou objevovat takové mírné nesváry, ale to je asi spíš přehnané. Spíš někdy to 
vyvstává z nedorozumění, ale rozhodně v těch spolcích máme... takhle, řada členů 
tam má spoustu přátel, takže určitě se snažíme spolu vycházet.   00:20:34-2
 
Interviewer: Tomáš Gregor co se týče ostatních organizací, neziskových nebo 
jiných, jak spolupracujete, jestli spolupracujete?   00:20:45-0
 
Person 1: Vladimír Lajsek tak spolupracujeme vždycky nárazově, když se objeví 
nějaký projekt, třeba teď, když jsme dělali koncert na podporu sbárky pro Japonsko 
postižené témi zemětřeseními, tak jsme spolupracovali s Nadací Forum 2000 a s 
nadací ADRA, takže ty můžeme zařadit mezi neziskovky. Potom, nevím jestli to 
můžeme přímo označit - notářskou komoru jako neziskovou organizaci, s tou jsme 
třeba měli v minulosti různě spolupracovali a potom jsou to různá zájmová sdružení 
právnikcá, třeba Advokátní komora, soudcovská unie, unie státních zástupců atd. 

  00:21:36-1
 
Interviewer: Tomáš GregorNeziskový organizace jsou organizace třetího, 
neziskovýho sektoru. Vy máte status občanskýho sdružení, takže se taky mezi třetí 
sektor počítáte. Jak sami sebe vnímáte, jako součást třetího sektoru?   00:21:54-7
 
Person 1: Vladimír Lajsek To je zajímavá otázka. Tam by asi záleželo na tom, jak 
bychom se mohli vnímat. My se vnímáme jako studentský spolek, který působí na PF 
UK v Praze. sanžíme se přinášet různé akce pro studenty, pro právníckou obec, pro 
studenty, takže tak se asi můžeme vnímat.   00:22:23-9
 
Interviewer: Tomáš Gregor Organizujete akce jenom vyloženě pro právnickou obec, 
jenom pro studenty PF, nebo i nějaký akce pro veřejnost, pro širší veřejnost? 

  00:22:35-6
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Person 1: Vladimír Lajsek Tak samozřejmě zase bude záležet na charakteru těch 
akcé. ale ty akce jsou poměrně  otevřené a kdo na ně příjde, toho my uvítáme. 

  00:22:50-4
 
Interviewer: Tomáš Gregor jak prpagujete akce?   00:22:54-9
 
Person 1: Vladimír Lajsek K tomu slouží hlavně náš pověřenec pro Marketing. 
Propagujeme je pomocí různých plakátů, které tady rozvěsíme různě po fakultě, 
potom dáváme informace  na plazmové obrazovky, které jsou taky rozmístěny po 
fakultě, máme samozřejmě internetové stránky, využíváme svých stránek na 
Facebooku, kde třeba můžeme vytvořit pro jednotlivé akce událost a tam zveme 
potom lidi a když se organizovala třeba nějaká větší akce, tak jsme třeba i využívali 
těch zájmových sdružení, které třeba využívaly těch zájmových sdružení, které třeba 
rozsílaly svým členům informace prostřednictvím e-mailů.   00:23:51-0
 
 Interviewer: Tomáš Gregor Potom by mě zajímalo, jak je spolek financován, což už 
je taky otázka propagace a vydávání všech publikací.   00:23:58-6
 
Person 1: Vladimír Lajsek Tak jak jsem říkal, máme sponzory, takže je 
finanancován z našich sponzorských darů.    00:24:50-3
 
Interviewer: Tomáš Gregor Máš představu, jaký je třeba rozpočet? Kolik prostředků 
se věnuje na akademický rok?   00:24:51-3
 
Person 1: Vladimír Lajsek Tak určitě řada těch prostředků samozřejmě připadá na 
provoz, musíme rozhodně platit nájem, energie, telefon a tak dále a potom se to 
samozřejmě spotřebuje na pořádání těch akcí, kdy různě musíme zajišťovat všechny 
potřebné záležitosti.   00:25:25-3
 
Interviewer: Tomáš Gregor Já se ještě vrátím k historii? Proč byl vlastně spolek 
obnoven po 90. letech?   00:25:41-5
 
Person 1: Vladimír Lajsek tak určitě to byla tradice. V té euforii po změně režimu 
jsme s navraceli ke kořenům a došlo k obnovní spolku, který měl za první republiky 
velké renomé. Všehrd znal každý právník, dokonce byl známý i laické veřejnosti, 
takže to byl určitě návrat. Ještě by se dalo říct, že sem přišel nějaký jiný režim, tak 
Všehrd byl trnem v oku, ať už to byla okupace, nebo za socialismu ten Všehrd 
nemohl fungovat a když se pak všechno dostalo k současnému zřízení, tak byla 
možnosti i pro obnovení Všehrdu.   00:26:58-1
 
Interviewer: Tomáš Gregor To je z mý strany asi všechno. Děkuju za informace. 
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Rozhovor	č.	7	s	Helenou	Bártovou,	pověřencem	spolku	Všehrd	
pro	studentské	aktivity 
 
2.5.2011 ve 13:20. kancelář Všehrdu, PF UK 
 
   00:00:00-0
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:00:48-7
 
Když jsi se dostala na právnickou fakultu, jak ses o spolku dozvěděla a co tě sem 
přivedlo.   00:00:53-7
 
Osoba 1: Helena Bártová   00:00:53-7
 
Mě ty spolky lákaly hned, protože se mi líbí ten studentský život, jaký je v zahraničí a 
u nás vlastně to není tak rozjetý a byl den studentských spolků a tak nějak jsem si to 
tam oběhla. Já jsem byla prvně členem dvou spolků teda, nakonec jsem si vybrala 
jenom tady ten. Ten to vyhrál.   00:01:13-9
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:01:13-9
 
V jakém spolku jsi ještě byla, jestli se můžu zeptat?   00:01:16-9
 
Osoba 1: Helena Bártová   00:01:16-9
 
V Common Law Society, ale to mi nějak nesedělo.   00:01:21-7
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:01:24-7
 
Jak dlouho jsi ve spolku celkem?   00:01:24-7
 
Osoba 1: Helena Bártová   00:01:26-4
 
Od prváku, tři roky, teďka tři roky.   00:01:30-7
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:01:30-7
 
Co ti za tu dobu spolek dal a co vzal?   00:01:30-7
 
Osoba 1: Helena Bártová   00:01:30-7
 
Vzal mi čas, to určitě, ale zase mi dal spoustu možností. Ty spolky bych doporučila 
asi každýmu, protože se člověk dostane ke spoustě věcem, ke kterým by jinak 
nepřičichl, různý ty konference v senátu nebo ty akce, který pořádáme, zkušenosti s 
pořádáním akcí, práce s lidmi, kamarády, je toho hodně.   00:01:56-2
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:01:58-5
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Ty jsi předtím byla v nějaký neziskový organizaci zapojená?   00:02:00-4
 
Osoba 1: Helena Bártová   00:02:00-4
 
Ne, ne, nebyla jsem v neziskovce.   00:02:07-3
 
Interviewer: Tomáš Gregor       00:02:06-0 00:02:06-0 00:02:06-0
 
A co tě přímo přivedlo, co tě zaujímalo na těch studentských spolcích? 

  00:02:09-7
 
Osoba 1: Helena Bártová   00:02:09-7
 
Mně se nelíbí být jako neaktivní, já bych tady chtěla, aby to vypadalo opravdu 
jako v tom zahraničí, kde ty lidi nějakým způsobem cítí tu sounáležitost s tou 
školou, jsou na to hrdí a jsou hrdí i na ten spolek, ve kterým jsou, jako takový 
ty stupidní americký filmy, jak tam běhají ty blondýny polonahý a řvou to jméno 
tý svý koleje, tak trochu líp.   00:02:36-2
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:02:36-2
 
Trošku líp. Co ty teď vlastně děláš ve spolku? Jaká je tvoje role?   00:02:38-6
 
Osoba 1: Helena Bártová   00:02:37-4
 
Pověřenec pro studentské aktivity.   00:02:42-1
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:02:42-1
 
Pro studentské aktivity. Mmh. Takže?   00:02:45-5
 
Osoba 1: Helena Bártová   00:02:45-5
 
My spíš pracujeme jako tým, ale jelikož já mám ráda práci s lidma, přímo 
samotný ty akce, takže tyhle věci, no, ale nedá se říct, že zatím teďka toho bylo 
tak moc, takže pořádáme ty přednášky, ale opravdu je to taková týmová práce. 

  00:02:59-8
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:02:59-8
 
Za uplynulý semestr máte spoustu akcí. Co byly tak nějak nejdůležitější akce? 

  00:03:05-0
 
Osoba 1: Helena Bártová   00:03:05-0
 
Nejdůležitější byl benefiční koncert pro Japonsko, to už jsi tady určitě slyšel, to 
byla vražedná akce a teďka spíš, no, asi hlavně ty přednášky, co jsme pořádali, 
mediální konference a tak dále.   00:03:23-5
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:03:23-5
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Mmh. O co při pořádání těchto akcí spolek usiluje? Jaký má cíl?   00:03:27-5
 
Osoba 1: Helena Bártová   00:03:27-5
 
No, cíl všech spolků asi obecně je prospět těm lidem, přinést jim něco jinýho, 
tomu studentstvu. Jako určitě je nějaká řevnivost mezi těma spolkama, ale 
nejde o to jméno. Jo, jsme na ten spolek hrdý, řekla bych, takže se ho člověk 
snaží nějak vyzdvihnout, aby si lidi řekli, jo, tohleto je fakt fajn, ale spíš prospět 
těm lidem a přinést nějaký další věci, kontakty, informace.   00:03:58-1
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:03:58-1
 
Tobě přináší kontakty, informace tyhle akce?   00:04:01-7
 
Osoba 1: Helena Bártová   00:04:01-7
 
No jasně, zkušenosti, hrozně i jak to člověk jenom vidí, když tam sedí a 
poslouchá, tak se vždycky něco novýho přiučí, protože, co si budeme povídat, 
ty přednášky, co jsou na škole, který jsou prostě standardní, tak většinou jsou 
silně pod úrovní, že jo, a no, na všech školách si myslím, takže když člověk tam 
nechodí a pak sem přijde někdo zajímavej jako novej ombudsman, kterej to 
vezme úplně jinak, tak to je paráda.   00:04:29-4
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:04:29-4
 
Určitě, tak samozřejmě, vždycky každá zajímavá osobnost vzbudí víc rozruchu, 
než jenom učitel, který přednáší každý týden.   00:04:37-6
 
Osoba 1: Helena Bártová   00:04:37-6
 
Není to vždy pravda, může být i dobrej učitel.   00:04:40-8
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:04:40-8
 
To je pravda. Jakým způsobem jste zaměřený? Jste zaměřený jenom na 
právnickou fakultu, na studenty nebo i na veřejnost?   00:05:11-7
 
Osoba 1: Helena Bártová   00:05:11-7
 
My jsme teďka vstoupili do Studentský unie, poměrně nově, teďka jeden náš 
člen, který je jakoby pode mnou v tom pověřenectví, tak tam kandiduje na 
místo předsedy nebo místopředsedy a to už se snažíme jakoby dělat něco na tý 
větší úrovni, ale obecně jsme prostě na studenty práv, na právnickou obec, 
protože přeci jenom, jasně, může kdokoli, koho to zajímá, ale, koho zajímá 
novela občanského zákoníku.   00:05:43-5
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:05:43-5
 
Spolupracujete i s jinýma spolkama a s jinýma spolkama z jiných právnických 
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fakult?   00:05:48-9
 
Osoba 1: Helena Bártová   00:05:48-9
 
Z jiných právnických fakult my máme nějaký ty společný projekty skrze tu 
Studentskou unii, ale to je spíš taková záležitost, není to naše hlavní náplň, ale 
je to opravdu, že jim pomáháme, třeba teďka ten Majáles nebo se tak nějak 
prezentovat. Celkově pozvednout ten život toho studentstva, studentský 
jarmarky a tak, ale jinak ne a tady s ostatníma spolkama, nevím, co ti tady řekli 
nebo neřekli, teď zrovna moc ne, ale obecně je to taková ta idea, ke který se 
směřujeme.   00:06:23-9
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:06:23-9
 
Jak tady vycházíte se spolkama na fakultě obecně?   00:06:23-9
 
Osoba 1: Helena Bártová   00:06:23-9
 
Záleží jak kdy, všechno je to o lidech jako když si někdo sedne nebo nesedne, 
tak stejně jde většinou o ty studenty obecně, který si užívají ty akce, takže já 
bych řekla, že v pohodě, že tam není... Jestli tam jsou nějaký antipatie jako 
osudný, tak to je vždycky dočasná věc, nad kterou se dokáže snad člověk 
povznést.   00:06:49-9
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:06:49-9
 
Tak to snad, snad taky jde vždycky.   00:06:53-5
 
Osoba 1: Helena Bártová   00:06:53-5
 
Jo, jde všechno.   00:06:55-2
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:06:55-2
 
Kdo to tady všechno řídí tenhle spolek?   00:07:20-0
 
Osoba 1: Helena Bártová   00:07:20-0
 
Tenhle spolek? Třeba kdybyses zeptal půl roku zpátky, tak by to byl jenom 
starosta s místostarostou. Teďka, samozřejmě Adam jako dělá obrovskej kus 
práce, na něm to vlastně celý leží s Vláďou, jak rozjíždí ten časopis, ale fakt 
spíš fungujeme jako tým, že děláme nějak společná rozhodnutí a každej člen, 
nemusí to být z vedení, prostě může přijít s jakýmkoliv nápadem, může si ho 
zrealizovat s pomocí toho spolku s finanční záštitou, takže je to takový týmový 
teď, teď je taková hodně příjemná atmosféra v tom spolku.   00:07:54-8
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:07:54-8
 
To je fajn. Vy se sdružujete ve správní radě.   00:08:07-8
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Osoba 1: Helena Bártová   00:08:07-8
 
Je to výbor, není to rada.   00:08:07-8
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:08:07-8
 
Ve správním výboru.   00:08:07-8
 
Osoba 1: Helena Bártová   00:08:07-8
 
To je v pohodě.   00:08:13-0
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:08:13-0
 
Kolik má ten výbor členů, kolik se tak schází lidí?   00:08:14-3
 
Osoba 1: Helena Bártová   00:08:14-3
 
Myslíš, kolik se schází lidí jenom přímo členové SVéčka nebo obecně ty lidi, co 
přijdou na různou tu valnou hromadu, na to shromáždění.   00:08:28-0
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:08:26-2
 
Myslím lidi, který jsou aktivní?   00:08:29-4
 
Osoba 1: Helena Bártová   00:08:29-4
 
Aktivní členové prostě? Můžeme mít třeba tak dvacet opravdu aktivních lidí, 
který sem chodí, nějak se tu střídají, no a to je asi tak, víš co, jako všude. 

  00:08:50-2
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:08:50-2
 
Mmh, jako všude.   00:08:54-4
 
Osoba 1: Helena Bártová   00:08:54-4
 
No alespoň mi to tak přijde.    00:08:53-7
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:08:53-7
 
Mně spíš zajímá, jak je to tady u vás, jo abych to trošku...   00:09:18-5
 
Osoba 1: Helena Bártová   00:09:18-5
 
Jasně, zkonkretizovat to chceš, opravdu, tak prostě je nějakých dvacet těch 
aktivních lidí, teďka jsme jich nabrali poměrně hodně. Já bych ti to i mohla 
vypočítat z hlavy, kdybys chtěl přesnej počet. Chceš nebo ti to stačí 
zaokrouhleně?   00:09:28-8
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Interviewer: Tomáš Gregor   00:09:28-8
 
Tak kolik máte rámcově členů? Přes stovku? přes dvě? do jedný?   00:09:32-6
 
Osoba 1: Helena Bártová   00:09:32-6
 
Já jsem teďka chtěla rozjet novej systém při usedávání těch členů, tady těch 
papírových členů je hodně, těch papírových členů, co zaplatí členský příspěvek 
na rok, je míň a tak dále. Hele počítej, nějakých, já nevím, sedmdesát lidí, co 
jsou tady nějak aktivně, ale já neznám přesně ten počet. My máme personalistu, 
kterej udržuje ty starý a já pracuju hlavně s těma aktivníma lidma, ale myslím, 
že... počkej, vím to, protože se to teď řešilo, protože chceme dotáhnout jiný 
spolky, tohleto jim tam snad neřekneš..... nějakých asi osmdesát, já se zeptám, 
on to někdo bude vědět přesně, chceš?   00:10:19-2
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:10:19-2
 
Zeptám se někdy při příštích rozhovorech, děkuji. Je tady ještě nějakej další 
tým kromě správního výboru?   00:10:34-4
 
Osoba 1: Helena Bártová   00:10:34-4
 
Myslíš jako lidi, co se tady sdružujou a pracujou na něčem. Těch aktivních lidí 
není moc, takže ty, co přijdou, tak jsou přijatý a normálně s náma začínají 
pracovat, nejsme jako rozčlenění na týmy. Kluci si třeba rozjíždějí nějaký 
vlastní projekty, ale není to jako povinný.   00:10:57-0
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:10:57-0
 
Mě spíš zajímalo jako je redakční rada, jestli máš svůj vlastní tým třeba na 
organizování některých akcí. Mmh, jo, my si tak jako rozebíráme ty nový členy, 
který zatím neví, co chtějí přesně dělat, který přijdou a tápou, ale je to tak, že ty 
lidi, když je třeba něco udělat, tak něco udělají. To je ten místostarosta, jak 
jsem ti o něm říkala, místopředseda, jak jsem ti o něm říkala, možná.   00:11:30-6
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:11:30-6
 
Máte tady nějakou revizní komisi, jaký jsou vztahy s revizní komisí?   00:11:37-8
 
Osoba 1: Helena Bártová   00:11:37-8
 
Já bych řekla, že kladný, my o ní vůbec neslyšíme, není to ideální.   00:11:38-9
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:11:38-9
 
No je, to je, o tom sní úplně každej.   00:11:46-8
 
Osoba 1: Helena Bártová   00:11:46-8
 
Nemáme žádný vyhrocený vztahy, určitě ne uvnitř spolku a jak jsou různý ty 
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revizní a smírčí komise, tak revizní komise asi nějak pracuje, to jde tak nějak 
mimo mojí starost, smírčí.... my to prostě vůbec... tady ty věci netřeba používat, 
protože tady nedošlo k žádným konfliktům ani problémům a revizní komise 
samozřejmě, jak jsou vždycky ty jednoroční záležitosti, kdy se předkládají ty 
účty, tak tam to funguje, ale, žádnej problém.   00:12:10-0
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:12:10-0
 
Jasně, tady organizace těhle akcí a že jich děláte teď docela dost, tak vyžaduje 
nějaký finanční prostředky, jak jste financovaný?   00:12:22-6
 
Osoba 1: Helena Bártová   00:12:21-2
 
Od sponzorů, máme sponzorský systém, který byl nějak vymyšlen ještě za 
bývalého starosty, teďka to tady kluci vymakali a hlavně tak, prostě to, co se 
sežene, to, co se umluví po jednotlivých advokátkách, tu Randovu nadaci 
máme, ale o tom ti asi víc řekne Adam nebo Petra, protože já tu finanční 
situaci...   00:12:46-3
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:12:46-3
 
A můžeš mi říct třeba i něco o Randově Nadaci?   00:12:49-0
 
Osoba 1: Helena Bártová   00:12:49-0
 
Já asi ne, to ti řekne určitě Adam, my jsme s nima teďka začali, respektive 
teďka nás zadotovali hodně, když jsme připravovali ten koncert benefiční a k 
čemu slouží, to asi tak vím, ale Adam ti řekne lepší věci.   00:13:05-8
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:13:05-8
 
Vy vydáváte taky nějaký publikace, že jo, a máte třeba i výstupy z nějakých akcí? 

  00:13:15-5
 
Osoba 1: Helena Bártová   00:13:15-5
 
Vydáváme publikace, myslíš to nakladatelství?   00:13:21-4
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:13:21-5
 
Nakladatelství bývalé, časopis Všehrd nebo internetový časopis a mě zajímá, 
jestli třeba i z nějakých akcí.   00:13:35-8
 
Osoba 1: Helena Bártová   00:13:35-8
 
Ne, to nevydáváme, respektive se o tom píšou články právě do toho 
internetovýho časopisu, anebo na stránky a teďka chceme rozjet blog, 
internetový, protože tady měli zájem lidi, co nejsou až pro tak odborný psaní, 
který by se uchytili přímo v časopise, takže bysme založili vlastní, já mám v 
hlavě myšlenku na různý podcasty, víš a takový ty moderní věci, hodit něco na 
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internet.   00:14:01-3
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:14:01-3
 
Jasně. Ještě k těm akcím, jak to všechno propagujete?   00:14:07-4
 
Osoba 1: Helena Bártová   00:14:07-4
 
Jak to propagujeme? Klasický letáky, různé kampaně na škole, facebook je 
obrovská výpomoc téhle školní propagace a ty obrazy, který tu máme, když 
jsme propagovali tu větší akci, tak jsme zapojili rádio, spolupracovalo s námi 
epravo, takže se to dostalo všude možně, justice a tak dále, tak to byla ta větší 
akce na propagaci, ale jinak to je jenom pro studenty, takže stejnej systém jako 
všechny ostatní spolky tady samozřejmě s tím určitým prvenstvím těch 
obrazovek a tak.   00:14:47-2
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:14:47-2
 
Vy fungujete jako občanský sdružení, s dalšíma organizacema z nějakýho 
třetího sektoru a s dalšíma organizacema jinýma spolupracujete taky? 

  00:15:07-4
 
Osoba 1: Helena Bártová   00:15:07-4
 
Ne, my jsme tak jako pro sebe úmyslně. My jsme jenom sami za sebe, 
nespolupracujeme navenek s jinýma organizacema, spolupracujeme kdyžtak 
jenom tady spolkově, to je asi tak..... Doufám, že ti dávám správný informace, já 
se opravdu starám tak o ten svůj úsek, ani to není tím, že by mě od toho 
odsekli, ale spíš tím, že opravdu dělám to, co mě baví v tom spolku a ono to 
zabere.   00:15:28-1
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:15:28-1
 
Mmh. Jasně. Co spolupráce s ostatníma spolkama? Teď nevím, jestli už jsem 
se na to neptal.   00:15:35-5
 
Osoba 1: Helena Bártová   00:15:35-5
 
Ptal.   00:15:39-5
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:15:39-5
 
Spoluorganizujete akce něbo nějak akce s nima?   00:15:42-3
 
Osoba 1: Helena Bártová   00:15:42-3
 
No, já říkám, říkala jsem ti to tam, že, když se naskytne ta příležitost, třeba ten 
sportovní den, sportovní den někdy, ale to je spíš naše akce s fakultou, ale 
chtěla jsem říct den spolků, tak to jsou dny, kdy se všechny spolky sejdou 
dohromady a prezentují se nebo vítání prváků. Takže na takovýhle těch věcech. 
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Ze Studentský unie teďka po nás vlastně chtějí brožuru, takže na tom 
pracujeme s Juristama, kde předložíme vlastně pro prváky informační 
záležitosti o naší fakultě, jak to tady chodí.   00:16:23-1
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:16:23-1
 
Super. Jaká je spolupráce s fakultou?   00:16:27-3
 
Osoba 1: Helena Bártová   00:16:27-3
 
Tu máme velkou, ta je za náš spolek, tohleto je možná takový trošku nefér, ale 
ten Všehrd byl tady vlastně první a má tu velikou tradici. Tahle fakulta docela 
na tu tradici hraje a jelikož my pořádáme takový ty v jistým smyslu odbornější 
akce, ale tady to je opravdu můj soukromej názor, jo, tohleto není názor spolku, 
takže aby to třeba někdo někdy nepochopil špatně, to asi jenom tak pro tvoje 
účely, tak, že ta fakulta se na nás obrací, třeba s prodejem lístků na ples, s tou 
přípravou toho benefičního nás pověřila tou koordinací, nakonec se to kvůli 
časovým možnostem smrsklo, protože kdybysme měli koordinovat ty tři spolky, 
co tady jsou s náma, dohadovat se, kdo co udělá, takže jsme to dotáhli sami, za 
což jsme sklidili sice kritiku, ale my jsme se snažili o tu spolupráci a časově už 
to prostě... dva týdny. No a pomáháme jim s propagací, ta fakulta se na nás 
obrací a ona obecně spolupracuje s těma spolkama a vychází jim vstříc. 

  00:17:37-4
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:17:37-4
 
To je výhoda, když fakulta si to může dovolit, když má vlastní budovu a tak, 
proč ne.   00:17:46-3
 
Osoba 1: Helena Bártová   00:17:46-3
 
S váma to taky funguje?   00:17:46-3
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:17:45-9
 
To řeknu kdyžtak potom. Ještě jsem se chtěl zeptat, podporuje vás fakulta 
nějak finančně nebo podporovala někdy?   00:17:54-3
 
Osoba 1: Helena Bártová   00:17:54-3
 
Ne, ale určitě kdysi jo nebo respektive, nejsem si jistá, ale vím, že kdysi se tady 
disponovalo třeba jako milionovým rozpočtem, Všehrd v historii, měl takhle 
přímo napříč celou půlku patra a bylo to velký, no, ale ne, ale některý naše 
plány jo. Chceme rozjíždět v budoucnu takový předměty, protože přece jenom 
zase my máme to kapánek zkostnatělejší vedení s tím, že ještě se tu sedí na 
penězích a ten rozpočet se plánuje standardně tak, že je dobrý přijít s něčím ke 
konci roku a po zimě, aby viděli, kolik jim zbylo peněz. Budeme se podílet na 
tričkách a vypadá to, že třeba fakulta něco přidá, jo, že nějak to zadotuje nebo 
že to bude vypadat dobře, jinak jedeme sólo. Samozřejmě poskytuje nám 
prostory, ale není to zadarmo, ale pořád lepší, než nic.   00:19:04-7
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Interviewer: Tomáš Gregor   00:19:04-7
 
Jasně no. To je tak téměř všechno, co jsem tak chtěl, ještě možná něco k 
historii. Víš něco o historii? A jak vnímáš třeba spíš tu nedávnou historii, to 
znamená od roku 1989 a dál?    00:19:27-2
 
Osoba 1: Helena Bártová   00:19:27-2
 
Tak pozitivně, tam šlo o to, že pokud vím, tak rok 1989 bylo, kdy se tady zase 
sem nahrnuli ty lidi a obnovilo se to a spíš, než studentský spolek to fungovalo 
jako právnickej, protože to je právě ta doba, kdy máme jako člena Klause a tak 
jako všichni se nám sem nahrnuli, postupně to opadlo to vzrušení jako ze 
všeho v těch letech, si myslím a skončili jsme celkem špatně. Ten Všehrd na 
tom nebyl úplně dobře, ale za nějakých posledních pět let si myslím, že ty lidi 
se opravdu.... a já nechci křivdit těm mezi tím, já to neznám, ale vím, že teďka 
to tady funguje dobře a že se snažíme to nějak jako vytáhnout, ten spolek. Jak 
jsem říkala taky, jak už k tomu patříš, tak s tím cejtíš viď.   00:20:14-4
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:20:14-4
 
Jasně. Co se týče nějakých těch významných osobností, ty jsi zmínila Klause. 

  00:20:23-6
 
Osoba 1: Helena Bártová   00:20:23-6
 
Čestný člen je třeba Čermák, bývalý ministr spravedlnosti, předseda advokátní 
komory, emeritní. Malý, ten náš, teďka jsme mu předávali čestný členství, 
právě ten Klaus, on je tu seznam čestných členů, ale možná, že spíš, Adama si 
ještě...?   00:20:41-4
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:20:41-4
 
Ne, ještě ne. 00:20:41-4 
 
Osoba 1: Helena Bártová 00:20:41-4 
  
Tak on ti to všechno poví líp než já, tady to určitě. 00:20:46-3 
 
Interviewer: Tomáš Gregor 00:20:46-3 
 
Toho budu kontaktovat ještě teď. No, to je asi tak všechno, co by mě zajímalo, 
děkuju moc.   00:20:56-2
 
Osoba 1: Helena Bártová   00:20:56-2
 
Nemáš zač. 
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Rozhovor	č.	8	s	Adamem	Vojtěchem,	starostou	spolku	Všehrd,	 
Kancelář Všehrdu dne 16.5.2011   00:00:42-5
 
Interviewer: Tomáš Gregor Tak jestli bych mohl, tak bych se ptal úplně od začátku, 
jak ses o spolku dozvěděl, tady o Všehrdu a jak ses sem zapojil? Jak ses do toho 
dostal?   00:00:49-7
 
Person 1: Adam Vojtěch Tak já jsem... Asi Ti povím takový příběh: Zpívám a dělám 
hudbu a v roce 2006, kdy jsem byl na závěr na gymnáziu mě oslovila jedna 
spolužačka, která v té době měla přítele člena Všehdru, že dělají ples, protože mi 
děláme každý rok každoroční ples už dlouhou dobu a tentokrát byl tady v 
Interkontinentalu tady vedle a pozvali mě tam, jestli bych nechtěl zazpívat prostě na 
tom plese. Já jsem samozřejmě v té době nevěděl, co je to Všehrd nebo neznal jsem 
ten spolek, ale věděl jsou na právnický fakultě a věděl jsem, že já se osobně chci 
hlásit na právnickou fakultu, tak jsem řekl "Tak proč ne". Přišlo mi to zajímavý, tak 
jsem tam zazpíval, tam jsem poznal ty lidi, vlastně tehdejší vedení, tehdejšího 
starostu a další členy správního výboru a další členy a když jsem pak říkal, že se chci 
hlásit na práva, tak jsem říkal, že když se dostanu na ty práva, tak půjdu do Všehrdu. 
Tak jsem se dostal vlastně od prvního dne prváku jsem byl schválen, tedy podal jsem 
přihlášku a byl jsem schválen správním výborem a stal jsem se členem. Takže už 
jsem vlastně  - to bylo první den, takže už jsem nějakých pět let už jsem členem. 

  00:02:19-6
 
Interviewer: Tomáš Gregor No, to je přímo předurčení pro spolek, by se dalo říct. 
(smích), Jak tady probíhala tvoje kariéra, než ses stal starostou?   00:02:31-0
 
Person 1: Adam Vojtěch Když jsem byl v prváku, tak - až na výjimky to tak bývá, že 
když člověk přijde do prváku, tak dělá spíš nějaký pomocný práce, to znamená, 
nějaký třeba roznášení plakátů. Protože ono je to nesmírně důležitý, že jo? Když se 
dělají nějaký akce, tak aby ta propagace byla co největší, ale není to zase žádná 
velká zábava, ale většinou to na ty prváky zbývá - roznášení plakátů, nebo různý 
administrativní věci a tak. To jsem dělal i já, samozřejmě jsem se srovnával s těma 
lidma, protože jsem prakticky nikoho neznal. Takže to bylo prakticky ten prvák, kdy 
jsem byl jako řadový člen, pak se rozloučil tehdejší starosta a přišel nový, který pak 
měl svůj vlastní tým, teda ten správní výbor pětičlenný, s tím, že - to za mě ještě 
nebylo, to jsem byl v prváku - pak se vytvořili funkce pověřenců, což jsou členové 
správního výboru. Je pověřenec pro studentské aktivity, pro publikační činnost, pro 
marketing a PR a pak je vlastně jednatel spolku a starosta a místostarosta. No a mě 
řekli, jestli bych nechtěl dělat toho pověřence pro studentské aktivity, což znamená 
právě organizaci tady těch přednášek, párty, sportovních dnů, všeho, co se týká těch 
studentských aktivit, tý studentský zábavy i tý vzdělávací činnosti - ať už kurzy, co 
děláme různý. Takže tak jsem se stal členem toho správního výboru, byl jsem 
zvolený - protože to musí zvolit valná hromada spolku a na začátku roku do 
správního výboru volí valná hromada  a tak jsem byl členem toho správního výboru 
jako pověřenec. Pak jsem odjel. Dostal jsem se na Erasmus do Dublinu, takže jsem 
byl rok pryč, na rok jsem opustil ten spolek, ale udržoval jsem kontakt, abych věděl, 
co se děje. Pak jsem se vrátil a ten starosta končil, nebo říkal, že to časově nezvládá, 
tak jsem byl osloven, jestli bych nechtěl kandidovat na starostu. Tak jsem říkal, že jo, 
že proč ne a v září, nebo na začátku října, kdy byla valná hromada, jsem kandidoval 
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a byl jsem zvolen, takže teď jsem starosta.   00:05:22-2
 
Interviewer: Tomáš Gregor První rok starostou? To je zajímavá kariéra, skoro by se 
to dalo nazvat japonským modelem - úplně od začátku   00:05:29-7
 
Person 1: Adam Vojtěch (smích), jo, jo je to tak   00:05:29-7
 
Interviewer: Tomáš Gregor až úplně do vedení. Co ti za tu dobu spolek dal a co 
vzal?   00:05:35-5
 
Person 1: Adam Vojtěch No tak vzal mi, když to tak řeknu, asi čas, samozřejmě, 
zejména jako teď. V té době jsem dělal ještě jiné akce, když jsem byl řadový člen, tak 
to tak náročné nebylo a teď, ve funkci starosty je to hodně časově náročné, nebo dá 
se říct prakticky práce, ale neplacená, nebo s nějakýma benefitama, ale prakticky je 
to neplacený, takže ... Ale samozřejmě, baví mě to, takže to vůbec neřeším, ale ten 
čas to člověku vezme, musí si líp organizovat věci a tak, ale pak mám tým kolem 
sebe a ti mi pomáhají, takže to funguje dobře teďka a to je asi jediný věc, co mi vzal, 
nebo kterou mi bere, ale určitě mnohem víc mi ten spolek dal, nebo mi dává. Je to, 
když to vezmu obecně, nějaký hlubší vztah k fakultě, nebo k tomu životu tady, 
protože když je člověk anonymní student, tady je 600 lidí v ročníku, tak je to takový, 
že většina z těch lidí nemá vůbec žádnej vztah k tý fakultě, což v tom spolku opravdu 
člověk získá, protože získává kontakty, baví se s profesorama napřímo, osobně, to 
ho začínají poznávat, což může být taky samozřejmě výhoda, takže tady je ta stránka 
osobní ve vztahu k fakultě, Pak mi dal i kontakty obecně, když se dělají přednášky a 
tak,, tak jsou tady velice zajímaví hosté, ať už z politiky nebo z právní sféry - soudci, 
advokáti, takže samozřejmě ty lidi, když člověk může poznat osobně a osobně se s 
nima pobavit, tak je to přínosné. A samozřejmě je to zkušenost. Teďka v pozici toho 
starosty je to zkušenost v tom nějakým způsobem řídit ten kolektiv, rozdávat úkoly, 
takže do věřím, že do budoucna je to přínosné pro nějakou kariéru další, jako 
právníka.   00:08:12-6
 
Interviewer: Tomáš Gregor zmínil jsi správní výbor. Vy jste teďka poměrně větší 
tým. Už jsem pár lidí z toho týmu poznal. Jak vám to klape v tom týmu?   00:08:23-7
 
Person 1: Adam Vojtěch Velice dobře, Řekl bych, že co můžu hodnotit za těch pět 
let, tak myslím, že tohle je  nejlepší tým aktuálně nejlepší co tu byl za mojí éry, 
Opravdu ty lidi jsou výborný a velice snaživí, velice šikovní a je to vidět i na tom 
spolku, že za tenhle rok poměrně dost narostl, což samozřejmě není moje zásluha, 
ale je to zásluha celého toho týmu, ať už je to z hlediska marketingu, jak ten spolek 
vystupuje navenek, nebo z hlediska akcí, které pořádáme, z hlediska čerstvosti těch 
akcí, nebo jak často je pořádáme. Teď třeba pořádáme každých čtrnáct dní něco a to 
spektrum, tak jak je pořádáme, ať už párties, tak jak je to aktuálně teď, nebylo, takže 
myslím si, že to studenti tady na fakultě mají dobrý.   00:09:22-3
 
Interviewer: Tomáš Gregor Jsem se díval na vaší historii. Máte teďka spousta akcí 
oproti minulám letům. Jetě by mě zajímalo, jak koordinujete ty akce, jaká je 
koordinace pověřenců a tak?   00:09:41-9
 
Person 1: Adam Vojtěch No tak většinou je to tak, že třeba to dám na příkladu těch 
přednášek, protože to je taková asi nejčastější činnost naše, nebo taková 
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njobsáhlejčí, tak tam to většinou funguje tak, že většinou já vymyslím nějakého 
přednášejícího, občas s tím přijde někdo jinej, ale většinou já vymyslím někoho, koho 
pozvu oficiálně, většinou dopisem, pokud není přímo nějaký kontakt, pak s těma 
lidma jednám, vymyslím téma ve spolupráci s tím přednášejícím a pak pokud je 
vymyšleno datum a téma, zadám propagaci pověřenci pro marketing a PR, který 
vytvoří plakáty, nechá je vytisknout, pak se to musí rozvěsit, pak dneska samozřejmě 
facebook - obrovská možnost jak propagovat , což dřív nebylo, pak stránky - na 
stránky aktuality, rozesíláme maily všem členům, partnerům a dalším, ty zveme. Pak 
zase pověřenec pro studentské aktivity je zodpovědný za organizaci té přednášky, 
zase když jsou to, když jsou pozvaní nějací významnější hosté, tak po té předníšce 
probíhá takovej raut, nebo číše vína, takže ten pověřenec pro studentské aktivity je 
nějak zodpovědnej za to, aby to všechno klaplo, zamluví místnost, prostě pro tu 
přednášku i pro tu případnou číši vína. Takže to je jeho práce a pak je tady ten 
jednatel, nebo tentokrát jednatelka, které je zodpovědná za kasu spolku za finance, 
takže s tou všichni řeší to, když potřebují něco koupit, chlebíčky, víno nebo tak, nebo 
proplatit různé věci, tak ta je zodpovědná za financování těch akcí.   00:11:59-6
 
Interviewer: Tomáš Gregor ted mě to vyznělo trošku tak, že všechny ty akce jsou 
tvořeny zhora, tedy že vycházejí podněty většinou od Tebe.   00:12:11-3
 
Person 1: Adam Vojtěch Pokud jde o přednášky, protože ten starosta, jak je vlastně 
nejvyšší statutár, tak by měl zvát ty lidi, protože to asi, bych řekl, dobře vypadá, nebo 
když člověk zve třeba premiéra, tak by ho měl zvát jako starosta, ale když jsou pak 
party, sportovní dny, nebo tak něco, tak vycházejí podněty od členů a takhle to 
funguje.   00:12:45-1
 
Interviewer: Tomáš Gregor Vy máte správní výbor. Jsou tady ještě další - dalo by 
se říct - podvýbory, nebo projektový skupiny, které samy něco organizují?   00:12:53-6
 
Person 1: Adam Vojtěch Ne. Je to jen ten správní výbor s tím, že ti členové toho 
správního výboru mají nějaký svůj tým lidí, není to nějak institucializované, ale mají 
nějaký svůj tým lidí ,kterým zadávaají úkoly a tak, takže to tady, za ten rok, když to 
tak vezmu, tak jsou vyprofilovaní lidi, kteří jsou aktivní a který je možno, když je 
potřeba, tak jim zavolat a oni prostě zařídí různý věci.   00:13:28-2
 
Interviewer: Tomáš Gregor Vy organizujete spoustu akcí. Jaký ty akce mají 
povětšinou cíl? K čemu směřují?   00:13:35-3
 
Person 1: Adam Vojtěch Tak pokud jde o ty přednášky, nebo o ty kurzy, což je 
vlastně to hlavní poslání toho spolku, tak je to nějakým způsobem další vzdělávání 
těch studentů, nabídnout jim něco nad rámec těch klasických přednášek, které ty lidi 
často ani nezajímají, nebo nechodí na ně. Tak nabídnout jim něco jiného, nabídnout 
jim pohled lidí z praxe, to, že se s těma lidma mohou setkat osobně, že jim mohou 
položit dotazy, diskutovat, tak to je prostě obecně nějakým způsobem zvyšování těch 
znalostí, těch lidí nad rámec toho klasického akademického života, takže to je cíl těch 
vzdělávacích akcí. Pak jsou třeba různé kurzy, kurzy ASPI, nebo my jsme dělali 
Etiketu s Ladislavem Špačkem, takže to je vlastně i pro profesní nějaký život těch 
budoucích právníků, protože právník by měl mít nějakou   00:14:46-0
 
Interviewer: Tomáš Gregor kulturu   00:14:46-0
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Person 1: Adam Vojtěch přesně tak, to jsme právě udělali poprvé s tím panem 
Špačkem, protože to má pro právníky nějaký význam. Ty kurzy ASPI to je zase 
právní systém, který potřebujou znát, když pracujou v právních kancelářích, na 
vyhledávání zákonů, judikatury a tak, takže to je vlastně to vzdělávání a pak 
samozřejmě je to i zábava (smích), je to i zábava nabídnout lidem odreagování a 
samozřejměne jenom studiem živ je člověk. A k tomu studentskýmu životu odjakživa 
to patřilo i z h istorie, za první republiky se pořádaly různé maškarní karnevaly, ještě 
tady máme různé pozvánky a tak a to vlastně pořádáme různé ty párty, sportovní 
turnaje a tak různě.   00:15:46-1
 
Interviewer: Tomáš Gregor Je pravda, vy máte opravdu dlouhou historii. Jak jste 
navázali na to předchozí období, na období ještě před válkou?   00:15:51-0
 
Person 1: Adam Vojtěch Tak Všehrd byl rozpuštěný po roce 48 akčním výborem, 
že jo? Takže samozřejmě za komunistů nefungoval. V roce 1990 pak - já nevím ani, 
kdo přišel první s tím nápadem, ale byli to lidi, kteří se s nadšením rozhodli obnovit, 
nebo navázat, navázat na tu předválečnou tradici Všehrdu, kdy vlastní první starosta 
Igor Volný byl zvolen a v té době - ten Všehrd měl dříve hodně čestných členů, tak 
oni, to navázaní spočívalo i v tom, že uznali za čestné členy všechny čestné členy, 
kteří jimi byli v tom předválečném období, at to byl Karel Kramář a další. Začal se 
opět vydávat ten časopis Všehrd, který se začal vydávat v roce 1919, Opět ho 
obnovili, začaly se dělat plesy, které se také před tím dělaly, takže vlastně do puntíku 
- ta vydavatelská činnost, to byla toho Všehrdu obrovská doména zejména v První 
republice, kdy veškerou právnickou literaturu v té době vydával Všehrd, tak to se 
opět začalo dít, takže bych řekl, že téměř absolutně ten Všehrd navázal na tu 
předválečnou tradici ve všech těch činnostech i v tom složení, kdy vlastně stanovy 
se... ty se sice napsaly nové, ale prakticky velice inspirované těma předválečnýma. 
Prakticky tedy ten Všehrd, jak te%d působí, tak tak působil - i co víme z historických 
článků, před tou válkou   00:17:50-2
 
Interviewer: Tomáš Gregor Před tou válkou byla hlavní doménou Všehrdu 
publikační činnost. Te%d z toho sešlo, proč je tomu tak?   00:18:00-0
 
Person 1: Adam Vojtěch tak samozřejmě, nejen před tou válkou, ale  i po obnovení 
v tom roce 90, kdy ten trh vypadal úplně jinak, protože tady ještě nikdo nebyl, žádný 
soukromý vydavatelství, tak ten Všehrd na to navázal a obrovský množství textů se 
vydalo, a pak bohužel, prostě se trh rozšířil, přišli zahraniční vydavatelé, kteří tady 
udělali svoje pobočky a další, takže ta konkutrence byla čím dál tím větší a prakticky 
pak už se dalo těžko konkurovat, protože samozřejmě nabízely ty zahraniční 
vydavatelství autorům mnohem atraktivnější podmínky, které si ten spolek nemohl 
dovolit, i když v těch 20. letech měl taky dost solidní, měli u nás smlouvy ti vydavatelé, 
na a byl tam i konkurenční boj, oni se je snažili přetáhnout a valnou většinu přetáhli 
na smlouvy, které byly výhodnější no a takže díky tomu ten Všehrd pak musel, 
protože to nemohl dotovat... A druhá věcto, že finančně, po finanční stránce ten 
spolek dneska není na takové úrovni, ajko byl v 90. letech, kdy, vím od kolegů, že 
rozpočet byl běžně přes milion korun, standartní roční rozpočet, tak to dneska v 
žádném případě už není možné, takže to je další důvod.   00:19:51-1
 
Interviewer: Tomáš Gregor Vy přesto máte navázené parnterství  s nějakým 
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nakladatelstvím. Podílíte se ještě nějak na vydávání, nebo inspirujete to 
nakladatelství nějakým .... ?   00:20:01-2
 
Person 1: Adam Vojtěch máme dvě nakladatelství právnická. Poslední kniha, která 
vyšla, je tuším 2005, ted aktuálně bychom chtěli něco vydat, zejména teda skripta, 
což je věc, která tady chybí a ten Všehrd je dřív vydával, bohužel spíš je to taky o 
tom, že potřebujeme přesvědčit vyučující, aby to napsali, protože se jim to až tak asi 
nevyplatí, ale bylo byy to... je po tom poptávka ze strany studentů. Takže teď to 
vypadá tak, že bychom je chtěli vydat, ale vypadá to na dobré cestě, ale musíme ty 
vyučující přesvědčit. Druhá věc je, že jsme chtěli vydávat ještě jenou publikaci, ale 
bohužel  to ztroskkotalo na financích, takže to je teď základní otázka - finance prostě 
na to vydávání těch knih aktuálně ve spolku nejsou, takže uvidíme do budoucna. 

  00:21:16-0
 
Interviewer: Tomáš Gregor Přeci jenom, lidské zdroje a finance jsou největším 
problémem všech občanských sdružení. Potom bych se chtěl zeptat, trošku víc do 
historie, jestli by to šlo - na nějaký historický milníky, nebo jejstli máš zprávy, jak to 
vypadalo po obnovení po válce, během těch 3 let, jestli se něco dělo, jestli zůstali 
původní členové spolku tady na fakultě,...   00:22:02-6
 
Person 1: Adam Vojtěch MHM, pokud jde o první republiku, tak ten spolek rostl jako 
obrovskou měrou, protože, zejména díky té publikační činnosti, protože tedy to bylo 
tak, že oni vydávali nějaké učební materiály a ten, kdo je chtěl mít za nějakou lepší 
cenu, tak musel se stát členem Všehrdu, ale to samozřejmě nebyl jediný důvod. 
Všehrd tak také získal prestiž a počet členů se pak pohyboval v řádech tisíců.. TZ 
toho se pak stala obrovsky důležitá organizace, nejenom v rámci fakulty nebo 
univerzity, ale i v rámci celé tehdejší společnosti, dky vím, že vlastně tehdy byli 
členové zvaní at už k tomu Karlu Kramářovi - předsedovi vlády, nebo na Hrad na 
pravidelný setkání. Třeba Alice Masaryková, dcera Prezidenta republiky je zvala na 
nějaká velikonoční mírová setkání každý rok. a další věci.  Takže ten spolek opravdu 
byl obrovskou silou a vzešlo z jeho řad velké množství členů, kteří byli... jako 
například Jaroslav Preiss, což byl vrchní ředitel Živnostenské banky, nebo Albín Bráff, 
to byl politik, právní, Alois Rašín, další významný ekonom a ministr financí a další a 
další. Tedy to byla dokonce dost politická organizace v tom směru, že vždycky každý 
rok, když byly volby, tak se sestavovaly dvě kandidátky - pravicová a levicová, občas 
doplněné o komunistickou. Takže i v tom směru to bylo pojaté úplně jinak. Jinak 
taková temnější stránka toho spolku bylo to, že v roce 1938 vyloučil veškeré židovské 
členy, což bohužel v té době se dostali do vedení tací lidé a pak byla ta válka, pak 
vroce 48 to bylo rozpuštěno. Já nevím přesně, jak to v těch třech letech probíhalo, 
ale vím, že ten Všehrd pak nějakým způsobem jakoby fungoval ,ale už to nebylo na 
bázi, že by to byl studentský spolek, ale že to bylo tak, že nějak učitelé nějakým 
způsobem tady působili, jako profesoři, v době komunismu, ale nemělo to nic 
společného nic s tím VŠehrdem předválečnným.    00:25:22-9
 
Interviewer: Tomáš Gregor Já vím, že byl pak Všehrd do Revolučního odbojového... 
shromáždění?   00:25:22-9
 
Person 1: Adam Vojtěch Revolučního odbojového hnutí    00:25:29-4
 
Interviewer: Tomáš Gregor Revoluční odbojové hnutí, přesně tak.   00:25:31-5
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Osoba 1: Adam Vojtěch Ale už to právě nemělo nic společného s tou historicky, s tím 
historickým Všehrdem. To až pak po tom roce 90.   00:25:37-2
 
Interviewer: Tomáš Gregor Přeci jenom změna vedení a co potom, že? Mluvil jsi o 
významných osobnostech, mě by zajímalo, jsou teď nějaké významné osobnosti po těch 90. 
letech? Tak určitě, po těch 90. letech, nebo v tom roce 90, když se to obnovilo, tak byl 
obrovský entuziasmus a obrovsky ten Všehrd byl podporován, nejen v rámci fakulty, ale i z 
vnějšku, takže se stávaly členy i významné osobnosti, jako třeba Tomáš Sokol, což byl 
ministr vnitra, myslím v té době. Dneska je to významný advokát,Došek, soudce a tak dále. 
Samozřejmě nějakým způsobem ten entuziasmus trošku opadl v průběhu a stal se z toho 
Všehrdu takový standartní studentský spolek, ale ... každý rok produkuje množství lidí, kteří 
dneska, když se s nima bavím, prostě s těmi staršími členy, tak jsou na poměrně 
významných pozicích, ať už bývalý, nebo druhý vlastně starosta po roce 90 je náměstek 
ministra průmyslu a obchodu, dneska teda Vrchní ředitel Ministerstva průmyslu a obchodu, 
další významní advokáti, právník roku teďka - člen správního výboru se stal teďka, jako 
každý rok je ta, ta soutěž, tak vyhrál Právníka roku v oblasti práva, co dělá. Pak někteří z 
nich jsou různí partneři v advokátmích kancelářích, významných, tady v Praze. Soudci 
samozřejmě, v senátu, i tady někteří vyučující mladší, tak to jsou taky bývalí členové. 
Samoztřejmě v tom množství lidí ne všichni jsou takhle úspěšní, ale ale hodně z nich jsou 
úspěšní právníci a právě proto my dneska připravujeme projekt - docela nový, projekt 
ALUMNI, což je vlastně klub absolventů, nebo klub bývalých členů. Já nevím, třeba když 
jsem byl minulý rok v tom Dublinu, tak jsem viděl, jak to funguje a na západě to funguje 
standartně na těch univerzitách, s tím, že prostě se sdužují bývalí členové, nebo nějací 
příznivci při spolku, což do této doby vlastně nebylo, i když nějaký ten kontakt jsme 
udržovali,ale te%d to chceme nějakým zpsůobem více inistitucionalizovat. Teď tvoříme 
databázi a právě kvůli tomu sháním kontakty na různé bývalé členy a navštěvuji je a 
získávám informace o tom, co dělají a tak. A teď 10. června bychom měli mít takový večírek, 
kam bychom chtěli pozvat bývalé členy, čestné členy a další. Samozřejmě i současné. To je 
tedy taková další do budoucna. Samozřejmě teďka se to rozjíždí, je to v plenkách, ale myslím 
si, že pokud se na tom bude pracovat i dobudouna, tak by to mohlo, jako vzniknout z toho 
takový klub v rámci toho Všehrdu, kdy se scházel. Bylo by to nejen přínosné pro ty lidi 
samotné, když se setkají, tak že jo, můžou... jsou to kontakty pro ně, že jo, byznys kontakty, 
ale i pro ty současné členy Všehrdu, protože díky tomu jak je obrovský počet těch právníků, 
který každý rok vyjde, tak to pracovní uplatnění se docela shání těžko a ti bývalí členové, 
pokud jsou a většina z nich jsou jakoby nakloněni tomu spolku, tak by mohli jim pomoct do 
budoucna v nějakým uplatnění a tak. Takže to je takovej projekt, který aktuálně 
připravujeme.   00:29:27-9
 
Interviewer: Tomáš Gregor Mhm, Ty jsi zmínil, že někteří vyučující, jako členové bývalí 
nebo i současní tady vyučují na fakultě, Jaké jsou obecně vztahy s fakultou?   00:29:41-3
 
Osoba 1: Adam Vojtěch Velice dobré bych řekl, až výborné. Pokud teda mohu mluvit za to 
období, kdy vlastně já jsem nastoupil v prváku a myslím, že zrovna začal působit pan 
profesor Gerloch - děkan. Te%dka vlastně už má druhé funkční období, s kterým je velice 
dobrá komunikace, i s celým kolegiem fakulty, kdy nám vychází maximálně vstříc. Už jenom 
to poskytování těch prostorů, kde působíme, že máme dvě kanceláře, což je poměrně 
nadstandartní a .... i za nájmný, který je zase velice příznivý, nebo upravený pro nás jako pro 
neziskovou organizaci a další věci a taky i to, že když tady pořádáme akce, tak že nám 
povolují všechno. Zase, když vezmu akci dost tradiční - Mikulášský svařák, což je akce, která 
se dělá už mnoho let tady právě v "Bazénu" kolem Mikuláše před Vánoci, tak bez problému 
nám vycházejí vstříc a povolují to pořádání, i když je to party na fakultě přímo. Ale má to 
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jakoby tradici a není s tím problém, ale samozřejmě další propůjčování místností na 
přednášky a tady to všechno... Takže komunikace, vztahy minimálně tedy s vedením - 
panem děkanem a kolegiem děkana, jsou velice nadstandartní, bych řekl.   00:31:23-6
 
Interviewer: Tomáš Gregor To je výborná věc, když člevěk slyší. Když má člověk oporu 
ve fakultě a fakulta vítá tady ty akce... Potom, jak je to tady s ostatníma spolkama? Vy 
nejste jediný spolek na právnický fakultě...   00:31:42-6
 
Osoba 1: Adam Vojtěch Aktuálně jsou tady kolem nás spolky čtyři. Tři, protože ten 4. je 
takový, že moc nevíme, co dělá, jak působí a tak, protože oni tady nemají kancelář, ale 
občas dělají nějaké akce, ale prakticky s nima nejsme moc v kontaktu. Ale ty standartní 
spolky jsou Všehrd, Common Law Society a ELSA, s tím, že Common Law Society a ELSA 
byly založeny taky někdy v 90. letech a ty vztahy bych řekl, že jsou celkem optimální, 
samožřejmě je tam rivalita mezi těmi spolky, to určitě, co vím z historie a z těch 90. let a tak 
dále, tak to bylo možná ještě horší, než teďka. TEď si myslím, že je to poměrně v pořádku, 
že se snažíme docela dobře komunikovat, ale ta rivalita tam je, protože každý chceme dělat 
ty lepší akce, než ten jiný spolek, ale v konečným důsledku pro ty studenty je to , to jako 
konkurence obecně na trhu a tak, pro ty studenty, kteří jsou příjemnci našich akcí, tak je to 
pozitivní.    00:33:14-1
 
Interviewer: Tomáš Gregor Student je ten, kdo vyhrává. Já jsem se zarazil nad tím, když 
jsem projížděl stránky spolků, kolik tady bylo akcí za tenhle akademický rok a kolik tady 
hlavně bylo politiků. Jsem si říkal, to je až neskutečný, skoro by se dalo říct, že tady přes 
most chodí každý druhý.   00:33:33-3
 
Osoba 1: Adam Vojtěch smích. Tak ono je to právo je s tou politikou docela dost spjatý, 
že jo, jakoby. Ať už je to přijímání zákonů a tady to všechno, tak to je s tou politikou spjatý 
poměrně zásadně, protože to právo prochází vším. Takže proto. Ale samozřejmě jsou to 
atraktivní hosté a ty lidi, nebo studenty to zajímá. Samozřejmě, asi nezvali bysme každého. 
Bohužel komunisitcké politiky diskriminujeme, ale tak, kor u nás se tomu nedá moc divit, že 
jo. Ale jinak, je to politicky velmi atraktivní a někdy ta přednáška samozřejmě je více 
přínosnější, někdy méně. Zrovna teď je tady ministr Pospíšil, Common Law má přednášku. 
Takže jako, je to tak.   00:34:40-0
 
Interviewer: Tomáš Gregor Potom jsem se chtěl zeptat, vy fungujete jako nezisková 
organizace. Spolupracujete ještě s nějakýma jinýma neziskovkama, krom spolků na fakultě? 

  00:34:52-9
 
Osoba 1: Adam Vojtěch tak standartně ne. Teď byla vyjímka, když jsme dělali koncert 
Právníci pro japonsko, což byl ohledně té katastrofy v Japonsku. Přišel nápad od vedení 
fakulty od proděkana pro zahraniční vztahy prof. Darmohorského, s tím, že by se mělo něco 
udělat, protože u nás studují Japonci a lidi od nás zase studují v Japonsku, nějací studenti, 
takže by se nějaká solidarita měla projevit. Tak původně jsme mysleli, že uděláme sbírku, ale 
pak se to zvrhlo na to, že uděláme koncert přímo tady v bazénu. Ale říkali jsme, že si 
nechceme jakoby, že nemáme s tím zkušenosti, s tím vybíráním peněz a kam bysme to pak 
poslali, protože to neděláme normálně, tak jsme právě oslovili Nadaci Forum 2000 a nadaci 
Adra, které to jakoby zaštítily a ten výtěžek pak šel na ty na jejich účty a dále byly použity 
těmito organizacemi. Takže to byla výjimka, že jsme spolupracovali s těmito organizacemi, 
ale standartně jakoby nějakou spolupráci dlouhodobější žádnou nemáme jinou.   00:36:11-3
 
Interviewer: Tomáš Gregor Přesto, ještě se zeptám, vy jste nezisková organizace, tedy 
součást neziskovýho sektoru tady v republice. Vnímáte se vůbec jako součást neziskovýho 
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sektoru?   00:36:27-6
 
Osoba 1: Adam Vojtěch eeeeh. Tak musím říct, že nejspíše ne. Tak samozřejmě vnímáme 
to ohledně nějakých daňových věcí, ale tohle řeší třeba naše jednatelka, která o tom má... Já 
třeba jako vůbec do toho nevidím. Ale spíš se bereme jako součást fakulty, součást univerzity, 
že děláme něco pro dobro univerzity, nebo dobro společnosti, nebo když to řeknu kontkrétně, 
tak tý studentský společnosti, ale nějaký širší ne. Spíš opradu v rámci tý fakulty, nebo té 
univerzity, než v nějakém širším konceptu, jako součást neziskového sektoru.   00:37:24-2
 
Interviewer: Tomáš Gregor mhm. Organizujete taky akce pro veřejnost, nebo jen akce 
pro fakultu a právníky?   00:37:29-5
 
Osoba 1: Adam Vojtěch tak prakticky všechny akce jsou otevřené veřejnosti, proto jsou 
publikované na našich stránkách, i když zveme prostě přes e-mialy, tak zveme různé naše 
partnery a příznivce. Je to tedy otevřené každému a často lidé - není to nikdo z ulice, ale lidé, 
kteří jsou z nějakého ministerstva, tak se dozvědí o nějaké přednášce, tak se dozvědí o akci, 
která je pro ně zajímavá a přijdou a to není samozřejmě žádný problém. Valná většina těch.. 
pokud to tedy není tak, že děláme zrovna sportovní víkend, protože tam je to třeba přímo 
zaměřené na studenty, že tam by měli být studenti PF, ale ty přednášky by měli být otevřené 
veřejnosti absolutně, tam není problém.   00:38:33-5
 
Interviewer: Tomáš Gregor Pak se ještě chci zeptat. Jak jste vlastně financovaní? 

  00:38:43-4
 
Osoba 1: Adam Vojtěch Tak financování je samozřejmě zásadní problém, že jo, protože 
na tom visí ta činnost spolku i to, jak četná ta činnost bude, nebo jak obsáhlá. Je to 
samozřejmě sponzoring, sponzoring je základ. Jak říkám, dvě právnická vydavatelství nás 
podporují, pak ještě dvě menší advokátní kanceláře. Tak základ samozřejmě sponzoring a 
pak naše další aktivity, když pořádáme nejrůznější ty párty, nebo ty kurzy, tak z toho jakoby 
získáváme taktéž nějaké finance, ale to je v rámci rozpočtu spíše marginální. Bez těch 
sponzorů bychom nemohli nějakým způsobem přežít.   00:39:50-5
 
Interviewer: Tomáš Gregor Jaký máte tak rámcové obrat za tenhle rok, jestli se můžu 
zeptat?   00:39:50-5
 
Osoba 1: Adam Vojtěch eeeh Ten rozpočet se právě podařilo rozpočet navýšit. Teď 
aktuálně se rozpočet pohybuje tak kolem sto čtyřiceti tisíc. Jak říkám, když hovořím s těmi 
kolegy z let devadesátých, tak tam byl rozpočet třeba přes milion, ale to zase bylo jiný, 
protože oni pořádali třeba koncerty české filharmonie, kdy třeba ten koncert stál milion korun 
a oni přišli někam do nějakejch bank a velice ochotně jim ty banky jim na to daly sponzorský 
dar, což dneska je nereálný. Dneska je to všechno nějakým způsobem kontakty, jednak když 
člověk přijde do nějaké advokátní kanceláře, nebo nějaké jiné společnosti, jakoby anonymní, 
i když ten Všehrd má v té právnické veřejnosti nějaké jméno, ale to je asi obecně v tom 
neziskovém sektoru, že ty firmy musí mít v sobě nějaké mecenášství, aby to podpořily, jinak 
oni z toho fakticky nic nemají, mají samozřejmě logo na stránkách a tak dále, ale z hlediska 
toho marketingu to pro ně není až tak zajímavé, ale což dneska... ohledně krize. Každý se 
furt odvolává a ty další věci, tak se ty rozpočty utahují.   00:41:48-6
 
Interviewer: Tomáš Gregor Peníze jsou teď velký problém obecně. Ještě bych se zeptal, 
pomohlo ti nějak to partnerství s advokátními kancelářemi, nebo členům, třeba získat práci, 
nebo Erasmus.   00:42:04-4
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Osoba 1: Adam Vojtěch eeeh, tak určitě. Kanceláře, které máme, tak někteří studenti tam 
pracovali. Samozřejmě není to tak velké množství, protože většinou je to v řádech jednoho 
dvou studentů, protože jednak ty kanceláře nemají větší kapacitu, ale jednak, Jak říkám spíš 
to pracovní uplatňění si slibujeme od toho klubu Alumni, protože ti lidi tam pracují v 
advokátních kancelářích, na ministerstvech a ti by mohli těm členům pomoci s tím pracovním 
uplatněním, což je taky jeden z těch důvodů, proč tvoříme ten projekt.   00:43:02-5
 
 Interviewer: Tomáš Gregor Děkuju. Myslím, že to je všechno.   00:43:02-5
 
Osoba 1: Adam Vojtěch Jo, není zač, vůbec. 
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Rozhovor	č.	9	s	JUDr.	Jiřím	Hřebejkem,	proděkanem	pro	
studium	na	PF	UK  
dne 12.5. 2011 
 
 

  00:00:00-0
 
Interviewer: Tomáš Gregor     00:00:00-0 00:00:47-8
 
Jestli mohu, tak bych se rád zeptal na některé věci ohledně studentských spolků. 
Tady u vás na fakultě funguje více studentských spolků a mě by zajímalo, jak se k 
tomu, k jejich působení tady staví fakulta.   00:00:55-5
 
Osoba 1: JUDr. Jiří Hřebejk   00:00:55-5
 
Jsou tady čtyři studentské spolky: Všehrd, ELSA, Common Law Society a Juristi, ti 
jsou nejnovější, naopak teda Všehrd, ten má více než stoletou historii, takže to je 
skutečně spolek tradiční. Vedení fakulty s nimi spolupracuje, mám pocit, že je taková 
všestranná nebo oboustranná spolupráce, korektnost. V tomhletom směru asi 
nemám nejmenších výhrad. Nedám samozřejmě ruku do ohně za všech zhruba 130 
učitelů fakulty, že všichni nic jiného nedělají, než teda sledují činnost spolků, ale jako 
asi teda všichni učitelé vědí, respektují je čili někteří, když za nimi ten příslušník toho 
spolku nebo zástupce toho spolku přijde, tak asi mají snahu ho přijmout, vyhovět čili 
oni některé ty spolky pořádají různé besedy s učiteli na kafíčku nebo mají takovou 
nějakou Kavárnu u Chlupatýho ducha za Národním divadlem čili tam se pořádají 
různé besedy a co já vím, tak když je takhle někdo osloven, tak to akceptuje, oni pak 
vydají spolky plakát, který je tady rozvěšený po fakultě čili i tady přesto je to vnímáno, 
že vyvíjí nějakou činnost. Popravdě řečeno, dost se ty spolky aktivizují před volbami 
do akademického senátu, kde vlastně, neříkám, že jsou to kandidáti těch spolků, ale 
je to nějak organizované, ten studentský život čili jako jo, část senátorů je jakoby 
nominovaná těmi spolky a pak tedy hrají nejenom za studenty, ale i za ty spolky v 
akademickém senátu. V tomhle směru mám pocit, že není nějaký zásadní problém. 

  00:02:45-0
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:02:44-6
 
Probíhá tady mezi fakultou a spolky nějaká spolupráce?    00:02:46-1
 
Osoba 1: JUDr. Jiří Hřebejk   00:02:46-1
 
No, tak sídlí na fakultě čili už to je teda, že fakulta, ač teda jako trošičku riskuje, že 
když ten spolek pak udělá nějaký průšvih, tak je to vnímáno tak, že to je průšvih 
fakulty, protože přece jenom ne každý oddělí, že to je studentský spolek, ale vnímá, 
že sídlí na fakultě, že teda je to asi nějaká součást fakulty, čili to je jedna věc. Druhá 
věc je, jak říkám, pokud ty spolky se obrátí na vedení fakulty, například se 
zapůjčením místností, s pomocí nějaké organizace, případně s převzetím nějaké 
záštity nad nějakou větší akcí, vždycky jim vycházíme vstříc. Je to dokonce takový 
bod jednání kolegia děkana a pak se to objevuje i v zápisu, který se zveřejňuje čili se 
i můžete podívat na zápisy z kolegia děkana a vždycky tam najdete nějaký bod, že 
tomu a tomu spolku se souhlasí s tou a tou besedou, se zapůjčením místností nebo 
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se zapůjčením nějakých prostor na fakultě a tak dále, čili jako jo, probíhá.   00:03:50-6
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:03:50-6
 
Spatřuje fakulta nějakou výhodu ve spolupráci se spolky? V jejich podpoře? 

  00:03:55-6
 
Osoba 1: JUDr. Jiří Hřebejk   00:03:55-6
 
No, tak já myslím, že určitě, protože je to jakási doplňková činnost pro ty studenty, 
kde fakulta přece jenom je dost anonymní a ty spolky organizují ten studentský život 
čili určitě jo. Dokonce když je teda shromáždění prvního ročníku, abychom jim teda 
vůbec řekli, co to je fakulta a jak se tady pohybovat a jak se v takových hlavních 
rysech liší od střední školy, tak vždycky dáváme prostor těm studentským spolkům a 
oni potom třeba, vím, že jako vezmou po skupinkách ty prváky a provádějí je po 
fakultě ve smyslu: tady je knihovna, tady je menza, tady sídlí děkan, tady sídlí 
sekretariát katedry jako jo, spolupracují a je to taková doplňková činnost. Skutečně 
sem ty spolky jaksi dostanou i dá se říct dost významné funkcionáře, minulý týden 
tady byl třeba ministr spravedlnosti, který je právník a který tady měl vystoupení a 
besedu se studenty na téma nový občanský zákoník a reforma justice, takže je to 
rozhodně doplňková činnost.   00:05:01-5
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:05:01-5
 
Takže myslíte, že i spolky přispívají k větší prestiži fakulty?   00:05:06-9
 
Osoba 1: JUDr. Jiří Hřebejk   00:05:06-9
 
Já myslím, že jo. Není to jenom ta suchá výuka podle rozvrhu, ale starají se nejenom 
o takové ty úplně odborné věci ala přednáška ministerstva spravedlnosti, ale starají 
se o různé kulturní zázemí, ať už je to galapařba na parníku a takovéhle věci čili jako 
jo a podle mě to patří k vysoké škole, protože tak nějak ten vysokoškolský život má 
být pestřejší, nejenom ten nad knihama čili ty spolky doplňují fakultu v tom, že to není 
jenom taková ta, řekněme, suchá teorie nebo to, co se musí dělat, taky že to je to, co 
se může.   00:05:44-6
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:05:49-9
 
Jsou nějaké projekty, které fakulta přímo podporuje, které dělají studentské spolky? 

  00:05:57-9
 
Osoba 1: JUDr. Jiří Hřebejk   00:05:57-9
 
No, já si myslím, že ano, ale teď si momentálně nepamatuju, že by to byl nějaký 
dlouhodobý projekt, spíš jsou to takové projekty, neříkám, nahodilé, ale jakoby 
jednorázové čili v tomhle směru určitě, ale aby nám ty spolky předložily, co chtějí 
dělat na dva roky, tak to ne anebo že by měly nějakou vizi, že teda do dvou let nebo 
do pěti let nebo čtyř let teda chtějí něco, tak to taky ne. Spíš si můžeme říct, zápis 
toho kolegia, naprosto náhodně ho teď tady mám navrchu. Čas od času je bod na 
kolegiu děkana o spolupráci se studentskými spolky, kde si jakoby vyříkáváme, co 
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spolky chtějí po nás a co zase my chceme po spolcích čili tuhle, když najdeme tu 
příslušnou pasáž, takže: kolegium děkana udělilo souhlas spolku Common Law 
Society s konáním letních škol - srovnávací právo ve dnech 27.6 - 1.7. v Praze, 
rekodifikace soukromého práva ve dnech 17.7 - 24.7. v Peci pod Sněžkou, summer 
school ve dnech 24.7. - 31.7. Pec pod Sněžkou, kolegium děkana udělilo souhlas 
spolku Common Law Society s poskytnutím místností č. 303 dne 2.5.2011 od 18:00 
za účelem přednášky profesora Devroe na téma Interactive Common Law for Europe, 
kolegium děkana udělilo souhlas spolku Common Law Society s poskytnutím 
místnosti číslo 100 a tak dále, jo čili jako prochází to kolegiem děkana čili jenom tady 
v tom posledním, ze spolků, pokud teda to takhle beru, tak je tady jeden, dva, tři, čtyři, 
pět, ELSA Praha šest, sedm, osm, devět,deset, jedenáct, to jsou Juristi, dvanáct jo 
čili dvanáct bodů je vlastně věnováno nějaké spolupráci, buď souhlasu, poskytnutí 
místnosti, převzetím záštity, je zcela běžné, že když tady je i Prezident republiky, i 
ten tady byl na pozvání spolků, tak je asi celkem běžné, že ho přijme děkan, jo že 
potom teda fakulta dá takovéto zázemí kolem toho včetně nějakého lehkého 
občerstvení a podobně čili já si myslím, že rozhodně by bylo dobré, kdybyste se 
zeptal i těch spolků, ale z hlediska činnosti fakulty si myslím, že to funguje.  00:09:03-

  9
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:09:03-9
 
Spolků se ptám docela dost, samozřejmě jsem chtěl znát i názor Váš. Ještě by mě 
zajímalo, jsou taky některé projekty, které by vyloženě chtěla fakulta, aby spolky 
uspořádaly?   00:09:16-2
 
Osoba 1: JUDr. Jiří Hřebejk   00:09:15-2
 
No, to nevylučuju, teď Vám neřeknu úplně příklad. Vím, že se teda Všehrd, mám 
pocit, podílel nebo respektive dělal právnický ples, čili jako to byl jeden příklad, teď 
Vám ale neřeknu úplně konkrétní případ, že bychom my teda zase naopak za 
spolkem šli, prosím vás převezměte tohle, tohle, tohle. Nevylučuju to, ale pokud, tak 
by to zase byla spíš taková jednorázová záležitost.   00:09:43-2
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:09:43-2
 
Tady říkal právě Všehrd i Common Law Society ohledně koncertu Právníci pro 
Japonsko.   00:09:48-4
 
Osoba 1: JUDr. Jiří Hřebejk   00:09:48-4
 
Ano, ano, to tady bylo, před asi dvěma měsíci.   00:09:51-1
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:09:51-1
 
Potom bych se chtěl zeptat, přispívá někdy fakulta na činnost těch spolků? 00:10:02-

  7
 
Osoba 1: JUDr. Jiří Hřebejk   00:10:02-5
 
To nevím úplně přesně, to byste se musel zeptat tajemníka fakulty. Já teda si nejsem 
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úplně jist, jestli je to spíš takový jakoby příspěvek tichý, že teda neúčtujeme nájemné, 
spotřebu elektřiny a takovéhle věci, ale to jako opravdu nevím stoprocentně, to byste 
se musel zeptat tajemníka fakulty.   00:10:21-4
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:10:21-4
 
Rád bych se zeptal také na druhou stranu. Je tady nějaká činnost, kterou spolky 
dělají, která tady není vyloženě vítána?   00:10:37-2
 
Osoba 1: JUDr. Jiří Hřebejk   00:10:37-2
 
No, takhle bych to neformuloval. Jako samozřejmě oni, jednak ty spolky jsou čtyři a 
každý vyvíjí nějakou činnost čili já neříkám, že tady nejsou, řekněme, nepovedené 
akce, ale jsou to spíš takové věci, kde chtějí nějaký koncert nebo nějakou akci v době, 
kdy je tady ještě výuka čili to se potom tváříme, řekněme, kysele, případně to 
zatrhneme nebo teda řekneme, heleďte se, jo, ale udělejte to o hodinu, o hodinu a 
půl později čili v tomhletom směru ano, ale abychom vyloženě měli nějaký konflikt, že 
tohle, to nesmíte dělat, tohle, to si rozmyslete, to si nepamatuju, že by za posledních 
nějakých nevím kolik, šest let, bylo.   00:11:19-0
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:11:19-0
 
Máte třeba zprávu o některých Vašich kolezích pedagozích, že by jim vadil přímo 
tady nějaký projekt, třeba v hale.   00:11:30-8
 
Osoba 1: JUDr. Jiří Hřebejk   00:11:30-1
 
No, jak říkám, z hlediska spíš toho hluku jo. Jednou tady skutečně byla nějaká ne 
úplně povedená akce, kde řekněme došlo k nějakému znečištění fakulty a takhle, 
takže jako odsuď podsuď to je, ale opravdu těch akcí, vidíte to z jednoho jediného 
zápisu, je víc než desítka akcí čili to je, já to neodhadnu, řekněme, že teda kdyby jich 
bylo deset do měsíce no tak je to krát deset, je to sto akcí, tak by v tom byl čert, aby 
ze sto akcí se nějaká nepovedla, ale aby teda byl nějaký vyloženě konflikt, to ne. Teď 
teda pokud chcete nějaký projekt, ve kterém skutečně byli zástupci ELSY na kolegiu, 
tak chtějí udělat pro prváky právnický víkend na Albeři, jo čili jako nabídnout jim, že 
by to jako zorganizovali no a na to samozřejmě potřebují pomoc kolegia, pomoc 
katedry tělesné výchovy, protože přece jenom to je teda tělovýchovné zařízení a už 
to není tak, že by to zvládli úplně vlastními silami čili k tomu jsme vyjádřili souhlas čili 
jako to, jestli myslíte tímto jako ten projekt, tak ano, teď mě to napadlo, ale jak říkám, 
není to nějak, že by byl seznam a během dvou let to chceme dotáhnout tam nebo 
tam. Spíš to jsou takové ojedinělé, jednorázové akce. Ono taky jako určitý problém u 
těch spolků je, že se tam velice často mění to vedení, jo čili přece jenom jsou to 
studenti, čili přichází, odchází a zase asi se nedá předpokládat, že by prvák hned, 
okamžitě se jako někam zapojoval jo a zase u těch páťáků taky nebo u toho 
závěrečného ročníku, že jo, taky to není úplně, taky už mají svoje starosti čili určitá 
nevýhoda. No ono prostě to patří k věci, ono se to jinak udělat nedá jo, ale je, já 
nevím, samozřejmě vedení fakulty, učitelé to mají tady stabilnější, tak jako vedení 
těch spolků se relativně rychle střídá a každý přichází s trošičku jinou představou, 
vizí a je to taková periodická činnost, musíme domlouvat ty pravidla hry vždycky, 
když se změní ty spolky nebo vedení těch spolků teda, ale asi to patří k věci. 
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  00:13:44-3
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:13:44-3
 
Jasně. Ohledně pravidel hry, jakým způsobem se preferuje spolek, pokud je vy 
oslovujete? Jsou tady nějaká pravidla pro jednání se spolky?   00:13:53-9
 
Osoba 1: JUDr. Jiří Hřebejk   00:13:53-9
 
Jsou, jsou, je tady takzvané desatero. To kdysi schválilo kolegium, ty spolky to vědí, 
je to teda už, nevím, bylo to na začátku funkčního období stávajícího děkana, to 
znamená, budou to nějaké čtyři roky. Kde jsme vydali takové desatero. Základ toho 
desatera je: řekněte nám to včas. Nestavte nás před hotovou věc, že tady prostě 
najednou pozvete amerického velvyslance a on skutečně přijde a teď jako je tady jiná 
akce a může se to tlouct anebo tady nemusí být děkan, může být někde a zas to 
nevypadá dobře, když tady není děkan a nemůže ho přijmout a podobně jo čili základ 
toho je ano, ale řekněte nám to včas.   00:14:37-9
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:14:37-9
 
Myslíte si, že v rámci kolegia děkana je nějaký spolek preferován trošičku více, než 
ostatní?   00:14:41-1
 
Osoba 1: JUDr. Jiří Hřebejk   00:14:44-8
 
To nemyslím. Protože ono zase jako Všehrd, to je takový tradiční právnický spolek, 
Common Law Society je hodně zaměřené na angloamerické právo, Juristi, to je nový 
spolek, ty jako trošičku mám pocit, že hledají sami sebe, jo, že mají takové periody 
hyperaktivity a periody, řekněme útlumu, no a ELSA ta jede tak nějak v celkem 
tradičních akcích čili vím, že třeba ELSA pořádá, je to tady spíš takové povyražení - 
běh do schodů, nazývá se to eskalátor čili i to je akce, která samozřejmě má a nemá 
co společného se studiem čili vždycky dostanou to povolení s podmínkou, že musí ta 
akce být pojištěna, protože kdyby si tam někdo zlomil nohu, tak jako je to to, co říkám, 
že prostě je to vnímáno, stalo se to na fakultě čili v tomhletom směru bych řekl, že 
nepreferujeme žádný, respektive preferujeme pro konkrétní akci, že si myslíme, že 
prostě tohle, to by zvládl Všehrd, tohle, to by zvládla ELSA, tohle, to by zvládli Juristi, 
tak v tomhletom směru asi ano, že to je, řekněme, adresné oslovení, když jde o 
nějakou vyloženě spolupráci, ale, že by se preferoval automaticky, že je jeden spolek 
o tolik lepší než ty ostatní a ty ostatní radši koukáme, aby už nebyly, tak to rozhodně 
ne.    00:16:13-1
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:16:13-1
 
Ještě se zeptám, jakým způsobem vnímáte vzájemné konflikty mezi spolky? Tam je 
kolikrát spolupráce, ale někdy se i ty konflikty vyskytnou. Zasahujete do toho někdy? 

  00:16:25-6
 
Osoba 1: JUDr. Jiří Hřebejk   00:16:25-6
 
To je věc studentů. Ono jako takhle, zasáhli bychom, kdyby o to někdo požádal, pak 
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samozřejmě asi bychom k tomu nebyli úplně lhostejní, ale takhle daleko to nikdy 
nešlo, čili jako nepožádaly čili ne, ne, necháváme to na nich, oni si to vyříkají mezi 
sebou.   00:16:41-0
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:16:41-0
 
Nakonec by mě zajímalo, jak vidíte spolupráci do budoucna, jestli chcete více rozvíjet 
nebo naopak.   00:16:46-6
 
Osoba 1: JUDr. Jiří Hřebejk   00:16:46-6
 
No, ono jako já mám pocit, že ten rok je stále kratší a kratší čili ono je otázka, jestli to 
ještě jde nebo nejde, čili nebráníme se ničemu, žádné aktivitě, zvážili bychom, ale že 
bychom očekávali, že najednou ta činnost prostě vzroste o padesát o sto procent, to 
teda já osobně popravdě řečeno neočekávám, protože mám pocit, že ono méně 
někdy znamená více a když se připraví jedna kvalitní akce, tak je to lepší, než když 
se připraví pět nekvalitních akcí. Takže v tomhletom směru si myslím, že asi ten 
nastolený trend bude pokračovat a není důvod to nějak úplně překopávat nebo měnit. 

  00:17:27-3
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:17:27-3
 
Ještě mě teda napadla jedna otázka, jestli teda můžu, v rámci politizace fakulty. Tady 
hostíte právě politiky jako například pana Pospíšila, jakým způsobem se staví fakulta 
k politickým záležitostem?   00:17:40-1
 
Osoba 1: JUDr. Jiří Hřebejk   00:17:40-1
 
To jako zase nevidíme úplně rádi a už vůbec ne před volbami čili tam jako pokud 
jsme někdy někomu něco nedoporučili, tak to bylo právě vystoupení politiků před 
volbami, protože jsme měli určitou obavu, že se z toho udělá jakýsi předvolební 
meeting a ta fakulta přece jenom musí zůstat neutrální a jaksi určitým způsobem 
vyvažovat, řekněme ty jakoby politické názory, proudy a podobně. Ministr Pospíšil je 
právník, čili on sem nepřišel jako člen politické strany, ale jako ministr spravedlnosti a 
řekněme garant předložení nového občanského zákoníku, takže v tomhletom směru 
jo, ale samozřejmě nezabráníme tomu, že samozřejmě každý ví, že reprezentuje 
určitou jednu politickou stranu a tomu se asi taky zabránit nedá, ale asi bychom si to 
dost rozmysleli před volbami, jo jako v nějaké předvolební kampani, když je to takhle 
v tom mezidobí, no tak jako dobře, tak tady je čili asi takhle.   00:18:44-3
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:18:44-3
 
Já myslím, že to je všechno.  Děkuju Vám mnohokrát za Váš čas.   00:18:46-7
 
Osoba 1: JUDr. Jiří Hřebejk   00:18:46-7
 
Za málo. 
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Rozhovor	č.	10	s	Děkanem	PF	UK	Alešem	Gerlochem 
 v kanceláři Děkana dne 23.5.2011 
 

  00:00:00-0
 
   00:00:00-0
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:00:20-4
 
Tak jestli bych mohl začít, mě by zajímalo primárně jaký, je vztah mezi fakultou a 
spolky   00:00:39-1
 
Osoba 1:prof. JUDr. Aleš Gerloch Csc   00:00:39-1
 
Tak jednak tam je třeba říci, že spolky nejsou samozřejmě přímo součástí fakulty ve 
smyslu nejsou to instituce, které by byly fakultní, ale působí na fakultě různě dlouhou 
dobu a my s nimi, myslím v celku velmi dobře spolupracujeme.  Nejstarší spolek 
Všehrd vznikl už v 19. století a byl obnoven po listopadu 89 a je to vlastně tradiční 
spolek právnických studentů, ale přibyly další, vlastně relativně brzo po listopadu 89, 
ELSA což je vlastně záležitost evropská, je to evropská asociace studentů 
právnických fakult, takže tento spolek dneska existuje podle mě na všech 
právnických fakultách v České Republice a potom další spolek, který je pozdější, ale 
má zhruba 10 let slavil existence. Common Law Society se zabývá zejména, i když 
nikoliv výlučně, jak to sleduji, anglosaským právním systémem - a angloamerickým a 
konečně nejmladší spolek Juristi, kteří se zaměřili spíš na takovou aplikační oblast 
práva a zase nikoliv výlučně, ale pořádají moot courty a podobné otázky řešili, mají to 
zaměření i do dalších oblastí. My jsme se celkem tradičně snažili o to, aby (spolky) 
měly i určité materiální podmínky, čili trochu je problém prostorový na fakultě, takže 
Juristé jako poslední jsou na tom nejhůř, ale ostatní spolky mají místnost, nejlépe je 
na tom Všehrd, je třeba říct asi, který působí nejdéle v tomto směru, ale i ty další dva, 
mají tedy možnost nějaké základny a jinak pořádají akce, které z části se odehrávají 
mimo fakultu, takže tam vůbec k tomu se nijak nevyjadřujeme a pokud jsou na fakultě, 
což je většina z nich, tak tam chceme souhlas s tím, kdy se akce bude konat, aby 
byla místnost na to a abychom to věděli a zaměření, tak aby to vlastně souviselo 
nějak s právní činností.  Samozřejmě ty akce jsou zase různého typu, od besed se 
známými představiteli práva, politiky a podobně, až po akce takové neformální 
vlastně zábavné.   00:03:06-6
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:03:06-6
 
Hmm, tedy jestli jsem dobře pochopil, spolupráce spočívá v tom, že vy poskytujete 
spolkům místnosti. Platí spolek, spolky nájem?   00:03:19-6
 
Osoba 1:prof. JUDr. Aleš Gerloch Csc   00:03:19-6
 
Pokud jde o ty místnosti, tak tam platí, ale myslím, že to nájemné je poměrně 
symbolické a za další aktivity už neplatí, to znamená, pokud využívají tady zasedací 
různé místnosti nebo vyloženě posluchárny a tak dále, tak to probíhá bezplatně. 

  00:03:35-0
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Interviewer: Tomáš Gregor   00:03:35-0
 
Tedy místnosti jsou v nájmu pouze jako kanceláře.   00:03:37-4
 
Osoba 1:prof. JUDr. Aleš Gerloch Csc   00:03:37-4
 
Ano. Přesně tak   00:03:38-8
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:03:38-8
 
Dobře. Přispívala fakulta někdy ještě nějakým jiným způsobem na činnost těch 
spolků, myslím například sponzorský dar nebo něco podobného.   00:03:48-4
 
Osoba 1:prof. JUDr. Aleš Gerloch Csc   00:03:48-4
 
Myslím si, že ne, pokud vím, protože mají vlastní příjmy, v podstatě zejména z řad 
advokátních kanceláří.   00:04:01-9
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:04:04-1
 
Spatřujete pro fakultu ve studentských spolcích nějakou výhodu?   00:04:04-9
 
Osoba 1:prof. JUDr. Aleš Gerloch Csc   00:04:04-9
 
Tak určitě je to přínos, protože řada aktivit bez spolků by buď vůbec nebyla anebo na 
velmi omezené úrovni. Oni vlastně navazují na studijní oblast určitými aktivitami, 
které jsou dobrovolné samozřejmě, ale které vhodně doplňují aktivity studijní. To 
znamená, ať už to jsou besedy anebo jsou to určité vlastně jakoby nepovinné aktivity 
rozvíjení právních dovedností. Velmi časté jsou diskuze i s představiteli nejenom 
právní praxe, politické praxe, ale i s učiteli fakulty, které se zabývají některými 
aktuálními otázkami práva, které by se zřejmě v takové podobě a v takovém rozsahu 
nediskutovaly. Myslím, že každý z těch spolků se snaží o nějaké zvýraznění 
specifické, tak třeba u Juristů jsem uváděl, že tedy hodně se zaměřili na tedy tu 
aplikaci v podobě modelových soudů. U Všehrdu jsou to zejména besedy s 
představiteli politického života a významná je otázka podílu na plesu fakulty, který 
pořádá tradičně se spolkem Všehrd a v minulosti pořádal samostatně, ale i účast na 
dalších takových společensky významných aktivitách, třeba připomenutí studentů, 
kteří byli popraveni v padesátých letech a podobně, které konáme vždycky, tak jedno 
výročí této události. Zase pokud jde o tu ELSU, tak ta vlastně je pro ni specifické je to, 
že tady je hojně účast studentů z jiných států Evropské Unie nebo i mimo Evropskou 
Unii, účast myslím, že byla jimi zprostředkovaná účast tady návštěva studentů z 
Ukrajiny třeba, relativně nedávno a podobně. A zase Common Law Society hodně 
přijíždějí návštěvy ze Spojených států nebo z Velké Británie, významní soudci, 
specifické je tedy vlastně skutečně ta prezentace se zaměřením na tuto oblast práva.  
Takže jsou tady některé společné rysy těch spolků, ale také určité rozdíly. Myslím, že 
existuje i nějaká taková přirozená, zdravá soutěživost mezi nimi.   00:06:58-2
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:06:58-2
 
Tady teď, alespoň poslední akademický rok, bylo na fakultě provozováno spolky 
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poměrně velké množství akcí. Jakým způsobem se staví fakulta k těmto akcím? 
Myslíte si, že už jich je na fakultě až příliš?   00:07:18-5
 
Osoba 1:prof. JUDr. Aleš Gerloch Csc   00:07:18-5
 
Já bych řekl, že se nedá říct, že jich je příliš. Jako je jich poměrně hodně, ale jsou 
soustředěny do určitých období, že jo, nejsou v době prázdnin nebo Vánoc a tak dále 
a víceméně ani zkouškové období nebo velmi tlumeně, takže nakonec když to tak 
vezmeme, tak je to období vždycky dvou měsíců zhruba, dvou a půl - na podzim a na 
jaře, takže ta aktivita je tady daleko výraznější. Nechci říci, že mimo to jaksi není, ale 
z hlediska těch aktivit, je to vlastně omezené období. Takže já myslím, že je to dobré 
a že samozřejmě na adresátech, na studentech jak se zapojí. Jo, vím, že tady je 
poměrně dlouhodobě rozdíl mezi aktivními členy a mezi tou pasivní, do jisté míry 
konzumentskou veřejností. Že tedy většina studentů není v žádném spolku a účastní 
se výběrově těch aktivit a počty těch členů se pohybují, pokud ty údaje se nemění 
nějak výrazně nebo nezměnily poslední dobou, tak kolem dvou set, někdy i méně v 
tom spolku. Jinak myslím, že nejméně asi mají Juristi, jo ale že určitě významná část 
studentů není v žádném spolku přímo členem a že to je vždycky nějaká aktivní část 
teda, několik desítek vlastně, které to vyvíjejí, ale myslím si, že ty aktivity jsou jako 
přiměřené.   00:08:49-4
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:08:49-4
 
Jenom abych měl představu, kolik prosím Vás teď studuje studentů?   00:08:52-2
 
Osoba 1:prof. JUDr. Aleš Gerloch Csc   00:08:52-2
 
Studentů je přes čtyři tisíce, v tom magisterském studijním programu, s tím, že ale, je 
třeba vidět že určitá část, řekněme kolem  šesti set, jsou studenti, kteří už vlastně 
uzavřeli studium a pouze dodělávají státní zkoušky včetně obhajoby diplomové práce. 
Takže v každém ročníku je tak zhruba šestset, sedmset studentů.   00:09:19-7
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:09:18-3
 
To je poměrně velké množství.   00:09:18-3
 
Osoba 1:prof. JUDr. Aleš Gerloch Csc   00:09:18-3
 
Poměrně velký počet, ano. Dohromady těch tři a půl tisíce a dalších, zhruba pětset je 
asi těch, kteří dokončují studium a ti už se spíš těch aktivit neúčastní tolik.   00:09:28-8
 
Interviewer: Tomáš Gregor     00:09:28-8 00:09:31-5
 
Při takto velkém počtu studentů i při takto velkém počtu akcí občas vznikají nějaké 
problémy. Vyskytly se tady, v poslední době, při pořádání některých akcí nějaké 
například škody nebo něco, nějaké stížnosti od vašich kolegů z pedagogického sboru 
na činnost spolků?   00:09:50-9
 
Osoba 1:prof. JUDr. Aleš Gerloch Csc   00:09:50-9
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Pokud je mi známé tak v nějaké větší míře ne, protože jednak se snažíme dopředu, 
jak jsem řekl, podmínit souhlas s pořádáním akce projednáním obvykle v kolegiu 
děkana nebo alespoň, pokud je ta akce narychlo, souhlasem tajemníka fakulty, ale 
ve většině případů se předem nahlásí a posoudí, tak, aby se třeba posunul ten čas 
tak, dejme tomu, aby to nezasahovalo do výuky nebo se vymezí nějak podmínky, tak 
aby ta akce skutečně nebyla takového charakteru, že by mohla způsobit nějakou 
újmu a pokud dojde ke kolizi, tak se snažíme to řešit, protože ty spolky někdy 
skutečně pořádají akce ve stejnou dobu. Jo takže pozvou třeba dva významné 
ústavní činitele na stejnou dobu, tak potom samozřejmě musí předem jednat, aby 
jeden z nich třeba to posunul a podobně, aby nedocházelo k tomu, že skutečně 
bezprostředně v jeden den tady třeba přijdou dva ústavní činitelé, což, nedávno 
zrovna hrozilo v jednom případě. Čili to je otázka koordinace, ale my si neklademe 
úplně za úkol nějak ani řídit práci spolků ani je nějak koordinovat, ale skutečně dbát 
na to, aby nedochízelo k těmto kolizím a k tomu, co říkáte, nějaké újmě. U těch 
některých akcí, takových jakoby řekněme oddechových, by to mohlo nastat, ale my 
se snažíme dopředu dosáhnout toho, aby měli nějakou pořadatelskou službu a oni si 
zase uvědomily, že je to akce, kde by tedy nějaké celé okolí tady z centra Prahy a tak 
dále a myslím si nebo nevím, že by došlo k nějakým zásadním nedostatkům do 
poslední doby.   00:12:02-1
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:12:00-1
 
Potom, chtěl jsem se zeptat ještě. Je nějaký spolek trošku více preferován nebo 
jakým způsobem se fakulta staví k jednotlivým spolkům?   00:12:10-3
 
Osoba 1:prof. JUDr. Aleš Gerloch Csc   00:12:10-3
 
No, snažíme se je nepreferovat. My se snažíme zdůraznit ten princip rovného 
zacházení, bych tak řekl. Samozřejmě jak jsem už uvedl, tak co do určité prestiže, 
přece jenom asi, ten spolek Všehr je vlastně starší, takže v tomto směru má asi 
takové postavení čísla jedna v jistém směru, ale zase někdy tou aktivitou ho někdy ty 
další spolky nejenom vyrovnávají, ale jsou třeba v některých obdobích více vidět. 
Teď je tam starosta, už několik měsíců ve Všehrdu, takže ta aktivita podle mého se 
zvýšila, ale to je ale skutečně na spolcích, na kolik teda jsou tedy jsou aktivní, nakolik 
dělají určitou činnost, třeba ELSA vydává časopis, který je zase poměrně populární, 
ale ta periodicita se snížila o něco oproti minulosti, takže tady můžeme vidět 
skutečně, že jsou takové výkyvy v té činnosti, které mohou potom vést k tomu, jakoby 
že nějaký ten spolek je výraznější, ale to skutečně není tím, že bychom nějak 
někomu kladli překážky a někoho naopak podporovali a chtěli, aby nějak výrazněji se 
prosadil. Snad bych připomněl, že i v rámci univerzity působí Unie studentů, takže i 
ta má teď akce na fakultě jako vlastně mezifakultní spolek.   00:14:01-5
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:14:01-5
 
V minulosti působili tady v rámci Všehrdu, jakožto tehdy jednoho jediného spolku i 
pedagogové fakulty. Jak je tomu dnes působí také pedagogové ve spolcích? Máte 
představu?   00:14:17-8
 
Osoba 1:prof. JUDr. Aleš Gerloch Csc   00:14:17-8
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Spolupracují, ale myslím si, že dnes nejsou členy. Máte pravdu, že ve Všehrdu byli 
členové, ale myslím, že tam další učitelé už přímo nevstupovali, nejsem si toho 
vědom, ale s některými spolky někteří učitelé aktivně spolupracují nejenom s 
Všehrdem, ale zejména s Common Law Society, kde prostě ti mladší učitelé jsou s 
nimi v nějakém trvalém kontaktu, tvoří určité odborné zázemí, ale nevím opravdu 
přesně, jestli tedy jsou přímo členy, mám pocit, že ne.   00:14:54-4
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:14:54-4
 
Ještě taková trošku otázka záludnější, myslíte si, že se někdo tady s fakulty nebo 
přímo fakulta snaží některé ty spolky ovlivňovat, co do jejich programu.   00:15:18-3
 
Osoba 1:prof. JUDr. Aleš Gerloch Csc   00:15:15-7
 
No, nejsem si toho vědom jo, tak samozřejmě to úplně nevylučuju, ale samozřejmě ty 
spolky jsou asi napojeny na další nějaké občanské aktivity. Dále spolupracují třeba s 
absolventy fakulty, myslím zase, nejvýrazněji Všehrd tady, ale pokud vím i další 
spolky jsou poměrně v kontaktu s absolventy. Myslím, že jak ELSA tak Common Law 
Society, že mají vlastně již tu historii určitou, takže jejich absolventi hrají velkou roli v 
zaměření činnosti, to ano, ale vyloženě nějaké externí subjekty mimo, nevím, 
nezkoumáme to speciálně.   00:16:01-5
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:16:01-5
 
A jak vidí fakulta spolupráci do budoucna, plánují se nějaké změny?    00:16:11-8
 
Osoba 1:prof. JUDr. Aleš Gerloch Csc   00:16:13-3
 
My jsme, už před dvěma lety, přijali takové desatero spolupráce, takže tam celkem 
nemáme na tom co měnit. Myslíme si, že ta spolupráce se vytvořila na té potřebné 
úrovni, že co potřebujeme, vlastně konzultujeme vzájemně a snad jediný problém, 
který je ale z povahy věci je, že dochází k poměrně časté personální obměně vedení 
spolků, takže je tam relativně nízká míra kontinuity. Ne vždy jsou předávány 
dostatečně informace, ta historická paměť je relativně slabá, protože ten dosavadní 
vedoucí představitel nebo ta skupina odejde a nesdílí všechny ty informace, třeba i o 
spolupráci s vedením fakulty nebo vůbec o té jaksi metodě činnosti, abych tak řekl, 
takže se musí jakoby znova začínat, znova informovat, jak to běží a některé ty 
organizační věci si říci, tak to je asi taková jediná věc na kterou je třeba upozornit a 
znova a znova tedy jakoby tu spolupráci obnovovat, ale jak říkám, je myslím nesena 
přirozeným stavem vlastně té časté obměny, která asi bude běžná v životě na 
vysokých školách.   00:17:53-0
 
Interviewer: Tomáš Gregor   00:17:53-0
 
Dobře, to je všechno, to jsou mé otázky. Děkuji Vám mnohokrát za Váš čas, pane 
děkane.   00:17:58-1
 
Osoba 1:prof. JUDr. Aleš Gerloch Csc   00:17:58-1
 
Není zač, není zač. 
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